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Wybory 2020 | Prezydent Andrzej Duda miał swój wieczór wyborczy w Łowiczu

Tu jest serce Polski,
tu jest serce Europy!

W amfiteatrze na Błoniach 
w Łowiczu, wypełnionym 
swymi sympatykami, 
ubiegający się  o reelekcję 
prezydent Polski Andrzej 
Duda świętował wyraźne 
zwycięstwo w I turze 
wyborów prezydenckich.  
Mógł się tu czuć jak 
u siebie, bowiem 
zdecydowanie u nas 
wygrał. O przebiegu 
wyborów i wynikach 
– czytajcie na str. 3, 
a reportaż z wieczoru 
wyborczego – na str. 16-17.

Strażacy podczas ustawiania tam z belek słomy na Mrodze 
przepływającej przez teren gminy Dmosin. 
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Dmosin–Głowno | Akcja na Mrodze po katastrofie ekologicznej

Budowali tamy z belek słomy, 
żeby zatrzymać ropę
Tamy z belek słomy budowali na Mrodze w okolicach 
Grodziska oraz Kołacina w ostatni weekend strażacy 
z OSP Dmosin wspomagani przez strażaków z OSP 
Głowno i JRG Stryków i Zgierz. Zabezpieczały one przed 
substancją ropopochodną, która dostała się do zalewu 
oraz również do Mrogi kilkanaście kilometrów wcześniej 
patrząc w górę rzeki – w Rogowie niedaleko Łodzi.

Doszło tam bowiem do nie-
legalnego odwiertu w rurociągu 
Płock – Koluszki. W ten sposób 
nieznani sprawcy kradli paliwo. 
Złodzieje mogli to robić regular-
nie, aż do momentu, kiedy nie za-
panowali nad odwiertem i tysiące 
litrów substancji ropopochodnej 
dostało się do zbiornika w Rogo-
wie. 

Plamy oleju jako pierwsi za-
uważyli okoliczni wędkarze na 
wspomnianym zbiorniku i tam 
odbywała się główna akcja li-

kwidacji szkód, w której w ostat-
ni weekend uczestniczyło kilka-
naście zastępów straży pożarnej, 
w tym zespoły ratownictwa che-
miczno-ekologicznego z Brze-
zin, Łodzi i Piotrkowa. Z rogow-
skiego zbiornika zebrali kilka 
tysięcy litrów substancji ropo-
pochodnej. Na miejscu byli też  
policjanci z Brzezin oraz pracow-
nicy PERN – właściciela ropocią-
gu. 

Chodziło również o to, by sub-
stancja nie dostała się w dużych 

ilościach do Mrogi i wraz z nią nie 
popłynęła dalej, w tym również 
do zalewu Mrożyczka w Głownie. 
Sprawą zajmuje się Wojewódzki 
Inspektorat Ochrony Środowiska 
w Łodzi.

Jak doszło do katastrofy? Otóż 
kilkaset metrów od drogi znalezio-
no wykop, w którym na ropocią-
gu nielegalnie zamontowany zo-
stał zawór. To właśnie tam doszło 
do wycieku. Ropa mogła spływać 
do wód gruntowych już od jakie-
goś czasu – na tę chwilę nie wia-
domo jak długo, trwa śledztwo  
w tej sprawie. Prawdopodob-
ne jest też, że sprawa by nie wy-
szła już teraz na światło dzienne, 
gdyby nie ostatnie ulewne desz-
cze, które spowodowały, że woda 
zanieczyszczona ropą spłynęła do 
zalewu w Rogowie, gdzie zauwa-
żyli ją wędkarze.  str. 2

Nasze drogi

Nowe 
nawierzchnie 
w trzech 
gminach
Wsparcie finansowe na 
remonty dróg realizowane 
w ramach Funduszu Dróg 
Samorządowych trafiło do 
większości gmin powiatu 
zgierskiego. Na liście 
beneficjentów znalazły 
się m.in. Miasto Głowno, 
Gmina Głowno  
oraz Gmina Stryków. 

Symboliczne bony w ramach 
wspomnianego funduszu prze-
kazał lokalnym samorządowcom 
wicewojewoda łódzki Karol Mły-
narczyk, który w piątek, 26 czerw-
ca, wziął udział w uroczystości 
zorganizowanej z tej okazji przed 
Urzędem Gminy Głowno. 

Miasto Głowno:  
Blisko milion złotych  
na 11 Listopada 
i Ułańską 
Miasto Głowno otrzyma-

ło tego dnia czek opiewający na 
1.454.028 złotych, czyli w wyso-
kości kwoty, o jaką wnioskowało. 
Środki te zostaną przeznaczone na 
budowę ul. 11 Listopada na od-
cinku od ul. Rataja do ul. Żwirki,  
a także budowę ul. Ułańskiej. 

Z uwagi na to, że w rzeczy-
wistości, po przeprowadzeniu 
przetargu oraz wyłonieniu wy-
konawcy okazało się, że kosz-
ty planowanych inwestycji będą 
niższe niż pierwotnie zakładano, 
wsparcie jest nieco niższe. Rze-
czywista wartość remontu ul. 11 
Listopada opiewa na 718.030,96 
złotych, z czego wkład własny 
Gminy Miasta Głowna wynosi 
287.212,96 złotych, zaś dofinan-
sowanie z FDS – 430.818 złotych.  
 str. 5
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Dmosin–Głowno | Akcja na Mrodze po katastrofi e ekologicznej w Rogowie

Budowali tamy z belek słomy, żeby zatrzymać ropę
dokończenie ze str. 1

akcja pod Dmosinem
Druhowie Ochotniczej Straży 

Pożarnej z Dmosina zostali popro-
szeni o pomoc i profi laktyczne za-
bezpieczenie Mrogi w ostatnią so-
botę, 27 czerwca około południa 
przez wójt gminy Dmosin Danu-
tę Superę. Udali się dwoma zastę-
pami pod wiadukt nad autostradą 
w Dmosinie, gdzie przepływa 
Mroga. – Celem wyjazdu była 
profi laktyczna budowa tamy z be-
lek słomy na rzece przed substan-
cją ropopochodną – relacjonują 
strażacy. 

Na miejscu był również za-
stępca komendanta powiatowego 
PSP z Brzezin brygadier Mariusz 
Kaczmarski oraz zadysponowano 
zastęp OSP Głowno. W ciągu nie-
całych trzech godzin od zaalarmo-
wania na rzece ustawili drewnianą 
konstrukcję, w której osadzili bel-
ki słomy, które miały za zadanie 
fi ltrować wodę. 

Następnego dnia, 28 czerwca 
dyżurny stanowiska kierowania 
PSP w Brzezinach zadysponował 

ponownie strażaków z OSP Dmo-
sin do Grodziska oraz Kołacina. 
W Grodzisku na Mrodze trze-
ba było poprawić stan i uszczel-
nić tamę oraz dołożyć belek sło-
my. Pomagali strażacy z OSP 
Głowno. Po zakończeniu działań 

w okolicach Grodziska strażacy 
pojechali w okolice miejscowości 
Kołacin i Koziołki – w górę rze-
ki, by zbudować kolejną profi lak-
tyczną tamę. 

Kolejny raz strażacy sprawdza-
li i poprawiali stan tamy na Mro-

dze w okolicach Grodziska w po-
niedziałek, 29 czerwca. Tego dnia 
wymieniona została część belek 
słomy oraz założony został tzw. 
rękaw sorpcyjny dodatkowo za-
bezpieczający przed zanieczysz-
czeniami, które mogły nadpłynąć 
z Rogowa. W działaniach stra-
żaków z Dmosina wspomaga-
li druhowie OSP Głowno. Kolej-
ne tamy profi laktyczne ustawiali 
też strażacy z OSP Głowno – na 
Mrodze odcinku pomiędzy Dmo-
sinem a zalewem w Głownie. 

ropę udało się 
powstrzymać
– Tamy te miały wyłapywać 

resztki substancji, dodatkowo za-
bezpieczać. Główne działania 
były prowadzone w Rogowie – 
powiedział nam Bartłomiej Tom-
czuk w PSP w Strykowie. – Na 
szczęście do Mrożyczki ropa nie 
dotarła. To były działania zapo-
biegające i profi laktyczne – po-
wiedział nam Wiktor Łazarkie-
wicz z OSP Głowno. 

Informację o tym, że zalew 
w Głownie z tego powodu nie 

ucierpiał, potwierdził nam Jacek 
Skwierczyński, dyrektor Miej-
skiego Zakładu Komunalnego 
w Głownie, który administruje 
zalewem i okolicami. – W imie-
niu zarządu naszego koła (koło 
PZW 028 Dmosin w okręgu 
PZW Skierniewice – przyp. red) 
bardzo dziękuję za utworzenie 
tamy z belek słomy na Mrodze, 
chroniącej przed ewentualnym 
zanieczyszczeniem wody przez 
substancje ropopochodne. Brawo 
dla Was, panowie strażacy – ko-
mentuje sprawę prezes koła Mi-
rosław Dratkiewicz. 

W podobnym tonie wypowia-
da się prezes koła wędkarskiego 
w Głownie Ireneusz Krakowiak. 
– Na szczęście wszystkie te za-
bezpieczenia od Rogowa aż do 
nas zdały egzamin. Do tych bli-
żej Głowna może i nawet nic już 
nie dopłynęło, ale trzeba było to 
zrobić, bo skala tego, do czego 
doszło w Rogowie nie była od 
razu znana. Dobrze, że wędkarze 
stamtąd zauważyli plamy ropy 
i szybko zareagowali – powie-
dział nam.  mak 

Strażacy podczas ustawiania tam z belek słomy na Mrodze 
przepływającej przez teren gminy Dmosin. 
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Gmina Stryków | Trzy zastępy straży gasiły pożar na terenie ogródków działkowych 

Czy to był piorun kulisty? 
– Było już praktycznie po burzy, aż tu nagle zrobiło się czerwone niebo i w drzewo uderzył 
piorun. Ludzie to widzieli i mówili, że był to piorun kulisty. Uderzył w drzewo, po siatce 
wyładowanie przeskoczyło na drugie drzewo i po domku zeszło do ziemi – relacjonuje 
popołudniowe wydarzenia, do których doszło w piątek, 26 czerwca na terenie Rodzinnego 
Ogrodu Działkowego „Osa” w Osse w gminie Stryków Renata Olszewska. 

Od pioruna zapalił się domek, 
a w zasadzie coś na kształt ko-
mórki na terenie ogrodów. – Nie-
daleko odpoczywała starsza pani, 
która przyjechała z rodziną. Gdy 
doszło do uderzenia pioruna le-
żała na leżaczku przykryta ko-
cem. Bardzo się wystraszyła i od 
razu chciała wracać do domu. Nie 
dziwię się, bo to zdarzenie bardzo 
głośne i wyjątkowe – powiedziała 
nam prezes Olszewska. Na szczę-
ście nikomu nic się nie stało. 

Piorun kulisty jest bardzo rzad-
kim zjawiskiem meteorologicz-
nym. Objawia się jako świecąca 
i poruszająca się kula o promieniu 
od kilku do kilkudziesięciu centy-
metrów, czasami słychać dźwięk 
podobny do syczenia. Uważa się, 

że jest rodzajem wyładowania at-
mosferycznego, choć jego natura 
nie jest dokładnie zbadana – wła-
śnie z uwagi na rzadkość zjawiska. 

Na terenie ogródków interwe-
niowały trzy zastępy straży pożar-
nej: dwa ze Strykowa i OSP Koź-
le. Pożar nie był bardzo poważny, 
więcej było dymu niż ognia. Stra-
żacy weszli do domku w apara-
tach ochrony górnych dróg od-
dechowych głównie po to, by 
potwierdzić, że wewnątrz nikogo 
nie ma i dogasić ogień. Ponieważ 
dojazd do działki był utrudniony 
ze względu na wąskie alejki na 
terenie ogródków, rozwinęli linię 
gaśniczą od samochodu JRG Stry-
ków. – Żeby dostać się do środka 
strażacy musieli wyłamać zamek 

w domku. Straty w tym domku 
nie były duże: uszkodzona została 
instalacja elektryczna oraz okop-
cone ściany i sprzęty – powiedział 
nam Bartłomiej Tomczuk z PSP 
Stryków. 

Niestety niedługo później oka-
zało się, że nie były to jedyne stra-
ty po uderzeniu pioruna. Wyłado-
wanie spowodowało uszkodzenie 
transformatora znajdującego się 
na terenie ogródków, 40 tzw. 
„podliczników” prądu, zegarów 
od pomp tłoczących wodę bieżącą 
do działek (sama pompa nie ule-
gła uszkodzeniu) oraz system mo-
nitoringu. – Wstępnie oszacowa-
liśmy, że straty po naszej stronie 
będą wynosić więcej niż 10 tysię-
cy złotych. Na szczęście mieliśmy 

to ubezpieczone, więc część pie-
niędzy uda się odzyskać – dowia-
dujemy się w zarządzie ogródków. 

Według prezes Olszewskiej 
w związku z tym odsunie się 
w czasie planowane na ten rok po-
rządkowanie i utwardzanie alejek. 
To jednak nadal nie koniec strat. 
W co najmniej kilkunastu dom-
kach na terenie ogródków uszko-
dzeniu uległy telewizory, chło-
dziarki i inny podłączony do prądu 
sprzęt RTV i AGD.

– Tego nasze ubezpieczenie 
niestety nie obejmuje, leży to po 
stronie właścicieli działek, po-
dobnie jak zabezpieczenie wła-
snej instalacji w domku. Czasami 
wystarczy porządna listwa zabez-
pieczająca – uważa prezes Ol-
szewska. 

Strażacy jako przyczynę pożaru 
wpisali w raporcie z akcji zwarcie 
w instalacji elektrycznej i faktycz-
nie tak było. Pożar bowiem po-
wstał od instalacji, w którą uderzył 
piorun.  mak 

Niesułków | 22-latka trafi ła do szpitala

Opady uniemożliwiły dalszą jazdę
Prawdopodobnie obfi te opady 

deszczu stały się przyczyną utra-
ty panowania nad pojazdem pro-
wadzonym przez 22-letnią miesz-
kankę powiatu zgierskiego.

Do zdarzenia doszło w ponie-
działek, 22 czerwca, ok. godziny 
5.00 w Niesułkowie. Jadąca dro-
gą wojewódzką 708 kobieta straci-
ła panowanie nad pojazdem mar-

ki Seat w wyniku czego wjechała 
do pobliskiego rowu. Jak udało się 
ustalić policjantom, przyczyną na-
głego zjazdu z drogi były inten-
sywne opady deszczu, które tego 
poranka dawały się kierowcom we 
znaki. Kobietę zabrano do szpita-
la, jednak jej życiu nie zagraża nie-
bezpieczeństwo. 22-latkę pouczo-
no.  aw

Stryków | zderzenie przy kolejowej

Mężczyzna wymusił 
pierwszeństwo

Uderzeniem w drzewo zakoń-
czyła się jazda 29-letniej miesz-
kanki Łodzi, która padła ofi arą 
wymuszenia pierwszeństwa przez 
innego kierowcę. 

Do zdarzenia doszło 21 czerw-
ca, ok. godz. 9.40  na ul. Kolejo-
wej w Strykowie. Kierujący Fia-
tem, 56-letni mieszkaniec pow. 
skierniewickiego, podczas włą-

czania się do ruchu z zatoczki par-
kingowej nie ustąpił pierwszeń-
stwa przejazdu nadjeżdżającemu 
Suzuki, w wyniku czego uderzył 
w niego. Siła uderzenia sprawiła, 
że jadąca tym pojazdem 29-letnia 
kobieta utraciła panowanie nad 
autem i uderzyła w drzewo. Kie-
rujący byli trzeźwi i nie odnieśli 
poważniejszych obrażeń.  aw

lipka | 20-latka trafi ła do szpitala

Omijała dzikie zwierzę, 
uderzyła w drzewo

Do groźnie wyglądającego 
zdarzenia drogowego z udzia-
łem 20-letniej kobiety doszło 23 
czerwca, kilka minut po godzinie 
23.00 w miejscowości Lipka. 

Jadąc przez wspomnianą miej-
scowość, prowadząca samochód 
marki Peugeot mieszkanka powia-
tu zgierskiego straciła panowanie 
nad pojazdem, zjechała na pobo-

cze, a następnie uderzyła w drze-
wo. Prawdopodobnie, przyczyną 
utraty panowania była próba omi-
nięcia dzikiego zwierzęcia, które 
nagłe wbiegło na jezdnię. Kobie-
ta samodzielnie opuściła pojazd, 
jednak wskutek odniesionych ob-
rażeń zabrana została do szpitala 
w Brzezinach. Jej życiu nie zagra-
ża niebezpieczeństwo.  aw

Bratoszewice 
„Filateliście” 
grożą 3 lata 
odsiadki

6 płatków nasączonych LSD, 2 
tabletki ecstasy, 20 tabletek oksy-
tocyny, woreczki z marihuaną 
oraz kryształy posiadał 19-letni 
mieszkaniec gm. Stryków, któ-
ry 20 czerwca, został zatrzymany 
przez strykowskich policjantów.

Mężczyznę zatrzymano w Bra-
toszewicach ze względu na ner-
wowe zachowanie, które zwró-
ciło uwagę policyjnego patrolu. 
Przebywał on wówczas w zapar-
kowanym pojeździe. Już kontro-
la osobista wskazywała na posia-
danie przez niego narkotyków, zaś 
przeszukanie samochodu jedynie 
te podejrzenia potwierdziło. Osta-
tecznie, okazało się, że 19-latek 
był w posiadaniu 2 tabletek ecsta-
sy, 20 tabletek oksytocyny, czte-
rech woreczków z suszem pro-
dukowanym z konopi indyjskich 
oraz kryształów. Ponadto, ujaw-
niono narkotyki w postaci 6 płat-
ków nasączonych LSD, czyli dość 
rzadkich, ale halucynogennych 
środków, do złudzenia przypomi-
nających znaczki pocztowe. aw

Na drogach | Pięć potłuczonych aut 

Rozwiązał się worek 
z kolizjami 
Do pięciu kolizji 
drogowych, których 
przyczynami był głównie 
brak należytej uwagi doszło 
w ostatnich dniach 
w Głownie i okolicach. 

25 czerwca ok. godz. 16.30 na 
ul. Łódzkiej (DK 14) w Głownie 
kierujący samochodem osobo-
wym Opel 36-letni mieszkaniec 
pow. zgierskiego, jadąc od strony 
Strykowa, nie zachował należytej 
ostrożności od poprzedzającego 
do samochodu Peugeot i uderzył 
w jego tył. Uczestnicy kolizji byli 
trzeźwi, nie wymagali pomocy. 
Sprawca został ukarany manda-
tem i punktami karnymi. – Tak się 
czasami kończy jazda „na zderza-
ku” innego samochodu – komen-
tują kolizję policjanci ze Zgierza. 

Do kolejnej kolizji doszło 26 
czerwca ok. godz. 20.30 na skrzy-
żowaniu ul. Rynkowskiego z So-
snową (również DK 14) w Głow-
nie. 21-letnia mieszkanka powiatu 
zgierskiego jadąc Seatem od stro-
ny Strykowa w kierunku Łowi-

cza nie ustąpiła pierwszeństwa 
na skrzyżowaniu skręcającemu 
w lewo BMW i doprowadziła do 
zderzenia. Uczestnicy byli trzeź-
wi. Kierująca została ukarana 
mandatem i punktami. 

27 czerwca około godz. 16.15 
w Woli Błędowej w gm. Stry-
ków kierujący samochodem Che-
vrolet Aveo 32-letni mieszkaniec 
pow. zgierskiego, jadąc w kierun-
ku Koźla, uderzył w sarnę, któ-
ra nagle wbiegła na drogę. W sa-
mochodzie jechała też 31-letnia 
kobieta oraz dwie dziewczynki 
w wieku 2 i 6 lat. Nikt nie odniósł 
obrażeń, które wymagałyby ho-
spitalizacji. Kierowca był trzeźwy.  

29 czerwca ok. godz. 16 doszło 
do kolejnej kolizji na skrzyżowaniu 
DK 14 z ul. Kopernika w Głow-
nie. Kierujący samochodem oso-
bowym Renault 33-letni obywatel 
Ukrainy wyjeżdżając z ul. Wojska 
Polskiego nie ustąpił pierwszeń-
stwa przejazdu i uderzył w oso-
bową Skodę, która jechała w stro-
nę ul. Kopernika. Kierowcy byli 
trzeźwi, nie odnieśli obrażeń.  mak 
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Wybory
Wybory 2020 | Głowno, Stryków, Dmosin – jak głosowaliśmy w I turze? 

Duże różnice w głosowaniu 
pomiędzy wsią a miastem
Spore różnice w preferencjach wyborczych dało się zauważyć pomiędzy miastem Głownem 
a otaczającymi go miejscowościami gminy Głowno analizując wyniki wyborcze z I tury wyborów 
prezydenckich. W samym Głownie głos na Andrzeja Dudę oddało 40,39% wyborców (2.888 głosów), 
zaś w gminie Głowno na dotychczasowego prezydenta głosowało 63,68% (1.555 głosów). 

Odpowiednio: główny kontr-
kandydat obecnego prezyden-
ta, Rafał Trzaskowski, uzyskał w 
Głownie poparcie 34,61% (2.475 
głosów), zaś w gminie Głow-
no 13,19% (322 głosy). Zarówno 
w Głownie, jak i gminie Głow-
no na trzeciej pozycji pod wzglę-
dem ilości głosów znalazł się 
Szymon Hołownia (Głowno: 
15,09%, gmina Głowno: 11,38%). 
Krzysztof Bosak zdobył natomiast 
w Głownie 4,57%, zaś w gminie 
Głowno 6,18%. Robert Biedroń 
zdobywając w mieście 175 głosów 
uzyskał poparcie rzędu 2,45%, 
zaś w gminie Głowno – 1,84%. 
W miejscowościach wokół Głow-
na (w gminie Głowno) wyprze-
dził go Władysław Kosiniak-Ka-
mysz, zdobywając 3,28% głosów 
ważnych, zaś w samym Głownie 
zdobył 1,93% głosów. 

– Pyta Pan o wyniki? Myślę, 
że jest bardzo dobrze. Wszędzie 
do przodu i o to chodziło. Teraz 
bardzo potrzebna jest mobiliza-
cja przed druga turą wyborów. 
To będą dla nas wszystkich bar-
dzo ciężkie dwa tygodnie – po-
wiedziała nam Alicja Antczak, 
radna PiS z łódzkiego Sejmi-
ku Wojewódzkiego z rejonu gło-
wieńskiego, pełnomocnik PiS 
w Głownie. W niedzielę pracowa-
ła w jednej ze zgierskich komisji 
wyborczych i w związku z tym 
nie mogła np. przyjechać do Ło-
wicza na wieczór wyborczy szta-
bu Andrzeja Dudy. – Dlatego też 
przeżywam to, co się wydarzyło, 

z niedużym opóźnieniem, ale trze-
ba było zostać w komisji – powie-
działa nam. 

O koniecznej mobilizacji przed 
drugą turą wyborów mówi też 
Jacek Skwierczyński, dyrek-
tor Miejskiego Zakładu Komu-
nalnego, który ofi cjalnie popierał 
i nadal popiera kandydaturę Ra-
fała Trzaskowskiego. Przed pierw-
szą turą zbierał m.in. w Głownie 
i okolicach podpisy popierające 
tego kandydata. – Miałem jechać 
do Francji dzień przed drugą turą, 
ale przełożę wyjazd, żeby zagło-
sować w wyborach – powiedział 
w rozmowie z nami. 

– Jesteśmy zadowoleni z wy-
ników na naszym terenie. W sa-
mym Głownie Rafał Trzaskowski 
miał bardzo dobry wynik, nieste-
ty w przeciwieństwie do gminy 
Głowno. Liczymy na drugą turę 
wyborów, w której wszystko się 
rozstrzygnie. Apeluję o uczciwą 
kampanię i o to, żeby nie niszczyć 
banerów wyborczych. Cztery 
z nich z terenu Głowna musieli-
śmy zdjąć, ponieważ były zerwa-
ne i uszkodzone, np. taki baner 
był na terenie prywatnej posesji na 
rogu ul. Bielawskiej i Wiejskiej – 
powiedział nam przewodniczący 
koła PO w Głownie Grzegorz 
urbanik.

To, że obydwie strony będą za-
chęcać swoich zwolenników do 
wzięcia udziału w drugiej turze 
wyborów nie jest niczym nadzwy-
czajnym. Krótko na ten temat po-
wiedział nam Jarosław Wło-
darczyk, radny PiS ze Strykowa: 
„Wszystkie ręce na pokład”. Jak 
ocenia wyniki pierwszej tury? 
Myślę, że są wspaniałe, choć 
szkoda, że nie udało się w pierw-
szej turze – mówi. 

Żałuje nieco, podobnie jak Ali-
cja Antczak, że nie mógł obejrzeć 
na żywo i na miejscu w Łowiczu 
wieczoru wyborczego Andrzeja 
Dudy. Pracowałem w jednej z ko-
misji w Zgierzu, więc była to waż-
niejsza sprawa niż samo uczestni-
czenie w wieczorze wyborczym 
– uważa.  

Jak głosowano 
w obwodach? 
Zdecydowanie najwyższym 

poparciem urzędujący prezydent 
cieszył się w wśród pacjentów 
szpitali i pensjonariuszy zakła-
dów opieki społecznej, w tzw. ob-
wodach zamkniętych. W Głownie 
były takie aż trzy: w szpitalu Gru-
py Zdrowie Sp. z o.o. w Głownie, 
działającym przy nim hospicjum 
oraz w Domu Pomocy Społecznej 
przy ul. Karasickiej. We wszyst-

kich tych trzech komisjach ob-
wodowych Andrzej Duda zdobył 
zdecydowaną większość głosów: 
w szpitalu 75% (18 głosów), ho-
spicjum – 77,78% (7 głosów) 
i w DPS-ie 78,26% (18 głosów). 
W pozostałych obwodach już tak 
różowo nie było. Najsłabszy wy-
nik Andrzeja Dudy pochodzi z ko-
misji obwodowej nr 9, która mie-
ściła się w Miejskim Przedszkolu  
Nr 3 przy ul. Gen. Skokowskiego 
w Głownie, gdzie urzędujące-
go prezydenta poparło 160 spo-
śród 502 wyborców, którzy odda-
li ważne głosy, co przełożyło się 
na procentowe poparcie 31,87%. 
W tym obwodzie wygrał Rafał 
Trzaskowski zdobywając 212 gło-
sów, co przełożyło się na procen-
towy wynik 42,23%. 

W żadnej z innych komisji ob-
wodowych w Głownie Rafał Trza-

skowski nie uzyskał ponad 40%. 
Więcej głosów od urzędującego 
prezydenta zdobył w jeszcze jed-
nej komisji obwodowej w Głow-
nie nr 8, która mieściła się w Miej-
skim Ośrodku Kultury. Tutaj na 
Trzaskowskiego głosowało 176 
osób (37,61% głosów ważnych), 
a na Dudę – 169 osób (36,11%). 
Natomiast w komisji nr 2, która 
mieściła się w Szkole Podstawo-
wej Nr 2 w Głownie obydwaj kan-
dydaci zdobyli tyle samo głosów, 
po 317 (37,69%). 

We wszystkich sześciu komi-
sjach obwodowych na terenie 
gminy Głowno zdecydowanie wy-
grał Andrzej Duda. 

W każdej z nich zdobył ponad 
połowę głosów. Gdyby to o dru-
giej turze decydowaliby wyłącz-
nie mieszkańcy tej gminy, to już 
by jej nie było. 

Największe poparcie prezydent 
Duda uzyskał w komisji nr 1, któ-
ra mieściła się w Zespole Szkol-
no-Przedszkolnym w Mąkolicach, 
gdzie zdobył 561 spośród 646 gło-
sów, co oznacza, że głosowało za 
jego kandydaturą 86,84% wybor-
ców, którzy oddali ważny głos. 
Tutaj na Rafała Trzaskowskiego 
oddano tylko 2,94% głosów (19 
głosów na 646 głosów ważnych 
w tej komisji). 

„Najsłabiej” – jeśli tak moż-
na powiedzieć o wyniki powy-
żej 50%, prezydent Duda wypadł 
w obwodowej komisji nr 3 

w Ośrodku Upowszechniania 
Kultury w Bronisławowie, gdzie 
głosowało na niego 50,37% wy-
borców (202 głosy). Tutaj na Ra-
fała Trzaskowskiego głosowało 
20,45% wyborców (82 głosy). 

Frekwencja w gminie Głowno 
wyniosła 62,78% i była najniższa 
spośród 9 gmin powiatu zgierskie-
go. Niedużo wyższa była w mie-
ście Głownie i wyniosła 63,11%. 
Tymczasem np. w Aleksandrowie 
Łódzkim w tym powiecie wynio-
sła 70,07%. 

W gminie Stryków na An-
drzeja Dudę głosowało 44,34% 
wyborców, na Rafała Trza-
skowskiego: 28,87%, Szymo-
na Hołownię 14,21%, Krzysztofa 
Bosaka 6,75%. Władysława Kosi-
niak-Kamysza zdobył 2,88% gło-
sów, Roberta Biedronia – 2,10%, 
zaś największe poparcie spośród 
pozostałych kandydatów uzy-
skał Stanisław Żółtek zdobywa-
jąc w skali całej gminy 22 głosy 
(0,31%). 

efekt 
ardanowskiego? 
Wyjątkowo duże poparcie An-

drzej Duda uzyskał w komisji nr 5, 
która mieściła się w Szkole Pod-
stawowej w Koźlu.  W tej komi-
sji głos na prezydenta Dudę od-
dało 316 spośród 468  wyborców, 
co oznacza, że głosowało na niego 
(tylko w tej komisji obwodowej) 
67,52% wyborców.   str. 25

Marcin
kUcHarSki

marcin.kucharski@lowiczanin.info
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Dużo zadowolenia
w Domaniewicach
O ocenie stanu gminy - str. 26Aktualności

REkLAMA

Głowno | Początek wakacji

Uczniowie zakończyli wyjątkowy rok szkolny
Zakończył się wyjątkowy, 
bo utrudniony przez 
pandemię rok szkolny.  
W miniony piątek,  
26 czerwca, uczniowie 
odebrali swoje 
świadectwa, a chwilę 
później rozpoczęli 
dwumiesięczną przerwę 
od nauki.

W większości szkół na terenie 
Głowna odbiór świadectw odby-
wał się indywidualnie, a wszystko 
to za sprawą wciąż utrzymującej 
się epidemii. W szkołach stoso-
wane były tego dnia szczególne 
środki ostrożności: uczniowie po-
jawiali się w murach placówek ro-
tacyjnie, wchodzili pojedynczo, a 
w sytuacji, gdy było to możliwe ze 
względów organizacyjnych – róż-
nymi wejściami. W tym szczegól-
nym czasie niewielu z nich mia-
ło więc możliwość spotkania ze 
szkolnymi przyjaciółmi przed roz-
poczęciem wakacji. Dodatkowo, 
zarówno odbierający świadectwa, 

jak i wręczający je wychowawcy 
zobowiązani byli do stosowania 
szczególnych środków ochrony 
osobistej, czyli maseczek i rękawi-
czek oraz zachowania odpowied-
niego dystansu.

– Zakończenie roku było szcze-
gólne, bo czas epidemii uniemoż-

liwił organizację zwyczajowej 
szkolnej uroczystości. Ucznio-
wie pojawiali się więc rotacyj-
nie, a swoje świadectwa odbierali  
w dwóch miejscach, umożliwiają-
cych zachowanie właściwej odle-
głości, czyli na sali gimnastycznej 
oraz korytarzu – opowiada nam 
Anna Zielińska, dyrektor SP nr 3 
w Głownie.

Mała uroczystość  
w dużej sali
W niektórych placówkach 

przewidziano wyjątek od tej re-
guły dla uczniów, którzy w pią-
tek po raz ostatni spotkali się  
w murach szkoły, a więc m.in. 
dla ósmoklasistów. Tak wspo-
minanego poranka było w Szko-
le Podstawowej nr 2 w Głownie, 
gdzie przygotowano niewielką 
uroczystość w dużej hali. Obser-
wując uczniów poszczególnych 
klas, zasiadających w szkolnych 
ławach w galowych strojach, 
można było odnieść wrażenie, 
że przystępują oni do egzaminu,  
a nie żegnają rok szkolny. Podję-
cie takich kroków było jednak ko-
niecznie, by młodzież mogła za-
chować bezpieczną odległość.

Na miejscu nasz reporter 
uczestniczył w pożegnaniu kla-
sy VIII B, której reprezentanci 
otrzymali świadectwa oraz na-
grody za wysokie wyniki w na-
uce i osiągnięcia przedmiotowe. 
Odebrali je z rąk dyrektor szkoły 
Beaty Pilarskiej oraz wychowaw-
czyni Pauliny Stanisławczyk, któ-
re gratulowały swoim podopiecz-
nym ukończenia szkoły i życzyły 
wielu sukcesów na dalszej ścież-
ce edukacyjnej. Nie zapomniano 
również o rodzicach, którzy z za-
chowaniem zasad reżimu sanitar-
nego odbierali listy gratulacyjne.

nauka przychodzi im  
z łatwością
Na liście wyróżniających się 

uczniów głowieńskiej „Dwójki” 
tym razem znaleźli się m.in. Mo-
nika Wykrętowicz i Aleksander 
Mróz – oboje z klasy VIII B. Tuż 
po uroczystości zapewnili nasze-
go reportera, że choć na co dzień, 
by uzyskać wysokie wyniki w na-
uce muszą uczyć się sporo, w tym 
roku było im nieco lżej.

– E-nauka nie sprawiała nam 
problemów, więc pomimo epide-
mii udało się nam uzyskać wyso-
kie średnie. To był zwariowany 

rok, ale wbrew pozorom nie było 
aż tak dużo do zrobienia. Normal-
nie trzeba się uczyć więcej, ale na-
uka przychodzi nam z łatwością – 
podkreślali.

A osiągnięcia w tym zakresie 
mają znaczące, bowiem naszej 
rozmówczyni udało się w minio-
nym roku szkolnym uzyskać śred-
nią 5,29, zaś jej klasowemu kole-
dze – 5,46. Poza nauką poświęcają 
się oni także innym pasjom. Dla 
przykładu, Monika realizuje się 
poprzez aktywność sportową, wi-
zaż oraz działalność plastyczną.  
Z kolei Aleksander interesuje się 
architekturą i sztuką współczesną. 
Swoją przyszłość wiążą z nauką 
w liceach ogólnokształcących. 
Uczennica „Dwójki” wybiera się 

do XXIX LO w Łodzi, zaś uczeń 
planuje pozostać w rodzinnym 
Głownie i wybrać tutejsze I LO.

na szkolnym boisku 
– Pogoda dopisała, więc zor-

ganizowaliśmy zakończenie, a w 
zasadzie zakończenia roku na bo-
isku szkolnym w sześciu turach 
dla sześciu klas – powiedziała 
nam Iwona Mokras-Wosik, dyrek-
tor I Liceum Ogólnokształcącego 
w Głownie. Każda spośród sze-
ściu klas spotykała się osobno ze 
swoimi wychowawcami, według 
wcześniej ustalonego harmono-
gramu, już od godziny 8.00 rano. 
Ostatnia z klas zgłosiła się po od-
biór świadectw i wyróżnień o go-
dzinie 13.00.

– Oczywiście, były maseczki 
na twarzach i zachowanie odle-
głości. Do takiego reżimu sanitar-
nego jesteśmy już chyba wszy-
scy przyzwyczajeni – zapewniła 
nasza rozmówczyni. Najwyższy 
wynik w 3– letnim liceum uzy-
skała Oliwia Majtczak, zaś  
w 4-letnim liceum Maja Ko-
śmider. Uczennice za swoje 
osiągnięcia zostały wytypowa-
ne przez samorząd uczniowski 
i szkolną radę pedagogiczna do 
Stypendium Prezesa Rady Mi-
nistrów. Dodajmy, że we wspo-
mnianej szkole średnią ocen po-
wyżej 4,0 miało 75 uczniów, 23 
uczniów osiągnęło średnią 4,75, a 
17 uczniów – średnią 5,00. Tych, 
którzy mogli pochwalić się wzo-
rowym zachowaniem było 59. 
Łącznie nauczyciele wystawi-
li 144 roczne oceny celujące, 2 
uczniów miało natomiast 100% 
frekwencję. Najwyższą średnią 
uzyskali uczniowie klasy I ASP 
(skrót ten oznacza klasę I A – po 
szkole podstawowej), a średnia 
ta jest wyższa niż w klasyfikacji 
śródrocznej. Wychowawczynią 
wspomnianej klasy jest Katarzy-
na Osuwniak. Z okazji zakończe-
nia roku samorząd uczniowski 
przygotował również okoliczno-
ściowy filmik. Został on opubli-
kowany na FB placówki.  aw, mak

Rzut OKIEM | GŁOwNO TEż POMOGŁO

Miasto Głowno dołączyło do 
zataczającej coraz szersze 
kręgi akcji charytatywnej 
#GaszynChallenge zainicjowanej 
przez strażaków z Gaszyna. z 
myślą o pomocy dzieciom chorym 
na rdzeniowy zanik mięśni (SMA) 
pracownicy urzędu Miejskiego w 
Głownie na czele z burmistrzem 
Grzegorzem Janeczkiem wykonali 
dziesięć pompek w przypadku 
panów oraz przysiadów w 
przypadku pań. Do zacnego grona 
dołączył również przewodniczący 
Rady Miejskiej w Głownie – 
Grzegorz Szkup. wyzwanie 
podjęto dzięki nominacji Gminy 
Głowno. Jako następni za sprawą 
miasta do zabawy włączeni 
zostali reprezentanci Przychodni 
Miejskiej „Remedium” w Głownie, 
klubu Sportowego Stal Głowno 
oraz działającego od niedawna 
wakeparku. awFO
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zakończenie roku w „Dwójce”. z uwagi na reżim sanitarny ten dzień 
miał wyjątkową oprawę. 
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Nasi rozmówcy: Monika Wykrętowicz i Aleksander Mróz odebrali 
wiele nagród i wyróżnień za swoje osiągnięcia. 
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To był zwariowany 
rok, ale wbrew 
pozorom nie było 
aż tak dużo  
do zrobienia. 
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Nasze drogi | Fundusz Dróg Samorządowych 

Nowe nawierzchnie 
w trzech gminach

dokończenie ze str. 1
Z kolei całościowy koszt wyko-

nania modernizacji ul. Ułańskiej 
w Głownie wynosi 878.203,53 
zł, z czego środki w wysokości 
351.281,53 zł to wkład własny 
gminy, zaś 526.992 zł – rzeczy-
wista wysokość dotacji. i Ogółem 
wysokość wsparcia, jakie udało 
się uzyskać na remont dróg z FDS 
wynosi 957.810 zł. 

Gmina Głowno: 
inwestycje drogowe 
łączą ludzi
Tego dnia symboliczny czek 

opiewający na 420.000 zł trafi ł do 
Gminy Głowno, w imieniu której 
odebrał go wójt Marek Jóźwiak. 
Dzięki takiemu wsparciu częścio-
wo sfi nansowane zostanie wyko-
nanie nowej nakładki asfaltowej 
na drodze gminnej w Woli Mąkol-
skiej. Całość robót opiewa na bli-
sko 600 tys. zł brutto. Jeśli wszyst-
ko pójdzie zgodnie z planem 
prace realizowane przez przed-
siębiorstwo WŁODAN Andrzej 
Włodarczyk z siedzibą w Porsze-
wicach niedaleko Pabianic zakoń-
czą się pod koniec września br.

– Jest to realne wsparcie dla na-
szej gminy, bo dotacja w wyso-
kości 70% jest czymś naprawdę 
wielkim. Inwestycje drogowe łą-
czą ludzi, a w dzisiejszym świecie, 
który coraz częściej przenosi się 
do sieci, taka pomoc jest bardzo 
potrzebna, bo lepsze drogi spra-
wią, że nie będą zarastać ścieżki 
do sąsiada – zauważył wójt.

Temat remontów dróg w tej 
gminie powrócił przy okazji sesji 
Rady Gminy Głowno, odbywają-
cej się 30 czerwca. W tym dniu 
włodarz przypomniał o wcze-

śniejszych rozdaniach FDS, kiedy 
to gminie udało się zdobyć środ-
ki m.in. na przebudowę dróg Wła-
dysławów Bielawski – Gawron-
ki (dotacja wyniosła 315.000 zł, 
co stanowiło 70% kosztów) oraz 
Władysławów Popowski – Mię-
sośnia (dotacja – 266.000 złotych 
– 50%). 

– Można powiedzieć, że wszyst-
kie nasze inwestycje drogowe uzy-
skały dofi nansowanie i ogromnie 
się z tego cieszymy – podkreślił 
wójt podczas wtorkowej sesji.

Gmina Stryków: na 
drogę ługi-Michałówek
O przyznanie dotacji ze wspo-

mnianego funduszu ubiegała się 
również Gmina Stryków. Osta-
tecznie otrzymała ona środki na 
budowę drogi od miejscowo-
ści Ługi w kierunku Michałów-
ka. Całkowita wartość projektu to 
3.684.195 złotych, zaś dofi nanso-
wanie 1.842.097 zł. Wkład własny 
gminy wynosi 1.842.098 zł. 

Gmina Dmosin: Do 
trzech razy sztuka?
Dofi nansowania w ramach 

FDS tym razem nie otrzymała 
gm. Dmosin starająca się o remont 
odcinka drogi Dmosin – Borki.

– Powód, dla którego nie otrzy-
maliśmy dofi nansowania nie jest 
nam znamy. Domyślamy się jedy-
nie, że w powiecie były drogi, któ-
re z różnych względów okazały 
się ważniejsze. Niemniej, szkoda, 
że się nie udało – zauważa Arka-
diusz Garnys, zastępca wójta gmi-
ny. W przyszłości gmina zamierza 
ponownie – już po raz trzeci – zło-
żyć wniosek o dofi nansowanie 
budowy tej drogi.  aw

REkLAMA

Samorząd | Fundusz Inwestycji Lokalnych

Ponad 4 miliony złotych trafi ą 
do samorządów
Łącznie ponad 4 miliony złotych na inwestycje trafi ą do naszych gmin 
w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Jest to rodzaj tarczy 
dla samorządów, borykających się ze skutkami epidemii.

Na zadania z zakresu przeciw-
działania negatywnym skutkom 
epidemii w ramach wspomniane-
go funduszu w skali całego kraju 
przeznaczono aż 6 miliardów zło-
tych. Do naszych samorządów tra-
fi  łącznie 4.257.818 złotych. 

Wspomniane środki będą mo-
gły zostać przeznaczone na nie-
zbędne przedsięwzięcia lokalne, 
m.in. inwestycje drogowe, moder-
nizację wodociągów i kanaliza-
cji czy remonty szkół oraz przed-
szkoli, dlatego w realny sposób 
pomogą powiatom, miastom oraz 
gminom, które wciąż borykają się 
z negatywnymi konsekwencjami 
epidemii koronawirusa. Źródłem 
fi nansowania projektu jest Fun-
dusz COVID-19, zaś wsparcie, ja-
kie otrzymają samorządy ma cha-
rakter bezzwrotny.

Jak udało nam się dowiedzieć, 
pieniądze będą przyznawane 
w formie przelewów, na wniosek 
samorządów. Dokładne terminy 

składania wniosków i przekazy-
wania środków zostaną określone 
w uchwale Rady Ministrów. Moż-
na się spodziewać, że nabór ruszy 
w II połowie lipca lub w I połowie 
sierpnia. Wnioski mają być kiero-
wane do Prezesa Rady Ministrów 
elektronicznie za pośrednictwem 
wojewody. Przyznanie funduszy 
nie jest obwarowane konieczno-
ścią spełnienia dodatkowych wa-
runków, a środki mają trafi ć do sa-
morządów w ciągu kilku tygodni.

z pożytkiem 
dla mieszkańców
Miasto Głowno może ubiegać 

się o przyznanie środków w wyso-
kości 630.295 zł. Niewiele mniej, 
bo 625.898 złotych przewidziano 
dla Gminy Głowno. Ich włodarze 
nie wiedzą jeszcze na co konkret-
nie przeznaczone zostanie wspar-
cie, jednak podkreślili, że będzie 
to pomoc potrzebna. Dodali, że 
środki te zostaną wykorzystane z 
pożytkiem dla mieszkańców.

– Chcielibyśmy to wsparcie 
przeznaczyć na inwestycje np. 
drogowe. Za wcześnie jednak mó-
wić o konkretach. Musimy naj-

pierw zorientować się w sytuacji, 
jaka wyłoni się w wyniku pande-
mii. Miasto już poniosło w tym 
trudnym okresie poważny wysi-
łek m.in. zwalniając przedsiębior-
ców z podatku od nieruchomo-
ści, czy też przedłużając terminy 
rat podatków. Dopiero w drugiej 
połowie roku okaże się, jakie 
będą tego rezultaty. Przeznacze-
nie środków z RFIL będzie zatem 
przedmiotem wnikliwych analiz, 
tym bardziej, że nie muszą one zo-
stać wydatkowane już w tym roku 
– powiedział nam burmistrz Grze-
gorz Janeczek.

– Z naszego punktu widzenia 
jest to niesamowita sprawa, bo re-
alnie patrząc mamy do czynienia 
z dużą kwotą. Pomoże nam ona 
zrealizować inwestycje, do któ-
rych się przymierzamy, nawet jeśli 
będą duże. Wszystko to dla dobra 
mieszkańców – zauważa Marek 
Jóźwiak, wójt gminy Głowno.

w zależności 
od zamożności
Zdecydowanie więcej pienię-

dzy, bo 2.501.625 złotych trafi  do 
Miasta i Gminy Stryków. Dodaj-

my, że spore rozbieżności w wy-
sokości otrzymanego wsparcia 
pomiędzy poszczególnymi gmi-
nami wynikają z założeń projektu, 
bowiem wysokość dofi nansowa-
nia określana jest według algo-
rytmu, uwzględniającego stopień 
zamożności gmin oraz skalę ich 
wydatków majątkowych.

Starania o przyznanie rządowe-
go wsparcia może czynić również 
gmina Dmosin. Wedle wstępnych 
szacunków trafi ą do niej środki fi -
nansowe w wysokości 500.000 zł. 
Cel, na jaki zostaną one spożytko-
wane, póki co, pozostaje nieznany.

– Jest jeszcze czas na wydat-
kowanie, więc trzeba wnikliwie 
przyjrzeć się sytuacji i realnie ją 
ocenić. W ostatnim czasie sporo 
środków budżetowych przesuwa-
liśmy pomiędzy różnymi działa-
mi, więc najpierw potrzeba ana-
lizy. Niewątpliwie, te pieniądze 
przydadzą się gminie – ocenia Ar-
kadiusz Garnys, zastępca wójta.  

Głowno | Skutki epidemii 

Święto miasta dopiero za rok
To już pewne: w tym roku 

mieszkańcy Głowna nie będą ba-
wić się podczas ofi cjalnych ob-
chodów święta swojego miasta. 
Z uwagi na trwającą epidemię 
Dzień Głowna został przeniesiony 
na przyszły rok. Termin najważ-
niejszej miejskiej imprezy zainte-
resował członków Komisji Oświa-
ty, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
która obradowała w miniony wto-
rek – 30 czerwca. 

W jej trakcie burmistrz Grze-
gorz Janeczek wyjaśnił, że ze 
względów organizacyjnych oraz 
z uwagi na bezpieczeństwo miesz-
kańców w czasie trwającej wciąż 
epidemii, koncerty oraz atrak-
cje przewidziane w ramach Dnia 
Głowna, które planowano na 22 
sierpnia br. zostaną przeniesione 
na przyszły rok. Wstępnie głow-
nianie będą bawić się w ostatni 
weekend sierpnia 2021 roku.  aw

Gmina Dmosin | Dyskusji na sesji nie było 

Jednogłośnie absolutorium dla pani wójt
Jednomyślni byli radni Rady 

Gminy Dmosin, którzy w trakcie 
sesji 23 czerwca, udzielili abso-
lutorium wójt Danucie Superze. 
Chwilę przed głosowaniem nad 
absolutorium wójt otrzymała wo-
tum zaufania. Dyskusji nad tymi 
wnioskami Komisji Rewizyjnej 
oraz uchwałami nie było. Na tej 
samej sesji zatwierdzono spra-
wozdanie fi nansowe wraz ze spra-
wozdaniem z wykonania budżetu 
gminy Dmosin za ubiegły rok. 

– Dziękuję Wam wszystkim 
za dobrą współprace, życzliwość 
i aktywność – mówiła wójt Su-
pera po przegłosowaniu abso-
lutorium i otrzymaniu z tego 

tytułu kwiatów z rąk przewodni-
czącej Barbary Kosmy wraz z wi-
ceprzewodniczącymi. Dziękowa-
ła współpracownikom z urzędu 
i jednostek podległych gminie, 
sołtysom i organizacjom działają-
cym na terenie gminy. 

Ponieważ sesja odbywała się 
w tzw. reżimie sanitarnym: radni 
starali się zachować dystans oraz 
mieli na twarzach maseczki, pod-
czas wręczania kwiatów zabra-
kło uścisków rąk i zwyczajowych 
w takich momentach całusów. – 
Uściskamy się, jak będą lepsze 
czasy – komentowali radni. 

Wyrażenie stanowiska w spra-
wie wotum zaufania oraz abso-
lutorium miała poprzedzić deba-
ta nad raportem o stanie gminy 
Dmosin, ale nikt nie zgłosił chęci 
do debatowania.  mak 

Chwila wręczania kwiatów po przegłosowaniu absolutorium - wszystko 
w reżimie sanitarnym. 

aGnieSzka
wOJcieSzek

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
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z naszego punktu 
widzenia jest to 
niesamowita sprawa, bo 
realnie patrząc mamy do 
czynienia z dużą kwotą

Marek Jóźwiak, 
wójt gminy Głowno
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Stryków | Odbyły się pomiary głębokości zbiornika i co dalej? 

Dwa metry i muł
Pomiary głębokości oraz 
badanie stanu dna zbiornika 
w Strykowie zostały 
przeprowadzone przed 
kilkoma dniami na zlecenie 
samorządu. Na podstawie 
tych badań powstanie 
ekspertyza i dokumentacja 
techniczna planowanego 
odmulenia i remontu 
zbiornika. 

– Okazało się, że głębokość się-
ga do 2 metrów, a zalew jest bar-
dzo zamulony. Osoby, które wy-
konywały te pomiary powiedziały, 
że mułu jest na tyle dużo, że z tru-
dem można było odnaleźć kory-
to rzeki – powiedział nam radny 
Karol Sitek, który zainteresował 
się łódką pływającą po zalewie 
oraz długa tyczką, z pomocą któ-
rej mierzona była głębokość zbior-
nika.

Zbiornik w Strykowie powstał 
około 32 lata temu. – Z tego, co 
pamiętam, to był czyszczony przy 
brzegach, można powiedzieć, że 
połowicznie, a  należałoby zrobić 
to kompleksowo i zbadać też be-
tonowe czoło zbiornika – uważa 
radny. 

Przeprowadzone pomiary oraz 
analiza, która zostanie przepro-
wadzona na potrzeby strykow-
skiego samorządu są wstępem do 
gruntownego remontu zbiornika. 

Gmina Stryków planuje remonty 
i  konserwację obydwóch znajdu-
jących się na terenie gminy zbior-
ników retencyjnych: w Strykowie 
i w Dobrej, aby zachować w nich 
jak najwięcej wody opadowej. 
Opracowanie dokumentacji tech-
nicznej obydwóch zbiorników bę-
dzie kosztowało 115.500 złotych 
(w Strykowie 97.110 zł). 

Wiadomo już jaki będzie 
wstępny zakres robót na zbiorni-
ku w  Strykowie. Obejmować on 
będzie m.in.: odmulenie, konser-
wację lewobrzeżnych i  prawo-
brzeżnych ubezpieczeń betono-
wych skarp, zapory czołowej oraz 
wymiany kładki dla pieszych na 
Moszczenicy, wykonanie pod-
wodnych kamiennych wysepek 
dla celów wędkarskich oraz ba-
riery hamującej napływ rzecznych 
osadów dennych do misy zbiorni-
ka. Przewidywana warstwa odmu-
lenia miała wynosić około 60 cm, 
ale ile mułu trzeba będzie wybrać 
okaże się po przedstawieniu przez 
firmę ekspertyzy. Takie 60-centy-
metrowe odmulenie pozwoliłoby 
na zwiększenie pojemności ma-
gazynowej zbiornika o ok. 45 tys. 
m3 wody. 

Zbiornik w  Dobrej prócz od-
mulenia potrzebuje z  kolei re-
montu ubezpieczeń betonowych 
i przepustu. W tym przypadku po-
jemność magazynowa zbiornika 
może zostać zwiększona o ok. 5 
tys. m3 wody. W tym roku robo-

ty jednak nie będą prowadzone. 
Ma powstać tylko dokumentacja, 
a realizacja inwestycji przewidzia-
na jest na przyszły rok. Jak się do-
wiadujemy w  urzędzie w  Stry-
kowie, wstępny termin prac na 
terenie zbiornika w Strykowie to 
końcówka 2021 roku. Gmina bę-
dzie czynić starania o pozyskanie 
środków zewnętrznych na plano-
wane zadania. 

– Wyobrażam sobie to tak, że 
po przyszłorocznym sezonie bę-
dzie spuszczona woda, teren obe-
schnie i  dopiero wtedy wjedzie 
sprzęt do odmulania. Przy okazji 
będzie można dokładnie spraw-
dzić czoło zalewu – uważa radny 
Sitek.  mak  

Stryków | większość działek pod mieszkaniówkę już sprzedana 

Ostatnia wolna działka w tym rejonie miasta 
Gmina Stryków ma jeszcze 
tylko jedną działkę pod 
zabudowę mieszkaniową 
w rejonie osiedla domów 
jednorodzinnych w rejonie 
ulic Słonecznej i Akacjowej 
w Strykowie.

W organizowanych tym roku 
przetargach sprzedane zostały 
wcześniej trzy inne działki. Drugi 
przetarg na tę ostatnią – przy uli-

cy Słonecznej planowany jest na 
17 lipca. Cena wywoławcza zosta-
ła ustalona w wysokości 190.650 
zł brutto za działkę o powierzchni 
1.550 m2. 

Kiedy można spodziewać się 
kolejnych przetargów na sprze-
daż działek mieszkaniowych 
w Strykowie? – Na chwilę obec-
ną do sprzedaży w drodze prze-
targu w  tym rejonie miasta jest 
jeszcze tylko działka nr 202. Jed-
nocześnie wszczęto procedu-

rę związaną z  zamiarem zbycia 
działki o  powierzchni 3.560 m2 
w Tymiance, która w planie za-
gospodarowania przestrzennego 
przeznaczona została m.in. pod 
zabudowę zagrodową, mieszka-
niową jednorodzinną, budynki 
inwentarskie i gospodarcze – do-
wiadujemy się Urzędzie Gminy 
w Strykowie. 

Ponadto gmina jeszcze w  tym 
roku zamierza po raz kolejny wy-
stawić na sprzedaż nieruchomości 

przy ul. Sowińskiego, na terenie 
której mieściły się w  przeszłości 
M-GOPS oraz filia PUP. 

Wcześniej sprzedawane dział-
ki zostały sprzedane za następują-
ce ceny: działka ok. 1 tys. m2 przy 
ul. Słonecznej za kwotę 125.484 zł 
brutto, działka przy ul. Słonecz-
nej o  powierzchni 1.351 m2 zo-
stała wylicytowana za 168.173 zł, 
zaś działka o powierzchni 1005 m2 
przy ul. Akacjowej – za 131.100 
złotych.  mak 

Pomiar głębokości zbiornika w Strykowie. 
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Głowno | zachowanie ekosystemów 

Więcej łąk w naszym mieście?
Stworzenie łąk kwietnych oraz trawników 
porastających bujną roślinnością planowano w tym 
roku w Głownie. Choć możliwość przeprowadzenia 
takich działań wiosną pokrzyżowała epidemia, 
pomysł nadal jest aktualny.

O idei zachowania ekosyste-
mów, czyli niekoszonych miej-
skich użytków zielonych oraz 
stworzenia łąk kwietnych, wy-
korzystywanych z pożytkiem dla 
miasta oraz natury pisaliśmy już 
przed rokiem (30/2019). Według 
wstępnych planów w życie wdro-
żone miały zostać działania, mają-
ce na celu m.in. zwiększenie moż-
liwości magazynowania wody  
w glebie oraz wsparcia naturalne-
go rozwoju życia biologicznego.  
W konsekwencji stopniowo przy-
bywać miało zróżnicowanych ga-
tunków roślin i zwierząt. 

Ów pomysł tłumaczono nam 
wówczas na przykładzie rowu re-
tencyjnego, znajdującego się przy 
tzw. ścieżce edukacyjnej nad zale-
wem „Mrożyczka”. Okazuje się, 
że w poprzednich latach koszony 
był on na bieżąco, w wyniku cze-
go – zdaniem niektórych ekolo-
gów w naszym mieście – doszło 
do zubożenia bioróżnorodności  
w tym miejscu. 

Poziom 
bioróżnorodności 
wzrasta
Zmiany w tym zakresie wpro-

wadzono już w zeszłym roku, 
kiedy to zaniechano podobnych 
działań. Sprzyjało to naturalne-
mu wypracowaniu systemów sa-

moregulacji, typowych dla proce-
sów zachodzących w przyrodzie. 
Obecnie miasto kontynuuje to 
dzieło, ale jedynie w miejscach, 
w których ze względów estetycz-
nych jest to możliwe. Oznacza to, 
że podobnie jak poprzednio, od-
powiednio pielęgnowane są prze-
strzenie reprezentacyjne, a więc 
trawniki miejskie i okolice insty-
tucji publicznych, zaś koszenie 
nie odbywa się już w miejscach, 

gdzie jest to pożądane ze wzglę-
du na konieczność zachowania 
odpowiedniej wilgotności gle-
by. Dotyczy to m.in. wspomnia-
nej ścieżki edukacyjnej nad za-
lewem.

nowe rośliny  
w przyszłości
Aktualny pozostaje również 

dawny pomysł obsadzenia nie-
których przestrzeni w mieście 

nowymi gatunkami roślin. Póki 
co, działania w tym zakresie 
uniemożliwiła trwająca w ostat-
nich miesiącach epidemia. Wiele 
wskazuje na to, że w nieodległej 
przyszłości zostaną one jednak 
przeprowadzone. Póki co, w naj-
bliższych tygodniach planowane 
jest przekopanie ziemi w celu od-
powiedniego przygotowania tere-
nu, by działania te przyniosły jak 
najwięcej korzyści naturze.  aw

Rów retencyjny przy tzw. ścieżce edukacyjnej nad zalewem porasta już naprawdę bujną roślinnością. 
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Gmina Stryków | Samorząd otrzymał dofinansowanie z województwa 

Droga w Wyskokach zostanie zmodernizowana
Nowa warstwa asfaltu na 
drodze we wsi Wyskoki  
w gminie Stryków zapewne 
ucieszy okolicznych 
mieszkańców. 

Zmodernizowany ma zostać 
jeszcze w tym roku odcinek dro-
gi o długości 441 m od skrzyżo-
wania w Wyskokach do przejazdu 
kolejowego. Samorząd Strykowa 
otrzymał dofinansowanie moder-
nizacji w ramach dotacji na re-
monty dróg dojazdowych do pól. 
Zarząd Sejmiku Województwa 
Łódzkiego przyznał na to zadanie 
kwotę 123.480 złotych. Ile osta-
tecznie będzie kosztowała mo-
dernizacja okaże się w przetargu, 
którego ogłoszenia należy spo-
dziewać się w już w najbliższych 
dniach. Zakres robót obejmuje 
przede wszystkim wykonanie re-

montów cząstkowych istniejącej 
nawierzchni i ułożenie na całej jej 
długości i szerokości 5 metrów as-
faltowej warstwy ścieralnej o gru-

bości 4 cm. Ponadto uzupełnione 
kruszywem i uwalcowane zosta-
nie pobocze drogi oraz oczyszczo-
ne zostaną przydrożne rowy.  mak 

Gmina Głowno | Po sesji Rady Gminy

Jednogłośne absolutorium 
dla wójta

Jednomyślni okazali się rad-
ni Rady Gminy Głowno, którzy 
w trakcie sesji, odbywającej się 
we wtorek, 30 czerwca, udzieli-
li absolutorium wójtowi Markowi 
Jóźwiakowi. Większością głosów 
wójt otrzymał również wotum za-
ufania.

Za udzieleniem absolutorium 
głosowało tego dnia 15 radnych 
– wszyscy byli temu przychyl-
ni. Wcześniej zatwierdzono tak-
że sprawozdanie finansowe wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Głowno za 2019 
rok. Z kolei o udzieleniu wotum 
zaufania zdecydowano większo-
ścią głosów – 14 osób opowie-
działo się za jego udzieleniem, 
a jedna osoba wstrzymała się od 

głosu. W trakcie podziękowań 
wójt zwrócił uwagę m.in. na po-
prawę współpracy pomiędzy rad-
nymi a gminą.

– Miniony rok był dla mnie 
dość trudny, ale mam w sobie 
dużo otwartości, empatii oraz po-
kory, więc jestem przekonany, że 
wspólnie uda się nam dojść do 
konsensusu, pomimo często róż-
nych stanowisk. Wierzę, że razem 
jeszcze wiele dobrego zrobimy dla 
naszej gminy – zaznaczył.

Wyrażenie stanowiska w spra-
wie wotum zaufania oraz absolu-
torium poprzedziła debata nad ra-
portem o stanie gminy Głowno. 
Szerzej o tej dyskusji – ciekawej 
i emocjonującej – w Wieściach za 
tydzień.  aw

Gmina otrzymała z sejmiku wojewódzkiego dotację na remont 
drogi w wyskokach. 
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Odpowiednio 
pielęgnowane 
są przestrzenie 
reprezentacyjne zaś 
koszenie nie odbywa się 
już w miejscach, gdzie 
jest to pożądane ze 
względu na konieczność 
zachowania 
odpowiedniej  
wilgotności gleby.

Stryków
W każdy wtorek 
coś innego 

Cykl zajęć wakacyjnych dla 
dzieci w wieku od 7 lat (rocz-
nik 2013) przygotował Ośrodek 
Kultury i Rekreacji w Strykowie. 
Pierwsze spotkanie już w najbliż-
szy wtorek, 7 lipca. Zajęcia za-
planowane zostały we wszystkie 
wtorki lipca i sierpnia w godzi-
nach od 10 do 12. W zależności od 
rodzaju zajęć, ale również i od po-
gody będą odbywały się na terenie 
strykowskiego domu kultury albo 
nad zalewem lub w parku w Stry-
kowie. W każdych z zajęć będzie 
mogło uczestniczyć do 12 dzieci 
wg kolejności przychodzenia. 

I tak: 7 lipca odbędą się zajęcia 
pod wszystko wyjaśniającym tytu-
łem „Szaleństwa plastyczne – cu-
deńka kreatywne”. Rodzaj zajęć 
zostanie dostosowany do wieku 
osób, które zechcą w nich uczest-
niczyć. 14 lipca uczestnicy wezmą 
udział w „wielkim malowaniu” – 
ma być to wspólna praca plastycz-
na dzieci. W kolejne wtorki plano-
wane są też m.in. zabawy ruchowe 
i taneczne, składanie i programo-
wani robotów Lego WeDo, zdal-
ne wyścigi samochodów sterowa-
nych, lepienie i ugniatanie gliny 
oraz strojenie figurek brokatem 
itp. Zajęcia są bezpłatne. 

Cykl zajęć wakacyjnych przy-
gotował też Dom Kultury w Nie-
sułkowie w gm. Stryków. Tutaj za-
jęcia będą odbywać się nie tylko 
we wtorki. Najbliższe z nich już 
3 lipca od godz. 10 do 12 zajęcia  
z programowania „Magia robo-
tów”, 7 lipca o godz. 16.00 – „Wa-
kacyjne śpiewanie dzieci” – otwar-
ta próba zespołu Tonika, o 17.00 
– spotkanie dla seniorów „Roz-
śpiewana ferajna”, a o 18.00 – let-
nia gimnastyka dla osób 50+.  mak 

Głowno
Zmiany  
w bibliotece

W nowych godzinach praco-
wać będzie przez cały sezon let-
ni Miejska Biblioteka Publiczna 
w Głownie. Zmiana obowiązu-
je od 29 czerwca, do końca wa-
kacji, czyli 31 sierpnia. Zgodnie 
z nowym harmonogramem  
w tym czasie biblioteka czynna jest  
w godz. 9.00-16.00 od poniedział-
ku do piątku z wyłączeniem środy.  
Z kolei w środę z zasobów biblio-
tecznych czytelnicy skorzystają  
w godz. 10.00–17.00.  aw
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Gmina Dmosin | Piknik strzelecki

Wystrzałowe rozpoczęcie lata
Hucznie rozpoczęli 
tegoroczne lato 
miłośnicy militariów  
z naszego regionu.  
27 czerwca, oddawali się 
oni strzeleckiej pasji i 
dzielili doświadczeniami 
w ramach imprezy pod 
hasłem: „Wystrzałowe 
lato z NTS”.

Gospodarzem wydarzenia or-
ganizowanego przez Nadwiślań-
skie Towarzystwo Strzeleckie była 
strzelnica Stone Range w Kamie-
niu w gminie Dmosin. W historii 
tego obiektu była to już kolejna, 
choć w tym roku pierwsza okazja 
do spotkania fanów strzelectwa. 
Formuła pikniku rodzinnego po-
łączona z licznymi atrakcjami dla 
dorosłych i dla dzieci sprawiła, że 
na nudę nie było miejsca.

Dla każdego coś miłego
Wielu lokalnych entuzjastów 

militariów sprawdziło tego dnia 
swoją rękę i oko, dzięki korzy-

staniu z różnorodnych typów 
broni przygotowanych przez or-
ganizatorów oraz partnerów wy-
darzenia – producentów, impor-
terów i sprzedawców. Przez cały 
dzień dzielili się oni swoją wiedzą  
i doświadczeniem, a do dyspozy-

cji przyszłych posiadaczy broni 
oraz amatorów pozostawali rów-
nież wykwalifikowani instrukto-
rzy. Swoją przestrzenią mogli cie-
szyć się więc zarówno ci, którym 
wspomniany sport nie jest obcy, 
a więc posiadacze stosownych 

uprawnień oraz własnej broni, 
jak i adepci tej sztuki, dla których 
przygotowano pokaźny wybór 
broni współczesnej oraz historycz-
nej. Dla tych pierwszych wejście 
na teren obiektu było bezpłatne, 
zaś drudzy mogli skorzystać ze 

specjalnych pakietów strzeleckich 
w okazyjnych cenach. Z myślą  
o dzieciach udostępniono darmo-
we strzelanie z bocznego zapło-
nu, zaś na wyczerpanych ekspe-
rymentowaniem z bronią czekała 
strefa gastronomiczna.

Marzenie? Skorzystać 
ze wszystkich atrakcji!
Zainteresowanie atrakcjami 

było tego dnia ogromne, a pośród 
pasjonatów strzelectwa z całego 
regionu nie zabrakło reprezen-
tantów naszej okolicy. Znalazł się 
wśród nich m.in. Krystian Lub-
czyński z Głowna, który od kil-
ku lat interesuje się tym sportem. 
Swoje możliwości sprawdzał już 
w wielu strzelnicach na terenie ca-
łego kraju, ale do pobliskiej Stone 
Range zawsze chętnie powraca.

– Podczas tego wydarzenia to 
broń robi największe wrażenie. 
Choć tym razem wybór był nie-
co mniejszy niż w ubiegłym roku, 
przekrój i tak był piękny. Do dys-
pozycji była broń współczesna 
i tradycyjna. Zainteresowaniem 
cieszyła się zwłaszcza broń krót-
ka i czarnoprochowa, a także ręcz-

ne karabiny maszynowe i różne 
rodzaje karabinków. Do wyboru, 
do koloru, więc każdy na pewno 
znalazł coś dla siebie. Marzeniem 
byłoby skorzystanie ze wszystkich 
atrakcji – powiedział nam.

Dla każdego, na każdą 
kieszeń
Tego dnia, pomimo sporej ko-

lejki do większości stoisk, na-
szemu rozmówcy udało się 
skorzystać m.in. z karabinu snaj-
perskiego, co do którego żywił 
największą nadzieję i który osta-
tecznie sprawił mu najwięcej 
frajdy. Jak podkreślał, w pikniku 
wziął udział po raz drugi i na pew-
no nie po raz ostatni.

– Podobnie, jak przed rokiem 
mogłem sprawdzić swoje umie-
jętności i nauczyć się czegoś no-
wego pod okiem wykwalifikowa-
nych instruktorów, którzy chętnie 
dzielili się swoją wiedzą. Dodat-
kowo, cały dzień strzelenia i do-
brej zabawy na pikniku kosztował 
nieporównywalnie mniej niż kilka 
godzin na strzelnicy w standardo-
wej cenie. To bez wątpienia opcja 
dla każdego i na każdą kieszeń – 
twierdzi.

Na co dzień ze strzelnicy Sto-
ne Range w Kamieniu korzystają 
zarówno osoby początkujące, jak 
i doświadczeni zawodnicy, a po-
śród nich sportowcy i przedstawi-
ciele służb mundurowych.  aw

Głowno | Harcerski Jarmark Regionalny

Zacne jadło i pokaz rękodzieła
Pierwsza sobota 
wakacji ciekawie, choć 
pracowicie upłynęła 
reprezentantom 
harcerskiego grodu 
„Warownia”. 27 czerwca 
odbył się Harcerski 
Jarmark Regionalny 
Hufca ZHP w Głownie.

Podczas zorganizowanych tego 
dnia zbiórek, poszczególne dru-
żyny harcerskie przygotowywały 
stoiska z pysznościami domowej 
roboty, tradycyjnymi wypieka-
mi oraz rękodziełem. Na stołach 
królowało zacne jadło, czyli ol-
brzymie chleby, pachnące kieł-
basy, swojski smalec z ogórka-
mi, przysmaki z dziczyzny, gary 
pełne kapusty, a na deser dżemy 
owocowe własnej produkcji. Ko-
lorowe bukiety z polnych kwia-

tów zdobiły z kolei stoisko druży-
ny Wilków pełne ziół i miodów, 
o których opowiadał jeden z dru-
hów – Michał Tracz. Dziewczęta 
odziane w kwieciste wianki i stro-
je inspirowane tradycją zachęcały 
do spróbowania domowych wy-
pieków. Prócz nich serwowała je 

m.in. Drużyna Żywiołów, oferu-
jąc pyszną szarlotkę i mnóstwo 
owoców. 

Z kolei Drużyna Żeglarska, 
częstując sokami i ciasteczkami 
zachęcała do podjęcia żeglarskie-
go wyzwania i spróbowania sił  
w pływaniu pod żaglami. 

Nie zabrakło również okazji do 
bezpośredniego spotkania z histo-
rią, bowiem podczas wydarzenia 
prezentowano również rękodzie-
ło. Pojawiły się więc m.in. łowic-
kie wytwory rękodzielnicze oraz 
narzędzia używane dawniej w cie-
sielstwie i na wsi. Pokaz przygoto-
wała drużyna Kumade, a w trak-
cie prezentacji uczestnicy chętnie 
dzielili się wiedzą oraz dyskuto-
wali.

– Była to kolejna szansa, by 
spotkać się po miesiącach rozłą-
ki w swoich drużynach. Dla har-
cerzy właśnie takie spotkania są 
teraz najważniejsze. Nie zabra-
kło tańców i śpiewów przy ogni-
sku. Wciąż pamiętamy jednak o 
epidemii, dlatego wszystko odby-
wało się z zachowaniem dystan-
su oraz zasad reżimu sanitarne-
go – powiedziała nam harcmistrz 
Iwona Waśkiewicz. Sobotnie spo-
tkanie było częścią przygotowań 
do udziału w Wirtualnym Zlocie 
Grunwaldzkim 2020, w którym 
na pamiątkę zwycięskiej bitwy  
w dniu jej 610 rocznicy uczestni-
czyć będą harcerze z Głowna.  aw

Rzut OKIEM | AbSTRAkcJE 

Było barwnie, twórczo i dużo się działo na warsztatach plastycznych 
organizowanych przez Ośrodek Kultury i Rekreacji w Strykowie co 
wtorek w sali na dworcu PkP. Na jednych z ostatnich przed wakacjami 
spotkań dzieci tworzyły kolorowe abstrakcje malarskie. – Na wakacje 
robimy przerwę z zajęciami plastycznymi w tym miejscu, ale cały czas 
jeszcze odbywają się zajęcia plastyczne – w czwartki – w Domu kultury  
w Niesułkowie – dowiedzieliśmy się w OkiR Stryków. mak 

Wystrzałowy początek lata z NtS przeżył m.in krystian Lubczyński z Głowna. 
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Kolorowo i radośnie, choć dość pracowicie harcerze powitali 
tegoroczne wakacje. 
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Łowicz | Parafia na korabce pożegnała proboszcza

Księże Adamie – dziękujemy!!!
Wyjątkowe pożegnanie 
sprawili parafianie  
z Kościoła Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy 
księdzu proboszczowi  
Adamowi Domańskiemu 
podczas niedzielnej 
(28 czerwca) mszy św. 
odpustowej, sprawowanej  
w 20. rocznicę ustanowienia 
parafii. Liturgii 
przewodniczył i homilię 
wygłosił biskup Andrzej 
Dziuba, który został przez 
proboszcza zaproszony  
w związku z jubileuszem, 
na długo przed ogłoszeniem 
zmian personalnych. 

Żegnając Korabkę biskup przy-
znał, że chyba żaden proboszcz 
w diecezji nie miał tego dnia tak 
uroczystego pożegnania, a para-
fię zmieniało aż 28. Warto przy-
pomnieć, że najmłodsza łowicka 
parafia miała dotąd dwóch pro-
boszczów i każdy był w niej przez 
dekadę. Pierwszym proboszczem 
był ks. Wiesław Frelek, drugim – 
ks. Adam Domański, trzecim bę-
dzie ks. Zbigniew Przerwa – który 
sprawował dotąd posługę w para-
fii Najświętszej Maryi Panny Kró-
lowej Polski w Kurzeszynie w po-
wiecie rawskim.

Nawiązaniem do początków 
parafii była pamiątkowa tablica, 
która została poświęcona i odsło-
nięta przed mszą św. Jest ona po-
święcona biskupowi Alojzemu 
Orszulikowi, który był inicjatorem 
budowy kościoła przy ul. Brzozo-
wej, a następnie – powstania para-
fii. Jej inicjatorami i fundatorami 
są Piotr Malczyk i Piotr Kowalski 
z Łowickiej Akademii Sportu oraz 
Cezary Gawroński – nadzwyczaj-
ny szafarz komunii św.  

Osobiście  
lub w duchowej 
łączności
Ks. Adam Domański wspo-

mniał, że na uroczystość zosta-
ła zaproszona rodzina śp. bp. Or-
szulika, która mieszka na Śląsku, 
dziękowała ona za zaproszenie, 
ale nikomu nie udało się przyje-
chać do Łowicza. W duchowej 
łączności z parafianami była s. Fi-
dencja, która opiekowała się przez 
wiele lat pierwszym biskupem ło-
wickim. W dniu odpustu na Ko-

rabce siostra rozpoczynała reko-
lekcje. 

Liturgia na 20-lecie parafii 
miała bardzo uroczystą oprawę, 
uczestniczyły w niej różne wspól-
noty działające przy kościele, 
strażacy z pocztami sztandarami, 
przedstawiciele władz Łowicza  
i gminy Chąśno – bo parafia obej-
muje także jej część. Były siostry 
zakonne i delegacja ze Szko-
ły Podstawowej nr 3, nie zabra-
kło łowiczanek w strojach ludo- 
wych.

W czasie kazania biskup Dziu-
ba wspomniał o początkach para-
fii, że wiele osób „naprzykrzało 
się” Bogu i ludziom, aby ona po-
wstała. Dziękował wszystkim za 
to, mówiąc, że Bogu wypada się 
naprzykrzać. Co ciekawe, ordyna-
riusz wspomniał też o tym, że chy-
ba nie ma w diecezji drugiej takiej 
parafii jak łowicka parafia Matki 
Bożej Nieustającej Pomocy, któ-
ra w Kurii Diecezjalnej Łowickiej 
ma już zgromadzone grube tomy 
akt, a działa przecież dopiero 20 
lat. – Nie wyobrażam sobie Łowi-
cza bez tego „koraba”, który po-
woli ma płynąć do celu. Dzięki tej 
parafii Korabka jest piękniejsza – 
mówił biskup. 

wykrzyknik od każdego
Dziękował też proboszczowi za 

posługę, wskakując na napis, któ-
ry został przez parafian umiesz-
czony na chórze: „Księże Ada-
mie – dziękujemy!!!” Żartował, 
że na banerze są trzy wykrzykni-
ki, ale może każdy z obecnych na 
Liturgii chciałby dopisać księdzu 
wykrzyknik od siebie. Byłoby to 
pięknym gestem. 

Zanim nastał czas podziękowań 
od parafian, to ks. Adam Domań-
ski wszystkim dziękował. Padały 
imiona, nazwiska i wszystkie gru-
py osób formalne lub nie, z który-
mi współpracował. Wyjaśniał też 
parafianom, że Kościół jest hie-
rarchiczny, a on wyraził zgodę na 
przeniesienie do Żyrardowa – bo 
tam został przez biskupa skiero-
wany. Prosił też wszystkich obec-
nych, aby dobrze przyjęli nowego 
proboszcza. Wspomniał, że może 
być on niektórym osobom znany, 
bo jest wykładowcą w Wyższym 
Seminarium Duchownym.     

Podziękowaniom nie było koń-
ca. Piękne, z poczuciem humoru, 
ale pełne osobistych podzięko-
wań, ale też elementów na temat 
pobożności proboszcza, były te 
wygłoszone przez wikariusza ks. 
Kamila Goca i kleryków w WSD. 
Ksiądz Kamil dziękował za ka-
płańskie braterstwo i świadectwo 
wiary, ale też za poczucie humo-
ru i to, że proboszcz zawsze czekał 
na niego z obiadem, że go przeko-
nał do jedzenia makaronu z pesto 
bazyliowym, że zawsze pamiętał 
o rodzinie wikariusza. 

Kolejka tych, którzy chcie-
li dziękować, była długa. A pro-
boszcz z wielką skromnością, 
przepraszał za swoje ułomności. 
Mówił też do wszystkich: – Nie 
żegnamy się na zawsze!  mwk

kolejka tych, którzy 
chcieli dziękować, 
była długa. A 
proboszcz z wielką 
skromnością, 
przepraszał za 
swoje ułomności. 

Diecezja łowicka | zmienią się proboszczowie i wikariusze

Kto i gdzie będzie 
głosił Słowo Boże
Kuria Diecezjalna Łowicka 
ogłosiła przed tygodniem, 
25 czerwca, jakie zmiany 
personalne zostaną 
wprowadzone decyzją 
biskupa Andrzeja Dziuby  
w czerwcu  
i w sierpniu. Niewiele  
z nich dotyczy Łowicza,  
ale w sumie dotyczą  
28 księży proboszczów  
i 29 wikariuszy. 

Największą zmianą w Łowi-
czu jest odejście z parafii Matki 
Bożej Nieustającej Pomocy 
na Korabce księdza proboszcza 
Adama Domańskiego. Wyprowa-
dzi się on do Żyrardowa, do para-
fii Wniebowstąpienia Pańskiego. 
Proboszczem parafii na Korabce 
zostanie ks. Zbigniew Przerwa, 
dotychczasowy proboszcz para-
fii w Kurzeszynie (powiat rawski). 

Zmieni się też proboszcz para-
fii w zdunach i w tym przypad-
ku zmiana jest nietypowa, bo dwaj 
księża zamienią się miejscami. 
Dotychczasowy proboszcz para-
fii w Zdunach ks. Jarosław Swę-
drak został skierowany do parafii 
w Siedlcu (powiat łęczycki), a pa-
rafię w Zdunach obejmie dotych-
czasowy proboszcz w Siedlcu  
ks. Ireneusz Cieślak. 

Zmieni się też proboszcz  
w Dmosinie. Ks. Tadeusz Jaros 
zostanie proboszczem w Mako-
wie, a na jego miejsce do Dmo-
sina sprowadzi się. ks. Mariusz 
Minda – obecny proboszcz w Ka-
szewach (powiat kutnowski).  

Z Oporowa odejdzie paulin o. 
Krzysztof Rodak, a nowym pro-
boszczem zostanie o. Marian Py-
tel.

Administratorem parafii w Su-
serzu zostanie ks. Dariusz Sze-
ląg – wikariusz w parafii św. Apo-
stołów Piotra i Pawła w Żychlinie. 
Proboszcz parafii w Suseszu ks. 
Jerzy Czarnota przechodzi na 
emeryturę. 

zmiany wśród 
wikariuszy
Z parafii katedralnej w Ło-

wiczu odchodzi ks. Sebastian 
Antosik, który został skierowa-
ny do parafii św. Jana Chrzciciela  
w Kutnie. Do parafii katedralnej 
został skierowany ks. Michał Wa-
silewski, sprawujący dotąd po-
sługę w kościele Wniebowzięcia 
Najświętszej Maryi Panny w Ży-
rardowie. 

Z parafii Świętego Ducha 
w Łowiczu do parafii św. Stani-
sława w Kutnie przejdzie ks. Ma-
teusz Podkowiński, wikariuszem 
w par. Świętego Ducha zostanie 
ks. Piotr Jarota. 

Z łowickiej parafii Chry-
stusa Dobrego Pasterza od-
chodzi ks. Robert Błaszczyk, któ-
ry będzie pełnił posługę w parafii 
św. Wawrzyńca w Kutnie. Na jego 
miejsce do parafii na Bratkowi-
cach sprowadzi się ks. Tomasz 
Murzyński, dotychczasowy wika-
riusz w parafii Niepokalanego Po-
częcia Najświętszej Maryi Panny 
w Rawie Maz.  

Z parafii w Domaniewicach 
do parafii Wniebowstąpienia Pań-
skiego w Żyrardowie przecho-
dzi ks. Tomasz Stępniak. W jego 
miejsce do Domaniewic przejdzie 
ks. Marek Węgrzynowicz – wika-
riusz w parafii Matki Bożej Nie-
ustającej Pomocy w Sochaczewie.  

Z parafii św. Jakuba w 
Głownie do parafii św. Barbary, 
również w Głownie przeprowadzi 
się ks. Zbigniew Kielan, Do para-
fii św. Jakuba nikt nowy nie został 
skierowany. Z parafii św. Bar-
bary do parafii św. Wawrzyńca  
w Sochaczewie przeprowadzi się 
ks. Mariusz Lewandowski. 

Z parafii w Dmosinie odcho-
dzi ks. Adrian Czerwiński, nikt nie 
przyjdzie na jego miejsce. 

Z parafii w Żychlinie odcho-
dzi ks. Dariusz Szeląg, wikariu-
szem w to miejsce zostanie ks. 
Bogumił Bartlewski, sprawujący 
posługę w parafii św. Jana Chrzci-
ciela w Kutnie.  mwk

Rzut OKIEM | OSTATNIA NIEDzIELA
Słowami z piosenki Mieczysława 
Fogga „to ostatnia niedziela” ks. 
Sebastain Antosik przywitał się  
z wiernymi, którzy przybyli  
w niedzielę, 28 czerwca na mszę św. 
do kościoła św. Leonarda w Łowiczu. 
był to dla niego dzień pożegnania ze 
środowiskiem, któremu bliski jest ten 
właśnie mały kościółek znajdujący 
się na terenie parafii katedralnej 
- ponieważ został skierowany do 
sprawowania posługi w kutnie. 
wierni licznie przybyli na pożegnalną 
liturgię, zajęli niemal wszystkie 
miejsca w środku oraz na zewnątrz. 
ks. Antosik odprawiał mszę św.  
z nowo wyświęconym księdzem z ks. 
Olgierdem Filipowiczem. mwkFO
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Wyjątkowe podziękowania ks. Adam Domański odebrał od klerykow 
wyższego Seminarium Duchowego w Łowiczu pochodzących z korabki - 
Michała kubiaka i barłomieja Jaski. wręczyli mu też kosz ze słodyczami. 
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Punkt zapalny

REkLAMA

Łowicz | kontrowersyjna sesja Rady Miejskiej

Tunel w Mostowej padł, 
Pelikanowi dano szansę
Rada Miejska w Łowiczu 25 czerwca odrzuciła większością głosów wniosek zgłoszony przez radnego 
Józefa Szczepanika, o zabezpieczenie w budżecie miasta 400.000 zł na projekt tunelu pod torami 
w ok. ulic Mostowej i Armii Krajowej. O tę kwotę miałaby zostać uszczuplona – już po raz kolejny – ilość 
pieniędzy zabezpieczona na budowę budynku zaplecza stadionu miejskiego przy ul. Starzyńskiego.

Pod wnioskiem, oprócz składa-
jącego, podpisali się także radni: 
Wiesława Gębura, Zofi a Wielem-
borek, Krzysztof Janicki i Leszek 
Plichta. Poprzedził go szereg pism 
od mieszkańców osiedla Korabka, 
którzy nie zgadzają się z decyzją 
rady o rezygnacji w najbliższym 
czasie ze starań o budowę tunelu 
w ulicy Mostowej. Przypomnijmy, 
że zgodnie z umową z koleją tu-
nel budowałaby kolej, natomiast 
miasto miałoby zadbać o potrzeb-
ną infrastrukturę. W grę wchodzi-
ła przebudowa skrzyżowań ulicy 
Blich z Mostową i Nadbzurzań-
skiej z Armii Krajowej. Sprawa 
ta była już omawiana na sesjach 
wielokrotnie, większość rady cho-
ciażby na poprzedniej sesji, nie 
zgodziła się na przeznaczenie te-
raz pieniędzy na tunel. Mimo to, 
burmistrz chciał przekonać, że to 
ostatnia szansa na realizację tego 
przedsięwzięcia.

Już samo wpłynięcie pism, 
a potem wniosek burmistrza o ich 

przedstawienie, wzbudziło nerwo-
wość. Przewodniczący rady Jacek 
Wiśniewski chciał, aby pisma te 
– ponieważ wpłynęły w dniu se-
sji – zostały przedyskutowane na 
lipcowych posiedzeniach komisji 
stałych. Burmistrz mówił, że wte-
dy nie miałoby to sensu, bo ter-
min na zerwanie umowy z PKP 
z powodu braku pieniędzy, to 29 
czerwca. – Jeśli państwo podej-
miecie decyzję o przekazaniu czę-
ści środków na ogłoszenie prze-
targu, poinformuję PKP, że nie 
zrywamy umowy i wtedy będzie 
można dalej rozmawiać. 

Burmistrz dodał, że chciał, 
wraz z Grzegorzem Pełką, naczel-
nikiem wydziału inwestycji i re-
montów, powiedzieć o tym już na 
posiedzeniu komisji gospodarczej 
i budżetowej, ale nie zostali oni 
tam dopuszczeni do głosu. 

Józef Szczepanik: 
nie tracić tej szansy!
Potem zawiązała się dyskusja 

między radnymi, której głównym 
tematem była budowa tunelu, 
a w tle cały czas sytuacja fi nanso-
wa miasta i pytanie: czy może so-
bie ono pozwolić na planowanie 
teraz takiej inwestycji? 

– Jak się ma miasto rozwijać nie 
biorąc kredytów? – pytał radny Jó-
zef Szczepanik. – Jeśli odpuścimy 
tunel, to jesteśmy „bogatym mia-
stem”, bo jeśli mamy możliwość 
pozyskać takie środki, a tego nie 
wykorzystamy, to jesteśmy „bo-
gatym miastem”. Tunel pozwo-
li skomunikować miasto, normal-
ne więc jest, że poniesie ono jakiś 
koszt. 

Radny Szczepanik powiedział, 
że wszyscy słyszeli już, że rząd 
będzie przeznaczał jakieś pienią-
dze na cele inwestycyjne dla sa-
morządów. Być może więc warto 
nie zamykać sobie drogi i pocze-

kać kilka tygodni, by zobaczyć, ja-
kie to będą pieniądze. – Jest ostat-
ni gwizdek, żebyśmy sprawy jako 
radni wzięli w swoje ręce, spotka-
li się z przedstawicielami klubów 
i wrócili do tematu – mówił.

katarzyna tadeusiak: 
chcecie nas odciąć 
od miasta
Do dyskusji radnych włączy-

ła się też przewodnicząca zarządu 
os. Korabka Katarzyna Tadeusiak, 
która w ostrych słowach skrytyko-
wała wcześniejsze decyzje więk-
szości radnych w spawie tunelu. – 
Państwo radni chcecie nas odciąć 
od miasta – mówiła. – Kolej chce 
zwiększyć przepustowość pocią-
gów, wiecie ile kolej chce ich tam-
tędy puścić? Nie, bo wy tam nie 
mieszkacie i was to nie obcho-
dzi. Proszę nas nie traktować jako 
obywateli drugiego sortu, mamy 
dzieci, które musimy zawieźć do 
centrum, prowadzimy fi rmy i też 
odprowadzamy podatki, także jak 
ci z was, mieszkający po drugiej 
stronie przejazdu kolejowego.

Katarzyna Tadeusiak zwróci-
ła uwagę, że już teraz, kiedy za-
mknięty tymczasowo był przejazd 
na Mostowej, w godzinach 16-17 

tworzyły się duże korki, a przecież 
to okres, gdy uczniowie nie byli 
wożeni do szkół.

radni terenowicz 
i wolski: 
nie mamy pieniędzy
– My nie mamy pieniędzy na 

tunele, na mosty, powodem są 
zmniejszone wpływy z podatków 
– odpowiadał na to radny Michał 
Terenowicz, notabene z osiedla 
Korabka. – Przecież ja też bym 
chciał wszystko pobudować. Tu-
nel jest bardzo potrzebny, tylko, że 
nie mamy na niego pieniędzy. 

– Też mieszkam po tamtej stro-
nie torów – powiedział radny Ja-
kub Wolski. – Polityka miasta 
i współpracy z koleją doprowadzi-
ła do tego, że jednocześnie był tam 
zamknięty przejazd, a nie został 
otwarty przez Arkadyjską i cały 
ruch gromadził się na jednym ron-
dzie. Nie szukajcie w nas wrogów, 
bo takich tu nie ma. Wiele osób 
z Korabki głosowało na mnie, ta-
kie mamy okręgi wyborcze. Też 
bym chciał tego tunelu, także mi 
prywatnie byłoby mi z nim o wie-
le wygodniej. Prosimy od dawna, 
żeby burmistrz negocjował z ko-
leją, bo to, co wynegocjował, jest 
niekorzystne jest dla nas.

Radny przywołał przykład 
Skierniewic, które mają już jeden 
wiadukt, ale pozyskały pieniądze 
na drugi –  ze środków państwo-
wych w wysokości 32 mln zł. – 
Tunel tak, ale nie sfi nansowany 
przez miasto zadłużone – mówił 
radny Wolski. – Według naszych 
przeliczeń, na podstawie cen w in-
nych miastach, to będzie nie 25, 
ale ok. 40 mln zł. I to w kredycie. 

Radny proponuje więc, by naj-
pierw dokończyć wiadukt, a do-
piero potem będziemy zastana-
wiać się nad następną inwestycją 
tej skali.

radny anyszewski: 
na Górkach jest gorzej
– Jeżeli nas stać na budowa-

nie tunelu, to łączę się w bólu z 
mieszkańcami Korabki – ironicz-
nie odpowiedział radny Lech Ani-
szewski. – Na Górkach jest tylko 
jeden przejazd do centrum miasta, 
nie dwa, Jeśli nas stać, to proszę o 
przygotowanie do prac nad ron-
dem przy drodze krajowej nr 14 
i wojewódzkiej 703, bo dla nas sta-
nie w korkach po pół godziny jest 
czymś powszednim. Rzeczywi-
stość jest jednak taka, że jesteśmy 
jako miasto na granicy płynności 
fi nansowej, dokończmy wiec naj-
pierw to, co już zaczęliśmy. Potra-
fi liśmy zrezygnować 2 lata temu 
z sali audiowizualnej, choć mie-
liśmy dofi nansowanie, a sytuacja 
miasta była o wiele lepsza.

radny Boroski: Potem 
kolej się nie zgodzi
– Nie mówmy że ten tunel mo-

żemy zrobić za 2, 4 czy 10 lat, bo 
tak nie zrobimy go nigdy! – mó-
wił z kolei radny Marek Boroski. – 
Kolej nie zgodzi się później, żeby 
wiercić i kopać tunel, jak będą jeź-
dziły pociągi na trasie Moskwa 
– Berlin. Ten przejazd będzie 
praktycznie nieczynny. A co z pie-
szymi? Z ZUK? Z mleczarnią?

Burmistrz: 
trzeba zacisnąć pasa 
i ten tunel zrobić
Odnosząc się do niektórych 

wypowiedzi radnych burmistrz 
stwierdził, że jednak nie można 
porównywać znaczenia sali au-
diowizualnej, a tunelu. Po raz ko-
lejny przekonywał, że wynegocjo-
wane z PKP warunki są korzystne, 
ustalone według ogólnie przyję-
tego kryterium, na takich samych 
zasadach jak dla 48 innych samo-
rządów. Przyznał, że miasto jest 

tOMaSz
MatUSiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

kolej chce zwiększyć 
przepustowość 
pociągów, wiecie 
ile kolej chce ich 
tamtędy puścić? 
Nie, bo wy tam nie 
mieszkacie
i was to nie obchodzi. 
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w złej sytuacji finansowej, ale jest 
to spowodowane tym, że możli-
wość sięgnięcia po środki unijne 
na strategiczne inwestycje dla mia-
sta, zbiegła się w czasie. 

Burmistrz powiedział, że wpro-
wadzenie na tej sesji 400 tys. zł 
spowodowałoby, że miasto nie 
mogłoby zerwać umowy z PKP 
i tym samym nie wejdzie na jego 
miejsce żaden z 23 innych samo-
rządów z listy rezerwowej. Wtedy 
będzie się można starać, tak jak to 
zrobiły Skierniewice, o szukanie 
środków.

radny wójcik:  
za kilka lat
Radny Robert Wójcik powie-

dział z kolei, że liczbami można 

żonglować, ale to nie zmieni fak-
tu, że sytuacja finansowa miasta 
jest dramatyczna. – Niewiele bra-
kowało, a nie tak dawno zabrakło-
by byłoby pieniędzy na pensje dla 
nauczycieli – mówił. – Tak było-
by, gdybyśmy nie zagłosowali za 
kredytem. Już w czerwcu bierze-
my kredyt w rachunku bieżącym. 
My bardzo chcemy ten tunel, ale 
tylko wtedy, kiedy sytuacja miasta 
się poprawi. Dajmy czas na wyne-
gocjowanie lepszych warunków.

W imieniu klubu Łowickie.
pl radny złożył wniosek o wpro-
wadzenie do WPF na lata 2020 
– 2033, nowego zadania – wyko-
nania projektu tunelu wraz z dro-
gami dojazdowymi – 2024 – 400 
tys. zł, 2025 – 400 tys. zł (800 tys. 

zł razem) – Chcemy tunelu, ale 
dajemy sobie czas na dopracowa-
nie lepszych warunków – uzasad-
nił wniosek radny Wójcik.

Odnosząc się na kwestii za-
plecza stadionu, na którym me-
cze rozgrywa Pelikan, radny Ja-
kub Wolski określił „skandalem” 
propozycją uszczuplenia wydatku  
o kolejne 400 tys. zł, na następnej 
sesji, po tym jak radni zgodzili się 
na zdjęcie z tego zadania 300 tys. 
zł. W ten sposób nie zostałoby już 
na ten cel prawie nic, a przecież 
trwają negocjacje o pozyskanie 
dofinansowania. – To wy przeko-
nywaliście nas, że MUKS Pelikan 
będzie korzystał, że trzeba już bu-
dować – wypomniał radny obozo-
wi skupionemu wokół burmistrza. 

– Pan burmistrz obiecał nam , że 
nie będzie ściągał pieniędzy z tej 
inwestycji całkowicie.

Radny Wolski powiedział, że 
propozycja Roberta Wójcika, by 
przeznaczyć pieniądze na tunel, 
ale dopiero w latach prognozowa-
nej poprawy sytuacji finansowej, 
jest rozsądną. Zaapelował nato-
miast do radnych klubu PiS i Nie-
zależni, któremu przewodzi, by 
głosowali przeciwko propozycji 
zgłoszonej przez radnego Szcze-
panika. Tak też zrobili.

Za wnioskiem złożonym przez 
radnego Szczepanika głosowało 
6 radnych podpisanych pod tym 
wnioskiem, przeciw byli radni 
klubów PiS i Niezależni oraz Ło-
wickie.pl. 

REkLAMA

a MieSzkańcy PrOSiLi
W dniu, gdy obradowała 
Rada Miejska, 25 
czerwca, do ratusza 
wpłynęło, kierowane 
do przewodniczącego 
Rady Miejskiej Jacka 
Wiśniewskiego, pismo z 
apelem o przeznaczenie 
pieniędzy na wykonanie 
dokumentacji tunelu. 
zebrano pod nim jednego 
dnia 367 podpisów. 
Interesujące, że podpisał 
je radny Łowickie.pl Michał 
terenowicz – ale na sesji 
głosował przeciw.  
Oto fragmenty pisma:
(...) Alarmujemy, że inwestycja dla 
przyszłości naszej dzielnicy jest 
bardzo potrzebna. bieżąca już 
sytuacja wyłączenia przejazdu 
kolejowego z ruchu kołowego  
w ciągu ulic Mostowa, Armii 
krajowej, chełmońskiego 
pokazuje jak ciężko przedostać 
się i wydostać się do centrum 
miasta, by móc dotrzeć do 
miejsc pracy, żłobka, szkół, 
przychodni lekarskiej, szpitala, 
urzędów administracji rządowej, 
samorządowej, instytucji kultury, 
infrastruktur}^ sportowej, czy 
dokonania codziennych zakupów.
PkP Polskie Linie kolejowe S.A. już 

od 2019 roku informują publicznie 
na swoich stronach internetowych 
(ogólnodostępnych) i branżowej 
prasie „Rynek kolejowy”, że to 
będzie, a w zasadzie już jest 
– jedna z najważniejszych linii 
kolejowych w Polsce – “zyskująca 
europejski standard.” Gdzie 
przy rosnącej liczbie pasażerów 
pociągów dalekobieżnych, 
regionalnych i aglomeracyjnych 
oraz ukierunkowaniu transportu 
na przewozy ładunków koleją, 
modernizowana linia zapewni 
oczekiwany efekt – „większej 
przepustowości i dogodnego 
łączenia przewozów pasażerskich 
i towarowych.” wiążę się to również 
z tym, że zwiększy się liczba 
pociągów’ pasażerskich  
i towarowych do około 300 na 
dobę przejeżdżających przez 
Łowicz. Po przeprowadzeniu 
modernizacji linii E-20 dodatkowo 
przyjęte rozwiązania pozwolą 
na sprawny przewóz ciężkich 
ładunków7 linią, która jest 
częścią korytarza transportowego 
TEN-T Morze Północne – bałtyk. 
Ewidentnie wskazane są przesłanki 
do tego, że ruch kolejowy 
zdecydowanie się zwiększy.
Dziś w PkP Polskie Linie kolejowe 
miasto ma partnera i w ramach 

dostępnych programów z unii 
Europejskiej przy dokonywanej 
modernizacji może partycypować 
w kosztach budowy. Jeśli z tego 
nie skorzystamy teraz to drogę 
inwestycyjną możemy zamknąć 
na długie lata. Nie wiemy, czy 
w przyszłości po zakończonych 
pracach będzie kiedykolwiek 
szansa na budowę tunelu i zgoda 
PkP Polskich Linii kolejowych 
S.A. Nie zmarnujmy tej szansy, nie 
zamykajmy przyszłości dla naszych 
dzieci i ich dzieci.
 uważamy, że odcięcie nas 
Łowiczan – mieszkańców „korabki” 
od centrum miasta wpłynie 
bardzo negatywnie na życie 
społeczno-gospodarcze miasta. 
Oprócz kwestii bezpieczeństwa 
mieszkańców w ruchu 
komunikacyjnym (konieczność 
pokonywania dojazdu  
w przyszłości przez wiadukt), 
zdecydowanie pogorszy się nam 
dostęp, a w szczególności osób 
starszych i tych bez środków 
transportu do szeregu usług 
oraz miejsc. Nie wspominając 
już o wydłużeniu czasu dotarcia 
z pomocą służ ratunkowych – 
Pogotowia czy Straży Pożarnej (...). 
w naszej części miasta mamy, 
aż trzy główne przeszkody 

komunikacyjne:
1) drogę krajową nr 92 (warszawa 
– Poznań) obciążaną mimo 
autostrady A2 nadal dużym 
ruchem tranzytowym;
2) linię kolejową E-20, przejazd 
kolejowy, z którego korzystają 
nie tylko mieszkańcy korabki, 
ale Łowiczanie dojeżdżający do 
zakładów pracy;
3) mostową przeprawę przez rzekę 
bzurę (...)
Dane pokazują jak ważne 
komunikacyjnie jest utrzymanie 
bezkolizyjnego przejazdu kolejowo-
drogowego przez linię E-20  
w Łowiczu.
Skierowanie w; przyszłości ruchu 
samochodowego z „korabki”, 
„zatorza”  
i dojezdnych do miejsc pracy w 
Łowiczu z rejonu miejscowości 
Skierniewic, czy Sochaczewa (dróg 
krajowych) na budowany obecnie 
wiadukt,spowoduje  
w przyszłości poważne problemy 
komunikacyjne z utrzymaniem 
płynności ruchu, wydłużenia drogi, 
czy czasu dotarcia do różnych 
części naszego miasta – centrum, 
bratkowic, Górek itd. (...)
Na „korabce obecnie mieszka 
4.021 Łowiczan. Nie chcemy być 
mieszkańcami gorszej kategorii (...)

Łowicz | Podtopienia na dwóch ulicach

Idealnego  
rozwiązania nie ma, 
ale coś zrobić trzeba
Są w Łowiczu miejsca, 
w których większa ulewa 
oznacza ryzyko podtopień. 
Jednym  z nich są komórki 
posesji przy ulicach 
Norwida i Słowackiego. 
Po ostatniej ulewie – dwa 
tygodnie temu, w piątek  
i w niedzielę – mieszkańcy 
mówią: „Dość!”.

Jeden z nich zadzwonił do na-
szej redakcji po tym, jak – według 
jego relacji – usłyszał od burmi-
strza, że nie da się nic z tym pro-
blemem zrobić, bo ulica jest po re-
moncie. 

– Owszem, jest po remoncie, 
ale chodniki są na równi z na-
wierzchnią jezdni i woda wlewa 
się do piwnic – mówi nam nasz 
rozmówca. – Wystarczy podnieść 
krawężniki i podnieść chodniki, 
które są z kostki, bez konieczności 
zrywania asfaltu. Kostka ma to do 
siebie, że nawierzchnia chodnika 
jest do odtworzenia.

Rozmowa, o której nam opo-
wiadał skończyła się tym, że bur-
mistrz zobowiązał się porozma-
wiać na ten temat z Grzegorzem 
Pełką, naczelnikiem Wydziału In-
westycji i Remontów łowickiego 
ratusza.

Ten zapewnia nas, że problem 
jest mu znany (sytuację w jednej 
z tamtejszych posesji po ostat-
niej ulewie określił nawet mia-
nem „dramatu”). Mówi, że urząd 
podejmie jakieś działania, które 
pomogą mieszkańcom. Wyma-
ga to jednak szerszej analizy, bo 
sytuacja jest skomplikowana, ze 
względu na złożoną infrastruktu-
rę w otoczeniu tych ulic. Dlatego 
też naczelnik Pełka mówi na razie 
ostrożnie – nie o pozbyciu się pro-

blemu całkowicie, ale o zminima-
lizowaniu go.

Jednym z planowanych dzia-
łań jest przeczyszczenie części 
rur kanalizacyjnych, choć praw-
dopodobnie nie one są głównym 
źródłem problemu – naczelnik 
zauważa, że przy wyjątkowo in-
tensywnych opadach nie tylko 
rury okazują się za małe, ale też 
rowy. Przyczynia się do tego m.in. 
odseparowanie kanalizacji desz-
czowej od sanitarnej, ścieżka ro-
werowa i jeszcze inne wykony-
wane niedawno prace, które na 
codzień polepszają byt mieszkań-
ców, ale przy intensywnych ule-
wach powodują też większe gro-
madzenie się wody w kanalizacji.

Grzegorz Pełka mówi też, że 
rozważane jest postawienie do-
datkowych progów czy podniesie-
nie krawężników i chodnika, któ-
re ograniczyłoby spływ wody do 
piwnic, ale z kolei spowodowa-
ło niedogodności w codziennym 
poruszaniu się po tych ulicach. – 
Tutaj idealnego rozwiązania nie 
ma, ale znajdziemy optymalne – 
stwierdza naczelnik Pełka.   tm

Sytuacja jest 
skomplikowana, 
ze względu na złożoną 
infrastrukturę  
w otoczeniu tych ulic. 
Dlatego też naczelnik 
mówi nie o pozbyciu 
się problemu, ale  
o zminimalizowaniu go.
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Gmina Bielawy | Szansa na duże wpływy z podatków

Panattoni Europe chce pobudować hale 
o powierzchni 14,5 hektara
Deweloper powierzchni magazynowych Panattoni Europe chce zainwestować w budowę centrum 
przemysłowo-magazynowego na terenie Oszkowic i Orenic w gminie Bielawy. Centrum miałoby 
powstać na powierzchni 28,3 ha, z czego same hale miałyby 14,5 hektara. Takie przedsięwzięcie byłoby 
dużym „zastrzykiem” fi nansowym dla gminy z tytułu podatków. 

16 czerwca wójt gminy Biela-
wy Sylwester Kubiński podjął de-
cyzję o tym, że Panattoni Europe 
nie będzie musiało przeprowadzać 
oceny oddziaływania inwesty-
cji na środowisko. Oznacza to, że 
można spodziewać się, że wkrótce 
wyda decyzję o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsię-
wzięcia, która będzie „zielonym 
światłem” dla dalszych przygoto-
wań do realizacji. 

Decyzja wójt nie była oczywi-
sta, ponieważ Regionalny Dyrek-
tor Ochrony Środowiska w Łodzi 
wydał opinię o  potrzebie prze-
prowadzenia oceny oddziały-
wania na środowisko, w  przeci-
wieństwie do dyrektora Zarządu 
Zlewni Wód Polskich w Łowiczu 
– który wydal opinię o braku po-
trzeby sporządzania wspomnianej 
opinii. Państwowy Powiatowy In-
spektor Sanitarny w Łowiczu nie 
wydał opinii, co samorząd gminy 
Bielawy interpretuje jako brak za-
strzeżeń.  

Gmina Bielawy już w  ubie-
głym roku podjęła działania, któ-
re umożliwią powstanie centrum 
przemysłowo-magazynowego. 
Pod tym kątem wprowadzono 
zmiany w studium uwarunkowań 
i  kierunków zagospodarowania 
przestrzennego, przystąpiono do 
zmian w miejscowym planie za-
gospodarowania przestrzennego, 

które są w  trakcie opracowywa-
nia. 

Inwestor podaje numerację 
konkretnych działek, które pla-
nuje wykupić pod budowę cen-
trum, z ich właścicielami zawarł 
wstępne umowy. Musi jednak 
otrzymać jeszcze zgodę np. na 
odrolnienie tych terenów, wycin-
kę drzew itp. 

Z karty informacyjnej przed-
sięwzięcia można dowiedzieć 
się, że południowa granica cen-
trum przemysłowo-magazynowe-
go przebiegać będzie wzdłuż dro-
gi wojewódzkiej 703, natomiast 
od strony zachodniej będzie wy-
tyczona w sąsiedztwie autostrady 
A1. Z całkowitej jego powierzchni 
28,3 ha, pod dachem będzie 14,5 

ha, teren utwardzony – 11,4 ha, na-
tomiast 2,4 ha – tereny zielone, 0,5 
ha – zbiornik retencyjny na wodę. 
Drogi wewnętrzne będą miały 
łączną długość 2244 m. 

Na obszarze powstanie zespół 
hal o  konstrukcji betonowo-sta-
lowej z  zapleczem sanitarnym, 
szatniami dla pracowników. Będą 
one ogrzewane na gaz z zamon-
towanych na tym terenie butli. 
W halach będą składowane arty-
kuły spożywcze i  przemysłowe, 
nie wykluczone, że będzie pro-
wadzona produkcja. Praca będzie 
odbywała się 7 dni w tygodniu, 24 
godziny na dobę w systemie zmia-
nowym. Zakładane zatrudnienie 
to około 2140 pracowników, z cze-
go 340 to pracownicy biurowi, 
a 1800 – fi zyczni. 

woda z gminnego 
wodociągu?
Inwestor zainteresowany jest 

pobieraniem do celów socjal-
nych wody z  gminnego wodo-
ciągu. W czasie defi cytów wody 
w gminie, jakie wystąpiły w mar-
cu, wójt Sylwester Kubiński ne-
gatywnie odpowiedział na pyta-
nie, czy to będzie możliwe. Mówił 
o  tym 10 czerwca na sesji Rady 
Gminy, że waha się co zrobić. 
Wtedy nie mógł postąpić inaczej, 
ponieważ gmina musi w  pierw-
szej kolejności zapewnić wodę 
mieszkańcom. Jednak biorąc pod 
uwagę wykonywane obecnie pra-
ce przy modernizacji ująć wody 
oraz planowaną budowę zbior-
ników wyrównawczych, skłania 
się ku rozwiązaniu, aby zapewnić 
mającemu powstać centrum do-

stęp do wody z gminnego wodo-
ciągu, przynajmniej w pierwszym 
okresie działania. Docelowo jed-
nak sugerował przedstawicielowi 
Panattoni Europe, aby wybudo-
wał swoją studnię na terenie fi rmy.  
W późniejszej rozmowie z nami, 
w  ubiegły piątek, wójt przyznał, 
że bierze pod uwagę podpisanie 
czasowej umowy na korzysta-
nie z wody z gminnej sieci, któ-
ra w razie wystąpienia defi cytów 
wody nie byłaby przedłużana. 

Na czerwcowej sesji wójt wspo-
mniał też o  tym, że podobnej 
wielkości obiekt powstaje w Piąt-
ku i  tamtejszy samorząd szacu-
je wpływy z  wszystkich podat-
ków na poziomie 1,5 – 2 mln zł 
rocznie. Składa się na to podatek 
od nieruchomości, udział w  PIT 
i CIT. W gminie Bielawy tych po-
tencjalnych dochodów jeszcze nie 
szacowano. 

Mirka wOLSka
-kOBierecka

mirka.wolska@lowiczanin.info

ta powierzchnia robi wrażenie. Magazyn dla castoramy wybudowany przez Panattoni Europe i oddany 
do użytku w listopadzie 2017 roku w kiełminie pod Strykowem to 5 hektarów pod dachem. A ten pod 
Oszkowicami ma być jeszcze większy!
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wójt skłania się, 
aby zapewnić 
mającemu powstać 
centrum dostęp 
do wody z gminnego 
wodociągu. Docelowo 
jednak sugerował 
przedstawicielowi 
Panattoni Europe, 
aby wybudował swoją 
studnię na terenie fi rmy. 
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Gospodarka | co nowego w MDbootstrap?

W marcu widmo niepewności, 
maj najlepszy w historii
Pisaliśmy już na naszych łamach o sukcesach spółki MDBootstrap, 
założonej przez dwóch łowiczan, absolwentów I LO im. Józefa 
Chełmońskiego – chodzi zarówno o rewelacyjne wyniki fi nansowe, 
jak i miejsca w prestiżowych rankingach, takich jak „30 przed 30”
polskiego wydania Forbesa. Teraz do tej listy można dodać kolejny 
– fi rma trafi ła na 1. miejsce w rankingu polskich startupów.

MDB zajmuje się tworzeniem 
specjalistycznego oprogramo-
wania dedykowanego progra-
mistom, które pozwala im pro-
gramować szybciej, wydajniej 
i  lepiej. Zatrudnia 20-osobowy 
zespół, którego 90% stanowią 
specjaliści IT. Prowadzi też orga-
nizacją MDB Youth oraz MDB 
Academy, dzieląc się umiejętno-
ściami i pomysłami z młodzieżą.

MDB wygrywa 
z cOViD
Od powstania w  2017 roku 

spółka stale przynosiła zyski. 
Przyszedł jednak inny od wszyst-
kich rok 2020, który mocno za-
mieszał praktycznie w  każ-
dej branży, także tej. Być może 
MDB nie musiała, tak jak drob-
ni czy średni przedsiębiorcy, 
drżeć ze strachu przed bankruc-
twem, ale też odczuła skutki go-
spodarczego załamania. Właści-
ciele sami przyznali, że „widmo 
niepewości” pierwszy raz zajrza-
ło im w oczy. Spadek sprzedaży 
w marcu wyniósł 20%.

– Marzec był dla nas bar-
dzo trudny – przyznają. – Udało 
nam się wyjść z  kryzysu obron-
ną ręką dzięki mobilizacji i wytę-
żonej pracy całego zespołu. Jeste-
śmy wdzięczni całej ekipie MDB 
i każdemu życzyłbym pracy w tak 
fantastycznym zespole.

W trakcie tych kilku ostat-
nich miesięcy fi rmie udało się 
z  sukcesem wypuścić kilka no-
wych produktów technologicz-
nych i  przeprowadzić trzy sku-
teczne kampanie marketingowe. 
Efekt? Po marcowym załamaniu, 
już w maju fi rma zanotowała naj-
lepsze wyniki w jej dotychczaso-
wej historii.

Obecnie jest ona w  trakcie 
tworzenia zupełnie nowej wersji 

głównego oprogramowania. Czy 
również narobi narobi zamiesza-
nia w świecie IT? 

Pierwsi w Polsce
Powszechnie przyjęta defi ni-

cja mówi, że startup to młoda fi r-
ma (najczęściej związana z branżą 
nowych technologii), której celem 
jest globalna ekspansja. Platforma 
StartupBlink, zrzeszająca global-
ne systemy startupowe, już w cza-
sie trwania pandemii opublikowa-
ła raport „Global Startup Ranking 
2020” i ranking.

Wśród startupów z całego świa-
ta spółka Dawida Adacha i  Mi-
chała Szymańskiego została skla-
syfi kowana na 190. miejscu na 
świecie (zestawienie uwzględnia 
kilkanaście tysięcy pozycji), naj-
wyżej spośród wszystkich pol-
skich fi rm.

Ranking tworzony jest auto-
matycznie przez specjalny algo-
rytm, który analizuje wpływ i siłę 
danego startupu na globalną sieć 
i  media społecznościowe. Każ-
dy kraj ma swój własny ranking, 
zaś w Polsce na 1. pozycji widnie-
je właśnie MDB. Jest też ranking 
globalny, gdzie spółka utrzymu-
je się na pozycji 190. – Jesteśmy 
wciąż młodą fi rmą i każde wyróż-
nienie bardzo nas cieszy – przy-
znaje Michał Szymański. Dodaje 

jednak, że tego typu rankingi trak-
tuje ze swego rodzaju dystansem. 

Co prawda układanie ich przez 
algorytm na pozór powinno elimi-
nować czynnik subiektywny, ale 
przecież i tak wszystko zależy od 
przyjętych kryteriów i  metodyki. 
Sam Michał Szymański przyzna-
je, że ranking faworyzuje fi rmy 
z silną pozycją w internecie.

wśród klientów 
jest amerykański 
odpowiednik MSz
Od niedawna z  usług MDB-

Strap korzysta Departament Sta-
nu USA. Brzmi niewiarygod-
nie? Dla twórców spółki to już 
niemal jak chleb powszedni. – 
Mamy wielu dużych klientów 
(jak NASA, Samsung, Amazon 

czy Ikea), więc pomimo tego, 
że zamówienie od Departamen-
tu Stanu bardzo nas ucieszyło, to 
już nie otwieraliśmy z tego powo-
du szampana – przyznaje Michał 
Szymański.

Nie wygląda to zresztą tak, 
że umawia się z nimi na spotka-
nie przedstawiciel departamentu, 
bo proces sprzedaży jest w pełni 
zautomatyzowany. Przy obsłudze 
kilkudziesięciu tysięcy klientów 
i milionów użytkowników z całe-
go świata nie dałoby się inaczej. 

– Proces nawiązywania współ-
pracy najczęściej wygląda tak, 
że zespoły programistów danej 
fi rmy lub organizacji rozważają 
i analizują różne oferty dostępne 
w  sieci – wyjaśnia Michał Szy-
mański. – Jeśli zdecydują skorzy-

stać się z naszego MDB, wybie-
rają po prostu jeden z dostępnych 
pakietów, a następnie kontaktują 
się z nami, aby dogadać szczegó-
ły techniczne oraz formalności. 
Na tym etapie nasz potencjalny 
klient jest już najczęściej zdecy-
dowany, więc komunikacja jest 
krótka i konkretna.

z MDB youth 
do pracy w fi rmie
Aktualne pozostają ambitne 

plany związane z Łowiczem i or-
ganizacją młodzieżową MDB 
Youth. Pandemia na krótki czas 
przerwała jej działania, ale już 
niebawem ma ona powrócić 
z  nowymi pomysłami – zapew-
ne jeszcze nieraz będziemy na 
naszych łamach pisać nie tyl-
ko o sukcesach Michała i Dawi-
da, ale też zainspirowanych przez 
nich młodszych rekinach świata 
nowych technologii. 

W tym miesiącu trzech człon-
ków MDB Youth – są to tego-
roczni maturzyści z ZSP nr 2 na 
Blichu – zostało przyjętych do 
fi rmy jako młodsi programiści. 
Rozpoczną pracę tuż po matu-
rach, a  jednocześnie zamierzają 
zaocznie studiować w  Warsza-
wie.  

Michał Szymański i Dawid Adach, choć może jeszcze nie są 
postaciami powszechnie rozpoznawalnymi, to z ich produktu korzystają 
klienci na całym świecie. 
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w trakcie kilku 
ostatnich miesięcy 
fi rmie udało 
się z sukcesem 
wypuścić kilka 
nowych produktów 
technologicznych. 
Po marcowym 
załamaniu, już w maju 
fi rma zanotowała 
najlepsze wyniki 
w jej dotychczasowej 
historii.

w czerwcu trzech 
członków MDb youth 
– są to tegoroczni 
maturzyści 
z zSP nr 2 na blichu 
– zostało przyjętych 
do fi rmy jako młodsi 
programiści. 
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Łowicz | Stowarzyszenie im. 10 PP 

Święto Pułkowe skromne, 
ale za rok z udziałem Wojska Polskiego

– Za rok, jak Bóg pozwoli  
i wszystko się ułoży po naszej my-
śli, to mam nadzieję, że spotkamy 
się na Starym Rynku. Chciałbym, 
aby wróciła tradycja Świąt Pułko-
wych w Łowiczu organizowanych 
z udziałem Wojska Polskiego – 
powiedział prezes Stowarzyszenia 
im. 10 Pułku Piechoty Piotr Mar-
ciniak na cmentarzu katedralnym 
w Łowiczu, gdzie 27 czerwca 
uczczono Święto Pułkowe.

Członkowie Stowarzyszenia 
złożyli kwiaty pod pomnikiem 
Synów Ziemi Łowickiej na Sta-
rym Rynku. Następnie odwiedzili 
cmentarz katedralny.

Na cmentarzu w pierwszej ko-
lejności odwiedzili położony  
w głównej alei grób dowódcy płk 
Mariana Krudowskiego. Towarzy-
szyli im w tym momencie przed-
stawiciele władz miasta, powiatu 
oraz członkowie oddziału PTTK 
w Łowiczu oraz dyrektor ZSP nr 
1 i. 10 Pułku Piechoty Dariusz Ży-

wicki – placówki, w której „Dzie-
siątacy” mają swoją siedzibę . Po-
tem udali się na groby żołnierskie 
położone w różnych częściach 
cmentarza, nie tylko te, w których 
spoczywają żołnierze 10 PP. 

Prezes Stowarzyszenia im 10 
PP Piotr Marciniak podziękował 
wszystkim za obecność i zapro-
sił za rok, wyrażając nadzieję, że 
Święto Pułkowe będzie można 
zorganizować w zupełnie innej 

formie. Wspomniał, że ubiegłym 
roku minister obrony narodowej 
podpisał dokumenty w myśl któ-
rych tradycje 10 PP zostały prze-
kazane 1. Batalionowi 10. Opol-
skiej Brygady Logistycznej. 

– Symboliczny moment prze-
kazania odbędzie się w przyszłym 
roku, w 100. rocznicę przybycia 
10 Pułku Piechoty z Zambrowa 
do Łowicza – zapowiedział Piotr 
Marciniak.  mwk 

Łowicz | PTTk zaprasza w każdą niedzielę

Rusza akcja „Przewodnik czeka”
Jagoda Lendzion poprowa-

dzi pierwszy spacer po Łowiczu  
w ramach tegorocznej akcji 
„Przewodnik czeka” organizowa-
nej przez Urząd Miejski oraz od-
dział PTTK w Łowiczu. Spacer 
odbędzie się najbliższą niedzie-

lę, 5 lipca o godz. 13. Zbiórka na 
Starym Rynku przy kamienicy 
pod nr 3, gdzie PTTK ma swoją 
siedzibę. 

Spacer trwać będzie około 2 
godzin, udział w nim jest bez-
płatny. Tematem spaceru będzie 

najdawniejsza historia Łowicza, 
co jest związane z przypadającą 
7 lipca 884. rocznicą pierwszej 
wzmianki o Łowiczu, którą nie-
oficjalnie uznajemy za „urodziny 
miasta” – choć wiadomo, że ist-
niało ono wcześniej.  mwk  

Łowicz | 884. rocznica pierwszej wzmianki o mieście

Urodzinowa herbatka na zamku i nie tylko
7 lipca przypada 884. 
rocznica pierwszej 
wzmianki o Łowiczu, która 
pojawiła się w bulli papieża 
Innocentego II. Z tej okazji 
na „urodziny miasta”  
Urząd Miejski przygotował 
kilka atrakcji.

W samo południe usłyszymy 
hejnał Łowicza grany z ratusza na 
żywo. Wykona go na trąbce Ma-
ciej Czapnik – muzyk, który był 

członkiem zlikwidowanej niedaw-
no Orkiestry Miasta Łowicza, 

Tego dnia, po południu, zapla-
nowano „Urodzinową herbatkę 
na zamku”, czyli zwiedzanie ruin 
zamku prymasowskiego. Odbę-
dzie się ono dwóch grupach po 
25 osób (zapisy chętnych przyj-
mowane są pod nr tel. 46 830 91 
45). Wejścia zaplanowano o godz. 
16.30 i 18.00, zaś uczestników 
oprowadzi właściciel Wojciech 
Gronecki. Wieczorem, o godz. 
19.00 dwie grupy wyruszą na spa-

cer po Łowiczu z przewodnikiem 
PTTK (zapisy pod numerem tel. 
46 830 91 45). 

Z kolei o godzinie 21.00 nastąpi 
zmiana iluminacji na wieży ratu-
szowej. Obecnie nadal wyświetla-
ny jest napis „I love Łowicz”. Co 
się pojawi? – to jeszcze niespo-
dzianka. – Nie zdradzamy, co to 
będzie. Chcemy, żeby jak najwię-
cej osób przyszło zobaczyć nową 
iluminację – mówi nam naczelnik 
miejskiego wydziału kultury Mi-
chał Zalewski.  aa, mwk

\f27mwkpulk (1) - wysłany meil
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Łowicz | wyjątkowy wieczór wyborczy Andrzeja Dudy

Prezydent: Tu jest serce Polski,  
tu jest serce Europy
Nie Warszawa, a Łowicz był miejscem, jakie na wieczór wyborczy  
po pierwszej turze wybrał prezydent Andrzej Duda i jego sztab wyborczy. 
Niezależnie od tego jakie mamy poglądy i jak oceniamy to wydarzenie,  
można śmiało nazwać je „historycznym” dla naszego miasta i powiatu.

Przy muszli ustawiły się wozy 
telewizyjne, a z każdej strony par-
ku nad bezpieczeństwem czuwały 
radiowozy policyjne.

Zaczęło się rozrywkowo. Już 
od godzin popołudniowych na 
Błoniach trwał festyn, pełen atrak-
cji dla dzieci: były m.in. „dmu-
chańce”, trampolina, mydlane 
bańki, fotobudka, kurtyna wodna 
i jeżdżąca w kółko mała kolejka. 
W dwóch stoiskach prezentowa-
ły swoje dzieła twórczynie ludo-
we: Wanda Teleman, Mirosława 
Grochocka, Stanisława Kosiorek i 
Teresa Foks. Przy stoiskach moż-
na było skosztować kuchni KGW: 
Gzinka, Zielkowice, Retro-Xię-
żanki (reprezentujące gminę Zdu-
ny), Leśniczówka, Nowe Szewce 
i Lutomiersk. Na scenie muzycz-
nej występowały m.in. znani z za-
miłowania do lokalnego folkloru 
Weronika Mońka, Malwina Cie-
sielska i Szymon Mońka, a także 

lokalne zespoły grające muzykę 
disco i taneczną: Cosmo, Last Mi-
nute oraz Duży z Małym. 

Występował też Zespół Pieśni  
i Tańca „Blichowiacy”, który jako 
jedyny prezentował się na głównej 
scenie w muszli, jego członkowie 
stali na scenie także w trakcie wy-
stąpienia prezydenta. Zaangażo-
wanych było zresztą więcej, warto 
choćby wspomnieć o przygoto-
wanym przez restaurację „Szkieł-
ka” cateringu, czy o strażakach 
ochotnikach pełniących ważną 
rolę w zabezpieczeniu i obsługę. 
Na przykład strażacy z Chąśna  

i Błędowa rozdawali zimną wodę 
– niby drobiazg, ale bardzo poma-
gał znieść utrzymującą się do sa-
mego zmierzchu gorącą tempera-
turę i duchotę.

Do 21 „Polska!”,  
po 21 „andrzej Duda”
Do godziny 21, czyli czasu 

trwania ciszy wyborczej, oficjal-
nie był to tylko festyn, który teo-
retycznie nie powinien wiązać się  
z kampanią. Prowadzący spotka-
nie ze sceny głównej poseł Ra-
fał Bochenek, ani nikt inny z za-
bierających głos, nie wypowiadał 

do tego czasu nazwiska Andrze-
ja Dudy, zachęcając publiczność 
do skandowania haseł „Polska!”  
i „Zwyciężymy!”. Kilka razy jed-
nak musiał upominać publicz-
ność, która w wyborczej gorączce 
kilka razy się zapominała, przez 
co już przed 21 można było usły-
szeć głośne „Andrzej Duda!”. 

Oczywiście, także w rozmo-
wach ludzi na Błoniach, dość czę-
sto pojawiał się temat wyborów 
(choć nie rzadziej niż temat upal-
nej temperatury na zewnątrz) oraz 
spekulacje co do spodziewanych 
wyników głosowania.

Napięcie wśród zwolenników 
Andrzeja Dudy rosło im bliżej 
było 21. Niektórzy z nich mieli 
nadzieję, że ich kandydat zapew-
ni sobie reelekcję już w pierwszej 
turze, choć nikt z otoczenia prezy-
denta aż tak śmiałych życzeń nie 
wygłaszał. – I tak już to wszystko 
długo trwa, lepiej byłoby zakoń-
czyć to już dzisiaj – słyszeliśmy.

Ci, którzy przyszli, bardzo po-
zytywnie oceniali poziom organi-
zacji, nie szczędzili też gratulacji 
dla lokalnych działaczy, szcze-
gólnie starosty Marcina Kosiorka 
– bo z pewnością wybór Łowicza 
na miejsce wieczoru prezydenc-
kiego, to także ich i jego sukces. 

– To niezaprzeczalnie wielka 
promocja dla miasta i regionu, na-
wet ktoś o innych poglądach po-
litycznych powinien to docenić 
– mówił nam Robert Sobieszek  
z Błędowa, jeden ze zwolenników 
obecnego prezydenta.

– Organizację oceniam na piąt-
kę, a za moich szkolnych lat była 
to najwyższa ocena – mówił  
z kolei Andrzej Chruściel, miesz-
kaniec Łowicza. – Miałem do-
bre miejsce, dobrze widziałem co 
się dzieje, na pochwałę zasługu-
ją też wszystkie służby porządko-
we, jednocześnie stanowcze i kon-
sekwentne, ale przy tym bardzo 

życzliwie i kulturalnie odnoszące 
się do ludzi. Na długo zapamię-
tamy to wydarzenie, jako jedno z 
największych i najważniejszych w 
historii Łowicza w ostatnich 30 la-
tach, oczywiście po wizycie Ojca 
Świętego, która jest tym niepod-
ważalnie najważniejszym, i po 
procesjach Bożego Ciała. Nie po-
dobało mi się tylko jedno, a mia-
nowicie to, że nie widziałem ni-
gdzie naszego burmistrza, bo przy 
wydarzeniu tej skali, niezależnie 
od reprezentowanej opcji politycz-
nej, powinien był się tam znaleźć 
jako gospodarz.

Oczywiście, na Błonia przy-
szli głównie, w zdecydowanej 
większości, zwolennicy Andrzeja 
Dudy, dla których takie wydarze-
nie w Łowiczu to duma i powód 
do wielkiej radości. W interne-
towych komentarzach (jak przy 
każdym większym wydarzeniu) 
widać było jednak, że nie wszy-
scy w Łowiczu myślą o tym pozy-
tywnie, pojawiały się na przykład 
słowa o politycznym wykorzysta-
niu miasta.

„Sto lat”  
i cztery zwrotki hymnu
Do muszli wchodzili najbar-

dziej zagorzali zwolennicy prezy-
denta, wśród nich znaczna część 

Niektórzy mieli 
nadzieję, 
że kandydat zapewni 
sobie reelekcję  
już w pierwszej turze, 
choć nikt z otoczenia 
prezydenta  
aż tak śmiałych 
życzeń nie wygłaszał.

Prezydent przemawia w muszli koncertowej na błoniach. 
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Prezydent podczas spontanicznego wystąpienia, po ogłoszeniu sondażowych wyników wyborów.
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Ten gest został nagrodzony gromkimi brawami.  
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Wiele osób przed rozpoczęciem wieczoru wyborczego dopytywało, 
czy będzie Pierwsza Dama. Oczywiście Agata kornhauser-Duda była. 
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przeszło 60-osobowego społecz-
nego komitetu poparcia Andrzeja 
Dudy, który cztery dni wcześniej 
został zaprezentowany na Nowym 
Rynku. Wielu z nich przyszło z ro-
dzinami. 

W muszli powiewały biało-
-czerwone fl agi, ale także jedna 
amerykańska. Publiczność nie tyl-
ko klaskała i wiwatowała, ale rów-
nież śpiewała – co, jak zapewniają 
organizatorzy, nie było reżysero-
wane. Najpierw, w pewnym mo-
mencie odśpiewano „Sto lat” dla 
prezydenta, trudno nawet powie-
dzieć kto zaczął. Z kolei gdy pre-
zydent zakończył wystąpienie, pu-
bliczność wstała i zaczęła śpiewać 
„Mazurka Dąbrowskiego”, któ-
rego zaintonował jako pierwszy 
Waldemar Wojciechowski, prze-
wodniczący klubu PiS w Sejmiku 
Wojewódzkim. Warto podkreślić, 
że publiczność odśpiewała go w 
pełnym brzmieniu, nie myląc się 
ani razu nawet w – rzadko śpiewa-
nych – trzeciej i czwartej zwrotce. 

Ukłony w kierunku 
rywali i ich wyborców
Prezydent wszedł do musz-

li w idealnym momencie – kiedy 
lokalne wyborcze w całym kra-
ju zostały zamknięte, a na telebi-
mie pojawiły się wyniki sondażo-

we exit poll. Rzecz jasna – został 
przywitany owacyjnie, o czym 
już wspominaliśmy. Towarzyszy-
ła mu pierwsza dama Agata Korn-
hauser -Duda.

– Tu jest serce Polski, tu jest 
serce Europy – powiedział do ło-
wiczan. Podkreślał, że jest prezy-
dentem, który złożył wizyty we 
wszystkich powiatach w kraju 
i nie zapomina o żadnym regio-
nie. Wyraźnie dało się odczuć, 
że dla prezydenta zwycięstwo 
w pierwszej turze jest dopiero po-
czątkiem intensywnej kampanii 
przed II turą – dlatego też prosił 
wszystkich obecnych o mobiliza-
cję, bo choć byli to raczej ludzie, 
których przekonywać do siebie 
nie musi, to liczy nie tylko na ich 
głosy, ale też na głosy ich rodzin 
i znajomych, którzy, być może tak 
przekonani nie są.

Eleganckim gestem ze stro-
ny prezydenta było podziękowa-
nie za rywalizację skierowane do 

jego kontrkandydatów, z których 
każdego wymienił z nazwiska. 
Część zgromadzonej publiczno-
ści zaczęła gwizdać (był to jedyny 
taki moment w całym wieczorze), 
szczególnie gdy padło nazwisko 
Rafała Trzaskowskiego. Prezydent 
jednak wypowiedział się o rywa-
lu z szacunkiem, choć zaznaczył, 
że reprezentuje zupełnie inną wi-
zję Polski. Przypomniał, że Trza-
skowski reprezentuje formację, 
która rządziła w kraju do 2015 
roku. Wyraźnie dało się odczuć, 
że próbuje przekonać do siebie 
zwolenników kandydatów, którzy 
z walki o fotel prezydenta już od-
padli, a szczególnie młody elekto-
rat Krzysztofa Bosaka.

Po zakończeniu wieczoru 
w Łowiczu prezydent udał się 
w dalszą trasę – miał już też za-
planowane spotkanie z wyborca-
mi w Strzelcach w powiecie kut-
nowskim, co pokazuje, jak bardzo 
stawia na mniejsze miejscowości.

kto był, 
a kto nie?
Nie tylko prezydent, pierwsza 

dama i premier Mateusz Mora-
wiecki przybyli do Łowicza na 
wieczór wyborczy. Pierwszopla-
nowych polityków było znacznie 
więcej, wymieńmy tylko niektó-
rych: Beata Szydło, Jadwiga Emi-
lewicz, Ryszard Terlecki, Elżbieta 
Rafalska, Ryszard Czarnecki, Zbi-
gniew Kuźmiuk, Zbigniew Rau, 
Piotr Polak, Przemysław Błasz-
czyk, Grzegorz Schreiber, Tobiasz 
Bocheński. Do ostatniej chwili 
wszyscy zastanawiali się czy poja-
wi się też prezes PiS Jarosław Ka-
czyński. okazało się jednak, że po 
oddaniu głosu na Żoliborzu, udał 
się on na Jasną Górę. Przypomnij-
my, że również 5 lat temu prezes 
PiS nie brał udziału w wieczorach 
wyborczych.

Choć wśród wymienionych 
wcześniej dominują politycy do-
świadczeni, to wieczór wyborczy 
poza Warszawą, w takiej formu-
le, był dla nich wszystkich nowo-
ścią. Wielu uważa, że ta formuła 
się sprawdziła.

– Jest inaczej niż w Warszawie, 
nie ma takiej reżyserki, jest dużo 
większy „spontan” i okazuje się, 
że ma to swoje plusy – stwier-
dził w rozmowie z nami eurode-
putowany Ryszard Czarnecki. – 
Ludzie trochę sami rządzili tym 
wydarzeniem, nawet nie zawsze 
słuchali prezydenta, tak bardzo 
chcieli go dopingować.

O wieczorze wyborczym mó-
wili nam też:

krzysztof igielski: 
Mieszkańcy 
zachowywali się 
spontanicznie 
Krzysztof Igielski, radny miej-

ski i kierownik Powiatowego Ze-
społu Doradztwa Rolniczego 
w Łowiczu, uważa, że dobrze się 
stało, że po raz pierwszy w histo-
rii prezydent postanowił spędzić 

wieczór wyborczy poza Warsza-
wą, a wybór padł akurat na Ło-
wicz. 

Ma on nadzieję, że niedziel-
ne wydarzenie na łowickich Bło-
niach da początek nowej tradycji. 
Zauważył, że dotychczas w szta-
bach gromadziły się tylko oso-
by funkcyjne, zaś teraz dano taką 
możliwość mieszkańcom, a oni 
chętnie z niej skorzystali. Igielski 
podkreśla, że ludzie uczestniczący 
w wieczorze zachowywali się bar-
dzo spontanicznie, nie czuło się 
między nimi spięcia. Taka atmos-
fera mogła być zasługą samych 
polityków, którzy przyjechali na 
wydarzenie dużo wcześniej przed 
ogłoszeniem wyników, rozmawia-
li z mieszkańcami i robili sobie 
z nimi zdjęcia. 

Igielski zachował w pamięci 
chwilę, gdy godz. 21.00 pod sce-
ną zapanowała euforia związana 
z przyjazdem prezydenta i Pierw-
szej Damy. Ludzie zaczęli sponta-
nicznie krzyczeć „Andrzej Duda” 
i „Zwyciężymy!”. Jak relacjonu-
je, przy intonowaniu śpiewania 
„Sto lat!” i hymnu Polski pierwsze 
skrzypce grał Waldemar Wojcie-
chowski z Wicia.  str. 27

zBiGniew 
kUŹMiUk,
eurodeputowany

wynik Andrzeja Dudy 
jest bardzo dobry, 
biorąc pod uwagę, 
że prezydent miał 
aż dziesięciu rywali. 
To jest bardzo dobry 
prognostyk na drugą 
turę. zebranie jeszcze 
miliona głosów jest 
bardzo możliwe, w 
drugiej turze pojawią 
się wyborcy, którzy 
nie brali udziału w 
pierwszej. Przeważnie 
tak było, jest to bowiem 
faza decydująca, a 
wybór w niej wydaje 
się dużo prostszy. 
Myślę, że za Andrzejem 
Dudą stoi przede 
wszystkim ostatnie 
pięć lat, podczas 
których konsekwentnie 
realizował swój 
program prospołeczny i 
prorodzinny.

JaDwiGa 
eMiLewicz
wicepremier

Niekwestionowanym 
zwycięzcą pierwszej tury 
jest prezydent Andrzej 
Duda. Drugim zwycięzcą 
jest demokracja, mamy 
rekordową frekwencję. 
Przy tej wysokiej 
frekwencji prezydent 
nie tylko uzyskuje 
znaczącą przewagę, 
ale też poszerza swoją 
bazę. Mamy trzy miliony 
głosów więcej niż w 
wyborach w 2015 roku. 
Przed nami bardzo 
ważny okres 
wychodzenia z 
pandemii, to będzie 
czas wymagający 
bardzo dobrej, ścisłej 
współpracy prezydenta 
z rządem, czego 
gwarantem jest Andrzej 
Duda.

Prezydent 
wypowiedział się 
o rywalu 
z szacunkiem, 
choć zaznaczył, 
że reprezentuje 
zupełnie inną wizję 
Polski. Dało się 
odczuć, że próbuje 
przekonać do 
siebie zwolenników 
kandydatów, 
którzy z walki 
o fotel prezydenta już 
odpadli.

Jedną z najważniejszych osób, które w niedzielę odwiedziły Łowicz był 
premier Mateusz Morawiecki. 
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ze znanych polityków widzieliśmy też na błoniach Ryszarda 
Terleckiego, szefa klubu Parlamentarnego PiS
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zwolennicy prezydenta i PiS pozują do pamiątkowego zdjęcia z premierem Mateuszem Morawieckim. 
Obok niego - waldemar wojciechowski, reprezentant powiatu łowickiego w Sejmiku wŁ. 
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liczne ekipy telewizyjne o zasięgu ogólnopolskim rejestrowały niedzielne wydarzenie.
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zwolennicy prezydenta w muszli na błoniach w napięciu oczekują na sondażowe wyniki wyborów. 
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Senator II kadencji 
(w latach 1991–1993), 
wielce zasłużona psycholog, 
działaczka oświatowa i 
społeczna. Na Dolnym śląsku, 
gdzie pracowała i działała, była 
osobą znaną i powszechnie 
szanowaną. warto jednak 
przypomnieć, że wywodziła się 
z ziemi Łowickiej – urodziła 
się w Łowiczu, dorastała 
w wyborowie, a w czasie 
okupacji, przez pewien 
czas rodzina ukrywała ją 
w Nieborowie.

   Jadwiga Bałtakis 
(1925–2018)

ODESzlI OD NAS 
18.–24.06.2020

 18 czerwca: 
Józef Sieciński, l.62; 
Stanisław Michalak, l.84.

 19 czerwca: 
zdzisław kolos, l.74; 
Rafał bogusz, l.46.

 20 czerwca: 
bożenna kurczewska, l.84.

 21 czerwca: 
Janina Jarosz, l.90; 
Irena Roganowska, l.87; 
Mieczysław Milczarek, l.87.

 23 czerwca: 
Aleksandra Rokicka, l.89.

 24 czerwca: 
zdzisław Dzięgielewski, l.79; 
bożena Przybysz, l.70; 
waldemar Rosiński, l.53; 
barbara Pietrzyk, l.56.

Okruchy życia

REkLAMA

Jadwiga Bałtakis 
z d. Sitarska

Urodziła się w  Łowiczu 14 
września 1925 roku, była cór-
ką Marii z  domu Siekiery i An-
toniego Sitarskiego. Ochrzczono 
ją w  łowickiej kolegiacie, a  wy-
chowywała się i żyła w Wyboro-
wie. Rodzeństwo miała liczne, ale 
dwaj starsi bracia, urodzeni jesz-
cze przed I wojną światową, zmar-
li jeszcze w wieku szkolnym.

Do końca życia z wielkim sen-
tymentem wspominała maria-
wickie przedszkole, do którego 
posyłali ją rodzice, chociaż byli 
katolikami. – Z tego co mama 
opowiadała, było tam wesoło i ko-
lorowo, a  metody wychowawcze 
sióstr mariawitek nawet dzisiaj 
mogłyby uchodzić za postępo-
we i  kreatywne – opowiada cór-
ka pani Jadwigi, Anastazja. Póź-
niej z kolei poszła do szkoły sióstr 
bernardynek, których dość surowe 
wychowanie i skromne życie było 
swego rodzaju kontrastem. 

Gdy mała 12 lat, wraz z rodzi-
ną przeprowadziła się, najpierw 
na krótko do Ozorkowa, potem do 
Łodzi. Tam zastała ją wojna. Pod 

okupacją niemiecką 15-letnia Ja-
dwiga zorganizowała i prowadziła 
tajne nauczanie dla polskich dzie-
ci z Retkini (w 1987 roku uzyska-
ła ofi cjalny status kombatanta). 
Przez pewien czas przebywała też 
pod opieką ciotki w Nieborowie, 
dokąd wysłali ją rodzice, chcąc 
ukryć przed różnymi działaniami 
okupujących Łódź Niemców, tam 
pomagali jej także Radziwiłłowie. 

Córka pani Jadwigi mówi nam, 
że jej mama miała błękitne oczy 

i jasne włosy. Naziści, przeprowa-
dzili na niej i na jej siostrze pseu-
do-badania fi zjonomii, uznając, 
że gdy nieco podrosną powinny 
rodzić „aryjskie” dzieci. Oczywi-
ście rodzina przeraziła się tą wizją, 
była ona jednym z argumentów za 
wysłaniem dziewczynek do Nie-
borowa.

Po wojnie pan Jadwiga ukoń-
czyła Liceum Plastyczne w  Ło-
dzi. Występowała też w  Teatrze 
Wojska Polskiego w  Łodzi, któ-
rego kierownikiem był wówczas 
sam Leon Schiller. W 1946 roku 
wystąpiła w „Krakowiakach i Gó-
ralach”. Tworzyła też fi lmy ry-
sunkowe dla Eksperymentalne-
go Studia Filmów Rysunkowych. 
W Łodzi była inwigilowana przez 
Urząd Bezpieczeństwa, przez co 
zdecydowała się przeprowadzić 
do Warszawy. W stolicy ukończy-
ła studia: z psychologii klinicznej 
w  Wyższej Szkole Higieny Psy-
chicznej i  z pedagogiki na Uni-
wersytecie Warszawskim. 

Na resztę życia związała się 
z  Dolnym Śląskiem, choć wcale 

nie było to jej wyborem – zdecy-
dowało państwowe skierowanie 
do pracy po studiach. Pracowała 
w Sanatorium dla Dzieci Nerwo-
wo i Psychicznie Chorych w Kro-
śnicach, w  Szkole Podstawowej 
w  Dunkowej (Krośnice i  Dun-
kowa leżą w  dzisiejszym powie-
cie milickim, w  woj. dolnoślą-
skim), a następnie w placówkach 
w  Świdnicy (dokąd przeprowa-
dziła się wraz z  rodziną w  1963 
roku): w  Schronisku dla Nielet-

nich, Poradni Wychowawczo-Za-
wodowej, w której objęła funkcję 
dyrektora, oraz w  Poradni Ro-
dzinnej. Pracowała między inny-
mi z  dziećmi z  traumą wojenną, 
a przez pewien czas także z dzieć-
mi przysłanymi z Korei Północnej.

Na emeryturę przeszła w 1985 
roku, ale pracowała jeszcze potem 
na pół etatu w ZSZ Specjalistycz-
nej w Świdnicy. 

Do NSZZ „Solidarność” 
wstąpiła tuż po jego powstaniu. 
W 1981 roku była delegatką Pra-
cowników Oświaty i Wychowania 
na pierwszym zjeździe związko-
wym województwa wałbrzyskie-
go. W  Świdnicy, w  czasie stanu 
wojennego, założyła Klub Inteli-
gencji Katolickiej. 

WSPOMNIENIA | POzOSTANą w NASzEJ PAMIęcI
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Współtworzyła Hospicjum św. 
Łazarza, Towarzystwo Przyjaciół 
Chorych „Hospicjum” w Świdni-
cy, przez wiele lat pełniła funkcję 
jego prezesa. Założyła Przedszko-
le Specjalne dla Dzieci Upośle-
dzonych Umysłowo.

W wyborach parlamentarnych 
w  1991 roku uzyskała mandat 
senatora II kadencji z  woj. wał-
brzyskiego, startując z  listy Unii 
Demokratycznej. Zasiadała w Ko-
misji Polityki Społecznej i Zdro-
wia. Zainicjowała zmianę usta-
wy dotyczącej osób, które przed 
18 rokiem życia utraciły zdrowie 
i  całkowitą zdolność do pracy, 
z uznaniowej na roszczeniową. 

Mandat senatorski sprawowa-
ła do 1993 roku, kiedy to decyzją 
prezydenta Lecha Wałęsy zostały 
rozwiązane obie izby parlamentu. 
W  następnych wyborach już nie 
kandydowała.

Jej mąż Romuald Bałtakis rów-
nież był z wykształcenia i zawodu 
psychologiem, a  z zamiłowania 
społecznikiem. Byli rówieśnika-
mi, poznali się podczas praktyk 
studenckich. On także, wraz z nią, 
brał czynny udział w  zawiązy-
waniu i  działaniach świdnickiej 
„Solidarności”. Pełnił też m.in. 
funkcje kierownika Poradni Wy-
chowawczo-Zawodowej, prezesa 
i  wiceprezesa Zarządu Towarzy-
stwa Przyjaciół Dzieci. Ich syn 
Paweł został elektronikiem, córka 
Anastazja zootechnikiem. Bałta-
kisowie doczekali się też licznych 
wnucząt i prawnucząt.

17 września 2001 r. Jadwiga 
Bałtakis została odznaczona me-
dalem KEN za szczególne zasługi 
dla oświaty i wychowania. Zmar-
ła 10 marca 2018 w wieku 92 lat. 

– W  opowieściach mamy jej 
rodzinne strony były takim „So-
plicowem”, utraconą idyllą – 
wspomina córka. – Kiedyś, kiedy 
szukałam mieszkania, namawiała 
mnie, że może byśmy się przepro-
wadzili do Łowicza, ale dla mnie, 
która nigdy tam nie była, wyda-
wało się to wtedy pomysłem nieco 
fantastycznym. Dopiero po śmier-
ci mamy zdecydowałam się przy-
jechać do Łowicza na procesję 
Bożego Ciała, o  której wiele mi 
opowiadała, i byłam pod wielkim 
wrażeniem.   tm

Edukacja | Laureat z Pijarskiego LO

Siódmy w ogólnopolskiej 
olimpiadzie

Chociaż finał został rozegra-
ny już w styczniu, to dopiero nie-
dawno organizatorzy ogłosili wy-
niki zimowej sesji Ogólnopolskiej 
Olimpiady Przedmiotowej „Olim-
pus” z fizyki. Na 7 miejscu został 
sklasyfikowany Kacper Oraś z Pi-
jarskiego LO.

Piszemy tutaj o  tzw. „sesji zi-
mowej” konkursu, który jest roz-
grywany trzy razy w roku. Polegał 
na praktycznym wykazaniu się 
wiedzą fizyczną w  rozwiązywa-
niu zadań. Organizuje go Zespół 
Ogólnopolskich Olimpiad Przed-
miotowych „Olimpus” – konkurs 
z fizyki jest jednym z wielu.

Laureat Kacper Oraś jest 
uczniem pierwszej klasy na pro-

filu politechniczno-ekonomicz-
nym, uczy się więc fizyki na po-
ziomie rozszerzonym. Interesuje 
się przedmiotami ścisłymi i spor-
tem, a w przyszłości zamierza stu-
diować na kierunku związanym 
z fizyką.  tm

Rzut OKIEM | cHRzEST śwIęTy w ŁOwIckIM STyLu 
Stroje łowickie wracają do łask, 
co można było zaobserwować  
w niedzielę, 21 czerwca, podczas 
uroczystości w kościele  
w Domaniewicach. w tym roku 
bardzo widoczny był trend 
ubierania dzieci komunijnych  
w stroje łowickie. z kolei podczas 
chrztu świętego, nie tylko 
5-miesięczny Antoni Panak był 
ubrany w wełniak, ale mieli go 
też na sobie jego rodzice – kamil 
i Natalia. Rodzina mieszka 
w Reczycach. Pani Natalia 
powiedziała nam, że była już 
ubrana w stój łowicki, gdy miała 
bierzmowanie, zaś w niedzielę 
miała go na sobie drugi raz. aa 

Rzut OKIEM | ORGANy wybRzMIAŁy u PIJARów 

Wyjątkowego brzmienia 
zabytkowych organów Pawła 
Ernesta Rickerta można było 
posłuchać w niedzielę, 21 
czerwca, w kościele ojców pijarów 
w Łowiczu. Rektor kościoła  
o. Marek barczewski stara się  
o ich odnowienie,  
a poprzez organizację koncertu 
chciał przekonać uczestników, że 
warto tę inicjatywę wesprzeć.  
w koncercie wystąpili: Małgorzata 
kustosik (mezzosopran), Marcin 
Dżażdżyński (tenor), Dormeusz 
Gałaj (wirtualne organy), Maciej 
czapnik (trąbka) i Jerzy Filipowicz 
(organy). aa FO
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Łowicz | I komunie święte 

Kameralne uroczystości I Komunii Świętej
Kolejne kameralne uroczysto-

ści I Komunii Świętej odbyły się 
w minioną sobotę, 27 czerwca w 
łowickiej katedrze oraz w kościele 
Świętego Ducha.

W katedrze sakrament przyję-
ło 10 uczniów Pijarskiej Szkoły 
Podstawowej Królowej Pokoju – 7 
dziewcząt i 3 chłopców.  

W kościele Świętego Ducha to 
wyjątkowe wydarzenie przeżyły 
dzieci ze Szkoły Podstawowej nr 
2 im. Adama Mickiewicza. Było 
ich również 10 – 4 dziewczęta i 6 
chłopców. 

W tym kościele dzieci siedzia-
ły w ławkach razem ze swoimi 
rodzicami, a nie kolegami. Sym-
patyczna zmiana związana była 
oczywiście z epidemią. 

Na obu uroczystościach nie 
było tłumów. W ławkach były 
wolne miejsca, co oznacza, że 

każdy z członków rodziny dzieci 
mógł bez problemu im towarzy-
szyć. Nie było też tłumów fotogra-
fów. Bardziej kameralna uroczy-

tość ma swoje dobre strony. Może 
warto pomyśleć, czy nie lepiej po 
epidemii, aby I Komunie Święte 
zawsze tak się odbywaly? mwk 

Łagów, Pszczonów | Pijar z gm. Łyszkowice

Prymicja ojca Przemysława
Pochodzący z Łagowa w gm. 

Łyszkowice o. Przemysław Ko-
łacki jest jednym z trzech w tym 
roku neoprezbitrów pijarskiej pa-
rafii Najświętszego Imienia Maryi 
w Krakowie na Rakowicach. 

14 czerwca odprawiał mszę 
świętą w swojej rodzimej parafii 
św. Doroty w Pszczonowie. Ci, 
którzy chcieli przeżywać uroczy-
stość, ale nie mogli wybrać się do 
kościoła, mieli możliwość obej-
rzenia transmisji na facebooko-
wym kanale pszczonowskiej OSP. 
Msza miała szczególną oprawę, 

czemu nie można się dziwić – dla 
każdej parafii pochodzący z niej 
kapłan jest jak skarb – co pod-
kreślił też podczas składania ży-
czeń proboszcz ks. Cyprian Le-
wandowski. W trakcie mszy o. 
Przemysław przyjął od parafian 
kwiaty, a wraz z nimi życzenia 
oraz zapewnienie o modlitwie. W 
końcowej części, przy brzmieniu 
„Barki” pijar udzielał sakramen-
tu komunii swym współparafia-
nom, podkreślając bliskość z nimi 
gestem położenia dłoni na skro-
niach.    tm

Łowicz | Symboliczny jubileusz 100-lecia

Władysław Grabski w roli głównej
Władze powiatu łowickiego 
i dyrektor ZSP nr 4 
zaprosiły mieszkańców 
Łowicza w sobotnie 
popołudnie 27 czerwca 
przed pomnik Władysława 
Grabskiego.

Złożono pod nim kwiaty w bar-
wach białych i czerwonych. Za-
proszenie nie spotkało się z zain-
teresowaniem mieszkańców, bo 
zabrakło osób, które przyszły-
by prywatnie. Uzbierało się jed-
nak ponad 20 tych, którzy przy-
szli służbowo. Pomimo, że był to 
pierwszy dzień wakacji, byli obec-
ni uczniowie z pocztem sztanda-
rowym, nauczyciele „Ekonomi-
ka” oraz przedstawiciele władz 
powiatu i miasta. Głos zabrała dy-
rektor Małgorzata Zielińska i sta-
rosta Marcin Kosiorek. 

Dyrektor mówiła, że 23 czerw-
ca minęła dokładnie 100. roczni-
ca od momentu, gdy Władysław 

Grabski objął tekę premiera Rze-
czypospolitej Polskiej, a 30 czerw-
ca – 100. lat od chwili, gdy wygło-
sił w Sejmie exposé.

Starosta z kolei wyjaśnił, że 
gdyby nie epidemia, to w Łowi-
czu dzisiaj odbywałby się duży 
event poświęcony postaci Włady-

sława Grabskiego i wydarzeniom, 
które stały się przed wiekiem jego 
udziałem. Miał być organizowa-
ny przy współpracy z Narodo-
wym Bankiem Polskim. Zależało 
mu na tym, aby choć symboliczna 
uroczystość tego dnia została zor-
ganizowana.  mwk 

W uroczystości udział wzięli m.in. uczniowie zSP nr 4 im. władysława 
Grabskeigo. 
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Odprawienie mszy prymicyjnej w parafii, z której się pochodzi,  
to wielkie wydarzenie w życiu nowo wyświęconego kapłana. 
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W katedrze do komunii przystąpiło 10 dzieci ze szkoły pijarskiej.  
Na zdjęciu wraz z nimi księża (od lewej): Marian Galas, Marek barczewski 
– pijarzy oraz Robert kwatek – proboszcz parafii katedralnej. 
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Ogłoszenia

 
PuNKty PRzyJMOWANIA OGŁOSzEń DROBNyCh DO „NOWEGO ŁOWICzANINA”: BIuRO OGŁOSzEń ŁOWICz, uL. PIJARSkA 3A; BEDNARy, SkLEP P. PAPIERNIk 24A; BOBROWNIKI 27, SkLEP P. PAcLER; BOlIMóW, uL. FARNA 1 SkLEP 
„EwA”, P. PAPIERNIk; DOMANIEWICE, uL. GŁówNA 26, SkLEP P. JAkubIAk; GąGOlIN POŁuDNIOWy, SkLEP „kOS”; IŁóW: PL. RyNEk STAROMIEJSkI 21; SkLEP P. PAPIEROwSkIEGO; KIERNOzIA, RyNEk kOPERNIkA, kIOSk P.  wESOŁOwSkIEJ; 
KOCIERzEW PóŁNOCNy: SkLEP „NA PóŁNOcNyM” KuRABKA 17A, SkLEP P. TOPOLSkIEJ; ŁOWICz, OS. bRATkOwIcE, kIOSk LOTTO; ŁySzKOWICE, SkLEP „DuET”, uL. GMINNA 6; NIEBORóW, AL. LEGIONów POLSkIcH 18, SkLEP P. FIGATA;  
NOWA SuChA 22, SkLEP P. SIEwIERy; OStRóW 20, SkLEP P. bEJDy; OSMOlIN: uL. RyNEk 2, SkLEP P. SERwAcH; uL. RyNEk 19, SkLEP SPOżywczO-PRzEMySŁOwy; PSzCzONóW 147, SkLEP P. LIPIńSkIEGO; SANNIKI, uL. wARSzAwSkA 183,  
SkLEP P. OLkOwIcz; SOBOtA, PL. zAwISzy czARNEGO 12, SkLEP P. bIńczAk; StAChlEW 113A, SkLEP P. wIERzbIckIEJ; StARy DęBSK 6A, SkLEP SPOżywczO-PRzEMySŁOwy, ŚlESzyN, uL. GóRNA 5,SkLEP P. MączyńSkIEJ;  
zAWADy 67, SkLEP P. SOkALSkIEJ; zŁAKóW BOROWy 139A, SkLEP P. PIEckI;

„WIEŚCI z GŁOWNA I StRyKOWA”: BIuRO OGŁOSzEń GŁOWNO, uL. ŁOwIckA 40; GŁOWNO, uL. bIELAwSkA 3, SkLEP wIELObRANżOwy; DMOSIN 1: PIEkARNIA bOżENA, kRzESzEwSkA; StRyKóW: STARy RyNEk 1;  uL. cMENTARNA 12.

„NOWy ŁOWICzANIN” WyDANIE DlA ŻyChlINA I OKOlIC”: BEDlNO 28 SkLEP MINI-MAG; DOBRzElIN SkLEP „MAGDA”, uL. wŁ. JAGIEŁŁy; PACyNA, uL. TOwAROwA 4, SkLEP P. M. DuRkI; PlECKA DąBROWA, SkLEP „MONIkA”;  
PODCzAChy 16, SkLEP SPOżywczO-PRzEMySŁOwy; ŚlESzyN, uL. GóRNA 5, SkLEP P. MączyńSkIEJ; ŻyChlIN, uL. 29 LISTOPADA 28, SkLEP SPOżywczO-PRzEMySŁOwy.

WyDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSzą ODPOWIEDzIAlNOŚCI zA tREŚć OGŁOSzEń I REKlAM OPuBlIKOWANyCh zGODNIE z ARt. 36 uStAWy  z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

REkLAMA

samochodowe
kupno

 Auto skup, całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, tel. 
604-191-186.

 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AuDI A4, 1.6, 1998 rok, 2700 zł, tel. 

602-584-266.

 AuDI A4 b5, 1.9 TDI, 90 kM, stan 
dobry, cena 3800, tel. 514-325-338.

 AuDI A4, 1.6, 1998, z gazem, I 
właściciel w Polsce, tel. 694-453-524.

 AuDI A6, 1,9 diesel 130 kM, 2002 rok, 
stan dobry, tel. 609-459-539.

 bMw 318D, 2004 rok, 6.900 zł, w 
rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, tel. 
604-706-309.

 cHEVROLET Aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, tel. 
604-706-309.

 cHEVROLET Spark, 0,8, 2007 rok, 
90.000 km, metalik, klimatyzacja, 
atrakcyjna cena, tel. 604-706-309.

 cITROËN Jumper bus, 2007 rok, VI 
biegów, 3-osobowy, tel. 502-037-679.

 DAEwOO Matiz, 2002 rok, tel. 
660-683-625.

 FIAT cinquecento, 1994, tel. 
784-600-994.

 FIAT Panda III, 1.2, 2012 rok, 59.000 
km, tel. 695-323-452.

 FIAT Seicento, 2000 rok, czerwony, 
tel. 667-360-203.

 FORD Fiesta, 1.3 benzyna, 1999 
rok, 159.000 km, czerwony, 2.000 
zł do negocjacji, tel. 665-649-618, 
607-380-711.

 GOLF w kombi, 1,9 TDI, 2000 rok, tel. 
605-884-584.

 HONDA civic, 1.4 16V, 2005 rok, 
bogate wyposażenie, 7.600 zł, tel. 
513-375-786.

 HyuNDAI ATOS, 2000, 
tel. (46) 837-50-96.

 HyuNDAI I10, 1.2b, 2009 rok, tel. 
606-348-077.

 kIA ceed, 1.6 cRDI, 2010 rok, biały, 
tel. 667-837-817.

 kIA Venga, 1.4 benzyna/gaz, 
2011r, 190.000km, +koła zimowe, tel. 
606-432-319.

 lt28, na części, tel. 508-286-519.

 MAN 8-180, z windą, 
udokumentowany przebieg 153.000km 
(igła!), tel. 606-901-931.

 MAzDA Demio, 1.3 16V, 2001 rok, I 
właściciel, 90.000 km, stan rewelacyjny, 
tel. 513-375-786.

 MERcEDES c-220 D, 2004, mały 
przebieg, stan bardzo dobry - zadbany, 
tel. 503-818-177.

 MITSubISHI OuTLANDER, 2.0 D, 
2010, napęd na 4x4, bardzo zadbany, 
tel. 503-096-069.

 OPEL Antara, 2007 rok, tel. 
694-154-861.

 OPEL ASTRA J, 1.7 cDTi, 2010, tel. 
792-232-550.

 OPEL corsa b benzyna/gaz, 1997 
rok, tel. 506-049-052.

 OPEL corsa c, 1.0, 2003 rok, tel. 
606-348-077.

 OPEL corsa, 1.2, 2014 rok, 37.000km, 
salon Polska, tel. 600-944-728.

 OPEL Vectra c GTS, 1.9 TDI, 2009 
rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 513-375-786.

 OPEL Vectra, 1.8 LPG, 2000 rok, 
2900 zł, tel. 602-584-266.

 OPEL zafira, 1.8b, 2003 rok, tel. 
606-348-077.

 PEuGEOT 206, 1.4b, 2007 rok, tel. 
606-348-077.

 RENAuLT clio, 1.4b, 2001 rok, tel. 
606-348-077.

 RENAuLT clio, 2013 rok, biały, 
130.000 km, 3 drzwi, tel. 509-853-390.

 RENAuLT Grand Megane, 1.5 DcI 
diesel, XII.2011 rok, skrzynia manualna, 
tel. 604-990-343, 668-876-525.

 RENAuLT Laguna 2, 2004 rok, cena 
do negocjacji, tel. 696-385-646.

 SEAT cordoba gaz, 1999 rok, 
stan idealny, pierwszy właściciel, tel. 
662-903-838.

 SkODA Octavia, 1.9 D, 2005, tel. 
515-933-244.

 TOyOTA AuRIS, 2,0 D, 2009, 180000, 
126kM, czarny bezwypadkowy, nie 
wymaga wkładu fiansowego, cena 
18.700 zł, tel. 500-385-907.

 TOyOTA Avensis, 2,0 diesel, 2011 rok, 
tel. 601-346-042.

 TOyOTA Avensis, 2.0 D-4D, 2006 rok, 
wersja D-cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 604-706-309.

 TOyOTA yaris, 1.3 benzyna, 2004 rok, 
140.500 km, tel. 604-687-089.

 TOyOTA yaris, 1.4D4D, 2003 rok, 
klimatyzacja, cena atrakcyjna, tel. 
513-375-786.

 TOyOTA yaris, 1.0, 2005 rok, 194.000 
km, klimatyzacja, hak, opony zimowe, 
stan bdb., tel. 668-183-213.

 VOLVO S40, 1.9 diesel, 2000 rok, tel. 
797-318-666.

 VOLVO S40, 2.0D, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 11.900 zł, 
tel. 513-375-786.

 Vw bora, 1.9TDI, 2002 rok, 
klimatyzacja, stan rewelacyjny oraz Golf 
IV 1.4. 2004 rok, tel. 604-706-309.

 Vw Golf IV, 1.9, 2001r, tel. 
693-442-038.

 Vw Polo, 1.4, 2009 rok, 11.200 zł, tel. 
513-375-786.

zamiana
 OPEL Meriva, 1.7cDTI 100 kM, Isuzu, 

2004 rok, 170.000km,  
hak, lekko uszkodzona dwumasa, tel. 
501-529-181.

inne
 kupię przyczepkę samochodową, tel. 

604-649-151.

 Przyczepka samochodowa, tel. 
518-647-407.

motorowe

sprzedaż
 Sprzedam yamaha Diversione 600 

cm3, 1992 rok, tel. 797-318-666.

garaże

kupno
 kupię garaż blaszak,  

tel. 731-885-237.

nieruchomości

kupno
 kupię ziemię, gm. Łyszkowice i 

okolice, tel. 502-602-463.

 kupię działkę Głowno, Dmosin, 
ziewanice od 2.500-5.000 mkw., tel. 
793-617-337.

 kupię bloki, dom, działkę, ziemię, tel. 
607-809-288.

 kupię mieszkanie, dom, działkę. 
Również zadłużone, z lokatorem, 
z problemami oraz udziały w 
nieruchomości., tel. 503-005-990.

sprzedaż
 Dom z oficyną, Głowno, tel. 784-391-

049, 666-865-844.

 Sprzedam działkę na zielkowicach 
1000 mkw, tel. 602-504-924.

 Sprzedam tanio działkę budowlaną, 5 
km od Łowicza, tel. 509-231-973.

 Mieszkanie 72 mkw. po generalnym 
remoncie, 4-pokojowe, duża kuchnia, 
piwnica, os. bratkowice, tel. 737-410-189.

 Sprzedam mieszkanie M-3, 48m2, 
osiedle bratkowice, tel. 501-248-347.

 Polesie, 9.400 mkw., tel. 603-878-783.

 Działka budowlana, 1350 m2 świące. 
Obszar Natura 2000., tel. 666-049-802.

 Gospodarstwo rolne, 700.000 zł, tel. 
696-653-176.

 Sprzedam działkę rolną 0,26 ha, 
Szymanowice, tel. 536-009-699.

 Sprzedam las 1,05 ha i 1,11 ha, tel. 
608-815-516.

 Działki budowlane, ul. Łowicka, 
Mysłaków, tel. 666-337-808.

 Sprzedam dom w Łowiczu, tel. 
797-777-537.

 Gospodarstwo rolne 22,13ha klasa 
III-VI, Seligi gmina bielawy. Możliwość 
nabycia placu z budynkami i przyległą 
działką 0,95ha, tel. 535-730-887.

 Sprzedam działkę budowlano-rolną 
o pow. 6000m2 we wsi kurabka, gm. 
bolimów. Dojazd asfaltowy, prąd i 
wodociąg przechodzącą przez działkę 
16 zł/m2, tel. 604-739-461.

 Sprzedam mieszkanie 60 m2 + garaż 
częściowo umeblowane ulica Długa 16, 
tel. 889-465-682.

 budynki gospodarcze, 230 mkw., 
320 mkw., 170.000 zł, chruślin, tel. 
695-248-808.

 chruślin, 9 ha ziemi, 180.000 zł, tel. 
695-248-808.

 Sprzedam ziemię 2,5 ha, II, III klasa, 
40.000 zł/h, chruślin, tel. 695-248-808.

 Sprzedam ziemię 3 ha, IV, V klasa, 
18.000 zł/h, chruślin, tel. 695-248-808.

 Sprzedam działkę budowlaną 
uzbrojoną o powierzchni ok 
1000m2 w chąśnie na osiedlu 
nowo wybudowanych domów, tel. 
883-428-595.

 Sprzedam mieszkanie II piętro 48 
mwk., tel. 791-768-666.

 Mieszkanie 60 m2, 3 pokoje osiedle 
konopnickiej, II piętro, tel. 602-176-370.

 Sprzedam 7 hektarów ziemi w 
miejscowości świące, tel. 694-612-055.
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 Działka budowlana przy drodze 
Łowicz-Strzelcew, tel. 793-024-030.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe, 
Głowno, ul. Sikorskiego, tel. 668-405-227.

 Sprzedam działkę rolną 30 arów 
+siedlisko 5 arów wraz z zabudowaniami, 
Sromów, tel. 579-642-905.

 Pilnie sprzedam mieszkanie 44 
mkw., Noakowskiego, IV piętro, tel. 
530-013-864.

 Działka 1,22 ha, zielkowice I tel 
609-106-174.

 Sprzedam działkę budowlaną 
k./Łowicza 88 arów z lasem, tel. 
606-818-288.

 Dom mieszkalny z ziemią orną 1,90 ha, 
tel. 600-663-525.

 Dom w złakowie borowym, tel. 
607-809-288.

 Hale 500 mkw, biura 100 mkw, Łowicz, 
tel. 607-809-288.

 wynajmę lub sprzedam M4 w Łowiczu, 
tel. 575-003-121.

 Mieszkanie, 73 mkw., I piętro, tel. 
661-669-130.

 Sprzedam pawilon handlowy na 
targowicy miejskiej w Łowiczu, tel. 
512-088-422.

 Sprzedam dom 160m2 z 
zabudowaniami gospodarczymi z 
działką przy trasie Łowicz - kutno, tel. 
532-272-447.

 Sprzedam dom 160m2 z 
zabudowaniami gospodarczymi z 
działką przy trasie Łowicz - kutno lub 
zamienię na kawalerkę, tel. 532-272-447.

 Dom wraz z budynkami 
gospodarczymi, Dzierzgówek, działka 
ok. 2ha, do autostrady A2 ok. 6km 
(zjazd Łowicz-Skierniewice), tel. 
696-230-340.

 Dom wraz z budynkami 
gospodarczymi, Dzierzgówek, działka 
ok. 2ha, do autostrady A2 ok. 6km 
(zjazd Łowicz-Skierniewice), tel. 
696-230-340.

 Sprzedam mieszkanie 38,5 mkw., 
parter, os. Tkaczew, Łowicz, tel. 605-222-
837, 501-617-605.

 Gospodarstwo rolne, Lisiewice Małe, 
tel. 669-090-926.

 Działka rolno-budowlana 7.000 mkw., 
uzbrojona, Rogóźno, tel. 694-842-134.

 Mieszkanie 60 mkw., Dąbrowskiego, 
tel. 606-962-103.

wynajem
 tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 

Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. 512-098-358.

 Dam w dzierżawę łąkę, tel. 
603-878-783.

 wynajmę 2 pokojowe mieszkanie  
w Łowiczu, tel. 510-177-041.

 Łowicz kawalerka do wynajęcia, tel. 
781-487-802.

 Mieszkanie do wynajęcia w centrum 
Łowicza, tel. 693-499-861.

 Domek do wynajęcia w Strykowie, tel. 
603-642-202.

 wynajmę lokal na krakowskiej pod 
biura, mieszkania, tel. 607-809-288.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, tel. 
606-569-727.

 Do wynajęcia mieszkanie w Głownie, 
tel. 535-885-251.

 Wynajmę mieszkanie na 
os. Starzyńskiego, 2 pokoje, 
umeblowane, tel. 725-786-178,  
po 16.00.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, tel. 
693-944-068.

 wynajmę mieszkanie, 44 mkw., 
broniewskiego, tel. 664-906-235.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, złaków 
borowy-okolice, tel. 727-472-512.

 Wynajmę mieszkanie M-4, 
os. Bratkowice, II pietro, tel. 
507-150-766.

 wynajmę mieszkanie M-3, 
Sikorskiego, Głowno, tel. 601-385-535.

zamiana
 Mieszkanie 57,86 mkw. zamienię 

na 28 lub 32 mkw z dopłatą, tel. 
694-407-740.

kupno różne
 bagnety, monety, starocie, tel. 

606-941-752.

sprzedaż różne
 Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. 669-325-029.

 kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. 531-467-981.

 Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, tel. 
501-658-261.

 Drewno kominkowe, opałowe, tel. 
504-257-615.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, transport, tel. 600-895-026.

 Drewno opałowe, tel. 798-877-090.

 Rusztowania warszawskie, tel. 
500-262-573.

 Sprzedam trapezową blachę 
aluminiową., tel. 695-130-433.

 Jaja wiejskie, tel. (46) 837-14-61, 
665-094-708.

 Panele słoneczne, tel. 
727-534-450.

 Sprzedam stębnówki, automaty, 
brzeziny, tel. 663-496-011.

 Skrzynki jedynki, palety, drabiny, wagi, 
tel. 665-464-794.

 brama garażowa wys. 219x214, tel. 
506-771-822.

 Topole sprzeda tartak, tel. 
506-202-161.

 Opony używane 149/28, 420/70/
R28, 184/R38, silnik perkins 
6-cylindrowy, tel. 502-680-055.

 kostka brukowa, tel. 601-052-050.

 Sprzedam łóżko rehabilitacyjne, 
Głowno, tel. 699-939-986.

 betoniarka, silnik 1,5 kw, atlas do 
ćwiczeń, tel. 530-370-088.

 Sprzedam 2 kanapy używane 
rozkładane, tel. 604-739-461.

 Sprzedam bramę 4 m, stan bdb, tel. 
512-604-257.

 Sprzedam używany piec c.o. na 
ekogroszek, tłokowy, 20 kw, tel. 
608-295-214.

 Sprzedam ziemię czarną, tel. 
607-809-288.

 Sprzedam meble kuchenne, tanio, tel. 
693-943-719.

 brama przesuwna 3,60/1,45, tel. 
792-089-955.

 Piła spalinowa Homelite 240, opony 
195/65R15, tel. 504-561-585.

 Styropian o grubości 20 cm, tel. 
508-953-694.

 Sprzedam wentylator o dużej 
wydajności do przedmuchu zboża w 
silosach, tel. 692-292-969.

 Sprzedam silnik 7kw na wózku, tel. 
506-814-632.

 Sprzedam krajzegę z silnikiem, tel. 
506-814-632.

 Rowerek 16” dziewczęcy, tel. 
515-933-244.

 Sprzedam bramy, furtki, starocie, tel. 
660-027-612.

 Garnitury do komunii i bierzmowania, 
tel. 693-709-282.

 Trajzega, silnik, przyczepka, tel. 
736-702-052.

 Sprzedam okno 117/147, tel. 
600-764-411.

 Łowicz. Sprzedam cegłę białą pełną 
oraz oddam gruz. załadunek i transport 
z zakresie kupującego, tel. 604-607-830.

 Sprzedam trelinkę z rozbiórki, tel. 
605-094-165.

 Łoże białe, maszyna do 
szycia Łucznik i fotel biurowy, 
tel. (46) 837-68-90.

praca

dam pracę
 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 

barmankę oraz pomoc kuchenną, tel. 
504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice Dmosina, tel. 609-846-316.

 Przyjmę pracownika do dociepleń, tel. 
511-735-802.

 zatrudnię hydraulika/pomoc 
hydraulika, tel. 691-991-000.

 zatrudnię do zbioru truskawek, tel. 
785-480-517.

 Pomocnika na budowę, tel. 
785-402-533.

 zatrudnię pomocnika do lat 45 
na skład węgla i kamienia, tel. 
722-207-322.

 Praca przy bobie, Sierżniki, tel. 
693-048-613.

 zatrudnię pomocnika brukarza, tel. 
881-319-086.

 zatrudnię do zbioru bobu, bocheń, 
tel. 691-671-340, 725-875-589, po 20.

 Przyjmę do zbioru truskawek, tel. 
500-850-873.

 zatrudnię pracowników do rozbioru 
półtusz i produkcji wędlin, tel. 
662-296-699.

 zatrudnię kombajnistę, tel. 
695-052-735.

 zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
gazu po Głownie, tel. 600-237-175.

 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
kierowcę na stałe oraz weekendowo, tel. 
504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię do zbioru truskawek okolice 
Rybna, tel. 508-533-306.

 Przyjmę do zbioru bobu, tel. 
668-479-883.

 Gospodarstwo Glinnik filia Sobota 
zatrudni na stanowiska palacz i 
traktorzysta, tel. (42) 719-57-54, tel. 
501-569-530.

 zatrudnię na budowę murarza i 
pomocnika stawka od 17 do 22 złotych 
na godzinę, tel. 667-324-294.

 Firma krolux zatrudni do prac 
torowych. Atrakcyjne wynagrodzenie, 
dzwonić 9-13, tel. 668-391-722.

 zatrudnię do zbioru bobu, 
Łaguszew, tel. 605-591-610.

 zatrudnię tynkarza, tel. 692-157-417.

 Przyjmę do pracy kierowcę z kat. c 
+ karta kierowcy, praca z codziennymi 
zjazdami do domu, weekendy i święta 
wolne, stabilne stałe zatrudnienie, 
Głowno, tel. 666-308-980.

 Przyjmę do pracy w szwalni na 
guzikarkę i dziurkarkę, również do 
przyuczenia oraz pomoc szwalni, 
Głowno, tel. 668-008-211.

 Firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót drogowych i 
układania kostki, tel. 601-593-011.

 zatrudnimy pizzermana z 
doświadczeniem lub do przyuczenia 
- atrakcyjne wynagrodzenie, tel. 
501-620-170.

 zatrudnię do zbioru truskawek, 
Płaskocin, tel. 661-852-737.

 zatrudnię kierowcę c+E, transport 
krajowy. Dobre zarobki, tel. 608-067-847.

 zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych, tel. 509-299-676.
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 chałupniczkę zatrudnię (szycie), tel. 
601-306-165.

 zatrudnię kierowcę kat. c+E 
(chłodnia); wyjazdy z Tesco Teresin. 
Dobre zarobki, tel. 608-067-847.

 zatrudnię murarzy z doświadczeniem 
oraz do przyuczenia, tel. 573-084-666.

 Przyjmę do pracy biurowej na staż, 
kadrybratex@op.pl.

 zatrudnię do koszenia trawy, dzwonić 
9-13, tel. 668-391-722.

 zatrudnię pracownika do pracy w 
gospodarstwie - praca przy obsłudze 
koni, umowa o pracę, tel. 603-052-994.

 zatrudnię pracowników do bobu, tel. 
790-575-493.

 zatrudnię kierowcę c+E (kontenery 
-stałe trasy), tel. 693-441-700.

 zatrudnię pracowników 
gospodarczych, Stryków, tel. 
661-966-722.

 Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, tel. 
501-735-885.

 zatrudnimy do formowania skarpet, 
Reginasocks, Otolice 68, tel. 603-709-
330, w godz. 10-15.

 zatrudnię dziewiarza (obsługa 
maszyn płaskich) możliwość 
przyuczenia, Głowno, tel. 508-116-242.

 zatrudnię na okres żniw kombajnistę, 
tel. 502-037-679.

 zatrudnię ekspedientki do pracy w 
sklepie spożywczym w Łowiczu, tel. 
512-088-422.

 zatrudnię do zbioru bobu, tel. 
661-681-278.

 zatrudnię solidnego kierowcę do 
piekarni, tel. 504-573-701.

 zatrudnię florystkę do pracy w 
kwiaciarni, tel. 600-741-134.

 zatrudnię magazyniera z 
uprawnieniami na wózki widłowe.Praca 
stała, umowa bełchów,ul. Piaskowa 3A, 
tel. 698-626-834.

 zatrudnię operatora wózka 
widłowego, stała praca, dobre 
wynagrodzenie „MSDw” bełchów, ul. 
Piaskowa 3a, tel. 698-626-834.

 Operatora ładowarki zatrudnię -Firma 
MSDw z/s. w bełchowie-producent 
opakowań drewnianych, tel. 
698-626-834.

 zatrudnię do pracy w tartaku 
- produkcja palet, bełchów, ul. 
Piaskowa 3A. umowa o pracę,dobre 
wynagrodzenie, tel. 698-626-834.

 Przyjmę szwaczki i chałupniczki do 
szycia biustonoszy, tel. 698-399-684.

 Stacja Paliw Orlen w Goleńsku 
zatrudni pracownicę, mile widziane 
CV ze zdjęciem, wiadomość na 
miejscu.

 zatrudnię kierowcę C+E, transport 
krajowy, międzynarodowy, tel. 
502-605-719.

 zatrudnię pracowników do montażu 
konstrukcji drewnianych: dachy, domy 
szkieletowa oraz pokryć dachowych. z 
doświadczeniem lub do przyuczenia, tel. 
608-431-759.

 zatrudnię kierowcę c+E kraj, tel. 
669-046-682.

 Przyjmę pracownika do montażu 
konstrukcji drewnianych, tel. 
796-485-848.

 Dorywczo przyjmę do pracy w kuchni, 
tel. 508-127-207.

szukam pracy
 Podwójna obsada kierowców c+E 

poszukuje pracy na chłodnie od zaraz 
Hiszpania-PL, tel. 605-470-435.

 cięcie trawy kosą na żyłkę, tel. 
663-074-485.

usługi wideo
 NAk Studio Films: firma z długoletnią 

tradycją, z nowymi technologiami HD, 
ujęcia dronem, tel. 889-910-129.

 wideofilmowanie. Fotografia, tel. 
698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

 usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, tel. 796-954-454.

 układanie kostki brukowej, tel. 
667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, tel. 
501-249-461.

 układanie kostki brukowej, opaski 
wokół nagrobków, tel. 667-189-380.

 Brukarstwo, tel. 791-306-104.

 usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, tel. 
693-565-564.

 układanie kostki brukowej, tel. 
605-565-647.

 Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. 
798-877-090.

 Malowanie, tel. 514-347-542.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. 609-846-316.

 usługi budowlane, docieplenia, tel. 
572-947-448.

 Ogrodzenia - montaż, tel. 606-303-471.

 Malowanie elewacji, tel. 
607-168-196.

 wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
wolne terminy, tel. 663-801-457.

 Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
łazienki wykończenia, malowanie 
elewacji, tel. 609-541-373.

 wylewki maszynowy mixokret, tel. 
517-032-915.

 Remonty wykończenia od A-z, tel. 
739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. 739-021-981.

 Malowanie, gipsowanie, ścianki Gk, 
sufity podwieszane, itp. wolne terminy, 
tel. 663-801-457.

 kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. 
693-184-322.

 Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. 607-612-176.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. 604-144-668.

 krycie dachów i sprzedaż materiałów 
budowlanych. Tanio, solidnie!, tel. 
608-677-525.

 Papa - tanio, solidnie!, tel. 
608-677-525.

 Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. 607-090-260.

 cyklinowanie bezpyłowe, tel. 
504-960-515.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 725-668-616.

 Murowanie klinkier, płoty i kominy, tel. 
721-651-936.

 bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. 506-771-822.

 Remonty, wykończenia, tel. 
511-568-525.

 Ekspresowe malowanie, tel. 
506-964-119.

 budowanie domów, garaży  
od podstaw, przeróbki budynków 
mieszkalnych i gospodarczych, 
murowanie kominów  
z klinkieru, tel. 530-026-584, 
723-917-819.

 Dachy, pokrycia dachowe, tel. 723-
917-819, 530-026-584.

 Tartak objazdowy, tel. 506-202-161.

 Tartak sprzeda topole, tel. 
506-202-161.

 Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/k, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. 792-781-446.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. tanio i solidnie, tel. 
664-712-854.

 Malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane. 
Przystępne ceny, tel. 691-768-451.

 wykończenia poddaszy płytą k/g, 
sufity podwieszane, malowanie, 
gładzie, glazura, terakota, przystępne 
ceny, tel. 695-263-945.

 układanie kostki brukowej, tel. 
531-020-043.

 Docieplenia, gładzie, malowanie, 
tel. 796-334-745.

 Remonty, glazura, terakota, 
gładzie, malowanie, tel. 
721-108-965.

 Firma oferuje budowę domów 
od podstaw, garaży i budynków 
gospodarczych, tel. 605-051-991.

 Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. 609-227-348.

 usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. 608-632-134.

 Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta G/k, 
wykańczanie poddaszy, tel. 
535-466-501.

 układanie kostki brukowej, prace 
brukarskie, odwodnienia budynków, 
wykonywanie dróg dojazdowych, tel. 
782-452-548.

 Rozbiórki, wyburzenia  
budynków, kopanie zbiorników 
retencyjnych, stawów, usługi  
koparką i koparko-ładowarką, tel. 
721-771-517.

 Posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

sprzedaż
 Extra czarna ziemia ogrodowa, 

po obróbce mechanicznej, tel. 
601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, kopalnia 
Maurzyce, tel. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, 
ziemi ogrodowej sortowanej, tel. 
693-565-564.

 Rusztowania warszawskie, tel. 
500-262-573.

 Drut zbrojeniowy, słupki 
ogrodzeniowe, tel. 665-464-794.

 cegła biała, pojedyncza, tanio, tel. 
574-783-148.

 Dachy, rynny, akcesoria, tel. 
513-019-010.

 Sprzedam stemple budowlane, tel. 
511-970-891.

usługi 
instalacyjne

 Hydraulika kompleksowo, tel. 
601-818-310.

 usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
Przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, również 
jako podwykonawca, tel. 601-379-355.

 usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, tel. 
506-891-289.

 Fotowoltaika, tel. 727-534-450.

 Anteny, telewizory naprawa, tel. 
791-210-176.

 Tanio kamery, ekspres, tel. 
728-188-127.

 usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

 Drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
535-466-501.

 Przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. 535-466-501.

usługi inne
 wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, tel. 
668-591-725.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. 667-732-751.

 Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. 504-070-837.

 Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 Odnawianie wanien, tel. 600-979-826.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. 
782-718-483.

 Posprzątam strychy, komórki, garaże, 
tel. 606-941-752.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. 602-471-796.

 Rozbiorę budynek, tel. 607-809-288.

 Samochody do ślubu, tel. 
698-234-166.

matrymonialne
 Poznam miłą zadbaną dziewczynę do 

związku, tel. 782-140-763.

 Poznam atrakcyjną kobietę, tel. 
781-196-232.

 Pan 60+ pozna Panią, żychlin i 
okolice, tel. 516-437-260.

nauka
 Matematyka, tel. 791-802-482.

 Matematyka, tel. 607-440-582.

 Nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. 607-440-582.

 Język angielski, niemiecki, tel. 
782-613-909.

 Matematyka, możliwość udzielania 
lekcji przez messengera, tel. 
660-781-884.

rolnicze – kupno

płody rolne
 kupię zboża, tel. 508-471-814.

 kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. 783-112-512.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. 607-202-732.

 kupię zboże, tel. 693-157-117.

 kupię mieszankę zbożową, tel. 
692-996-054.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. 
603-711-760.

 kupię byczki mięsne, sprzedam żyto i 
pszenżyto, tel. 603-850-374.

maszyny
 kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 

c-380, MTz, MF-255, T-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
502-939-200.

 kupię każdego bizona oraz inne 
maszyny, mogą być do remontu, tel. 
602-522-478.

 kupię dyszel do przyczepy rolniczej 
D-35, tel. 537-577-115.

 kupię Orkana, imadło, ciągnik, 
maszyny rolnicze, tel. 607-809-288.

 kupię opryskiwacz sadowniczy, 
kosiarkę sadowniczą, wózek widłowy 
spalinowy typu Rak, GPw, ciągnik 
rolniczy ursus c-355, c-360., tel. 
666-941-477.

 kupię przyczepę, glebogryzarkę, 
talerzowkę, kosiarkę sadowniczą do 
remontu, tel. 604-752-472.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 

602-235-159.

 Słoma baloty ze stodoły, tel. 
503-681-612.

 Sprzedam słomę belowaną, ze 
stodoły, tel. 602-269-735.

 Pszenżyto, tel. 601-851-421.

 Sprzedam mieszankę zbożową, 
chąśno, tel. 502-123-315.

 Sianokiszonkę w balotach, lucerna z 
trawą pierwszy pokos i słoma okrągłe 
belki 120, tel. 606-901-931.

 Sprzedam słomę okrągłą ze stodoły 
ok 50 sztuk okolice Łyszkowic, tel. 
725-199-047.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton, tel. 
668-165-646.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 603-240-
034, zielkowice 104.

 Słoma po kombajnie 10 ha; okolice 
wiesiołów-borki, tel. 664-929-197.

 Sprzedam owies, tel. 601-379-628.

 Sucha słoma ze stodoły, baloty 130, 
tel. 517-544-028.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, tel. 
695-027-515.

 Sprzedam pszenżyto, żyto, owies, 
słomę bele ze stodoły 30 zł sztuka, tel. 
601-814-220.

 Sprzedam słomę ze stodoły, zakrzew, 
tel. 509-392-251.

 Sprzedam słomę, tel. 664-837-390.

 Sprzedam słomę małe kostki oraz w 
dużych belach, krępa, tel. 537-077-782.
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 Sprzedam owies, tel. 665-349-136.

 Sprzedam słomę ze stodoły, okrągłe 
belki, Retki, tel. 795-499-795.

 Młuto browarniane, tel. 
600-323-947.

 Słoma w balotach 120/150 ze 
stodoły, tel. 721-169-137.

 Sprzedam słomę w okrągłych 
belkach ze stodoły, tel. 609-376-037.

 Sprzedam owies i żyto, tel. 
725-805-968.

 Sprzedam pszenżyto i owies, tel. 
604-088-657.

 Sprzedam siano belki 120/120, tel. 
663-862-667.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 
501-278-988.

 Sprzedam pszenżyto chąśno 32, tel. 
609-788-366, gmina chąśno.

 Sprzedam 9 ton pszenżyta, żyta 3 
tony, tel. 607-385-745.

 Sprzedam słomę, Łaźniki, tel. 
788-934-923.

 Sprzedam słomę w belach ze stodoły, 
możliwy transport, tel. 601-662-955.

 Słoma (baloty) ze stodoły, Guźnia, tel. 
880-918-256, 889-910-333.

 Sprzedam słomę po prasie pasowej 
bąków Górny, tel. 695-451-219, bąków.

 Sprzedam żyto 4 tony, tel. 
512-178-872.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 532-114-766.

 Sprzedam zboże paszowe, tel. 
793-594-338.

 Sprzedam owies, pszenżyto i słomę w 
belach 125, tel. 668-511-760.

 Pszenżyto, owies + jęczmień, tel. 
510-084-555.

 Sprzedam jęczmień, pszenżyto i 
słomę w kostkach spod dachu, tel. 
602-387-024.

 Jęczmień, tel. 665-103-042.

 Sprzedam jęczmień, tel. 502-670-409.

 Słoma baloty, złaków, tel. 
507-659-615.

 Sucha słoma (bele) świeryż, tel. 
696-565-452.

 Pszenżyto i owies + pszenżyto, tel. 
512-544-156.

 Sprzedam zboże, tel. (46) 838-17-22.

 Sprzedam pszenżyto 5 ton, tel. 
690-159-971.

 Słoma duże bele, okolice Łyszkowic, 
tel. 513-184-091.

 Owies, żyto, pszenżyto z żytem 
zmieszane, tel. 736-417-516.

 Sprzedam żyto, mieszaknkę i 
pszenżyto, tel. 663-074-485.

 Sprzedam buraczek paszowy, tel. 
693-692-539.

 Mieszanka pszenżyto, Łasieczniki, tel. 
511-679-231.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 
694-354-091.

 Słoma, duże bele, ziemia, tel. 
693-944-068.

 Słoma kostka, tel. 880-263-930.

 Siano, słoma, okrągłe bele, tel. 
691-715-486.

 Sprzedam pszenżyto, pszenicę, 
Guźnia, tel. 600-893-559.

 Mieszanka zbożowa 3t, Goleńsko 19, 
tel. 696-599-950.

 Mieszanka zbożowa, Popów, tel. 
609-353-426.

 Pszenica, pszenżyto, kukurydza 
ziarno, tel. 731-498-811.

 Sprzedam pszenżyto 15 ton i 
pszenicę 40 ton, tel. 693-157-179.

 Sprzedam słomę baloty, Różyce, tel. 
695-493-616.

 żyto, słoma, duże baloty 25 zł, tel. 
602-255-778.

 baloty z lucerny 20 sztuk 
(sianokiszonka), tel. 531-690-869.

 Pszenżyto, Niespusza, 
tel. (46) 838-13-81.

 Pszenżyto 7 ton, kiernozia, tel. 
669-299-311.

 Pszenżyto, owies, mieszanka, tel. 
516-554-451.

 Sprzedam żyto, tel. 537-480-935.

 Trawa do skoszenia 1 ha, 
tel. (42) 710-73-57.

 Słoma ze stodoły, Seligów, tel. 
880-438-146.

 Pszenżyto, jęczmień, tel. 695-066-195.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton, tel. 
662-327-477.

 Sprzedam słomę, okrągłe belki ze 
stodoły, tel. 668-035-910.

 bele słomy ze stodoły, 
tel. (46) 830-99-13.

 Żyto, pszenżyto, tel. 510-487-222.

 Pszenica, tel. 723-030-883.

 Sprzedam pszenicę, zduny, tel. 
669-083-527.

 Sprzedam owies, żyto, pszenżyto, tel. 
502-764-966.

 Sprzedam pszenicę, tel. 693-299-439.

 Mieszanka, orzechy włoskie, tel. 
725-808-751.

 Owies, żyto. Tanio, tel. 530-306-673.

 żyto, pszenżyto, pszenica, tel. 
692-601-678, zduny.

 Proso, gorczyca, kukurydza, owies, 
mieszanka, jęczmień, pszenżyto, 
pszenica i słoma, tel. 506-115-015.

 Słoma owsianka w balotach 120x120. 
Sucha, spod dachu. ze zbiorów z 2019. 
Miejscowość Lipnice, tel. 518-633-328.

 Sprzedam pszenicę, pszenżyto, żyto, 
tel. 605-094-165.

 Sprzedam pszenżyto Łowicz, tel. 
605-124-955.

 Sprzedam pszenicę, tel. 601-573-551.

 Pszenżyto z żytem, tel. 505-383-202.

 Sprzedam słomę ze stodoły z 
pszenżyta w kulach 120x120 około 
70 szt., okolice kiernozia/Sanniki, tel. 
730-622-002.

hodowlane
 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 

termin wycielenia 30.VII, tel. 
607-889-775.

 Sprzedam jałówki wysokocielne spod 
oceny, tel. 507-489-002.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu. 
wycielecie 24.08. Telefon po godzinie 
17.00, tel. 696-544-209.

 Sprzedam prosiaki, tel. 732-797-792.

 Sprzedam cielaki i żarłaki, tel. 
665-349-136.

 Sprzedam jałówkę pod zacielenie, tel. 
665-349-136.

 Sprzedam byczki, tel. 884-203-464.

 Sprzedam krowę wysokocielną 7 lat, 
tel. 665-974-254.

 Sprzedam jałówkę, wycielenie 30.06, 
tel. 512-178-872.

 krowy na wycieleniu, koniec czerwca, 
tel. 721-882-912.

 Prosiaki 30 sztuk, tel. 721-302-440.

 Sprzedam prosięta 8-tygodniowe, 
nierejestrowane, cena za sztukę 250 zł, 
8 sztuk, tel. 663-862-667.

 krowa wysokocielna, tel. 695-491-233.

 Sprzedam prosięta, Goleńsko, tel. 
782-233-997.

 Sprzedam dwie duże jałówki, 
wycielenie 01.08, tel. 721-296-923.

 Prosięta 7 szt., tel. 795-155-105.

 Sprzedam prosiaki, tel. 570-513-523.

 Sprzedam cielaka jersey 70 kg 
jałoszka, tel. 725-445-924.

 Sprzedam prosiaki 25 sztuk, Różyce, 
tel. 695-493-616.

 Jałówka wysokocielna, termin 4 lipiec, 
Mysłaków, tel. 692-691-850.

 Prosięta, tel. 530-668-967.

 Sprzedam jałówki na wycieleniu, 
termin 12 sierpnia, 23 września, cena 
5.200zł, tel. 517-087-698.

 Jałówka na wycieleniu, tel. 
787-167-144.

 Sprzedam 2 jałoszki i byczka, tel. 
508-283-855.

 Jałówki wysokocielne, tel. 
518-103-986.

 Jałówka na wycieleniu, tel. 
503-785-935.

 Jałówka wysokocielna, tel. 
511-717-568.

 Jałówka, wycielenie 15 lipca,  
tel. 667-118-084.

 Sprzedam prosięta, tel. 607-150-316.

 Sprzedam byczki, jałówki  
w różnym wieku od 6 tygodni-2 lat, tel. 
781-222-125.

 Sprzedam byczka, tel.  
693-299-439.

 Sprzedam jałoszkę biało-czarną, tel. 
695-090-723.

 Sprzedam cielaki, tel.  
727-472-512.

 Sprzedam krowę na wycieleniu, tel. 
608-691-072.

 Sprzedam prosiaki, tel.  
575-429-669.

 Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, tel. 
503-639-101.

 Gęsi odchowane, białe, tel. 
669-779-901.

 kury, kurczaki, kaczki, tel. 
669-779-901.

 Sprzedam maciorę i tucznika, tel. 
725-552-882.

maszyny
 wywrot, siłownik, silnik, skrzynia,  

koła 900/20, tel. 607-809-288.

 Sprzedam siewnik, zgrabiarkę 7  
i kosiarkę rotacyjną, tel. 695-243-117.

 kombajn zbożowy z56, rozrzutnik 
obornika dwuosiowy i opryskiwacz 
Pilmet dwunastometrowy, tel. 
503-681-612.

 Maszt do widlaka przerobione na tył 
do ciągnika, tel. 698-371-521.

 Sprzedam prasę małą kostkę, 
wentylatory duży z silnikiem, tel. 
729-304-322.

 Stoły do rzepaku szer. 3m, 4,5m, 
5,10m, 6m, tel. 509-282-300.

 Przekładnie Shimano, kosy boczne 
elektryczne, tel. 509-282-300.

 Deszczownie do warzyw, duży wybór, 
tel. 509-282-300.

 ciągnik MF 3085, przyczepę, lawetę, 
tel. 607-168-196.

 Talerzówka 8x2, mieszalnik 1,2 t, tel. 
664-929-197.

 ciągnik c-355 sprzedam lub zamienię 
na c-330, tel. 504-019-557.

 kombajn zbożowy bizon z-056 1988 
rok, stan dobry; rozrzutnik obornika 
2-osiowy, prasa z-224, tel. 604-994-832, 
666-964-760.

 Pług 4-skibowy, przetrząsacz do 
siana, słoma ze stodoły duże bele, tanio, 
tel. 509-838-266.

 części używane do bizona i innych, 
silosy lejowe, tel. 602-522-478.

 Sprzedam prasę kostkującą, tel. 
601-052-026.

 Sprzedam agregat uprawowy 2,80 
m. stan dobry, talerzówkę 2 m. stan 
dobry, pług 4-skibowy zagonowy na 
zabezpieczeniach zrywalnych, tel. 
609-459-539.

 Sprzedam poznaniaka, prasę 
welgner RP12 samozbierającą, dwa 
opryskiwacze, pług 3, tel. 692-778-350.

 kombajn kosa 3 metry, przyczepa 
zbierająca, basen 300 litrów, tel. 
575-429-669.

 Sprzedam zgrabiarkę i przetrząsarkę 
do siana, tel. 665-349-136.

 Plandeki, bilbordy, siatki, tel. 
665-349-136.

 Sprzedam pług 4-skibowy firmy Agro-
Masz, tel. 795-499-795.

 Sprzedam kombajn Anna, tel. 
725-805-698.

 Sprzedam kosiarkę i przetrząsacz, tel. 
887-380-863.

 Sprzedam łyżki i paleciaki, różne 
rozmiary, tury + ładowarki, tel. 
605-884-584.

 Sprzedam ładowacz uNHz 500 
w dobym stanie oraz dwa silniki 
elekryczne 7,5 kw i 5 kw na wózkach, 
tel. (46) 838-79-13, tel. 665-560-113.

 Pług 4-skibowy, przetrząsacz do siana 
i owijarka, słoma ze stodoły duże bele, 
tanio, tel. 509-838-266.

 T25, 1983 rok, tel. 695-894-414.

 Sprzedam kultywator z agregatem, 
brony 5, siewnik  
lejek i silniki 5,5 kw, tel. 692-892-162.

 Sprzedam prasę Sipma  
Farma 2, 2006 rok, stan bdb, tel. 
515-291-421.

 Sprzedam łuskarkę do bobu, duża 
wydajność, taśmociąg, spłuczka, tel. 
609-705-840.

 Siewnik, waga, talerzówka, tel. 
530-930-104.

 Sprzedam cyklop oraz kultywator 3 m 
w dobrym stanie, tel. 724-041-546.

 Sprzedam chwytak do belek, tel. 
601-662-955.

 Prasa rolująca class 250, Massey 
Ferguson 3080, gruber 3 m, tel. 
694-918-190.

 Sprzedam prasę do słomy z-224, 
kostkowa, tel. 510-199-367.

 Sprzedam siewnik poznaniak 
szerokość 2,7 metra, 1995 rok, tel. 
502-102-176.

 Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy w 
dobrym stanie, tel. 665-974-254.

 Sprzedam cyklop stan dobry, tel. 
695-451-219.

 Adaptacja do tura do ciągnika John 
Deere 2250, tel. 518-647-407.

 Myjka do ziemniaków i słomę ze 
stodoły 120/130, tel. 795-629-994.

 Gruber 2,60 unia, tel. 511-862-710.

 ursus c-355, 1986 ro, nowe tylne 
opony, tel. 788-993-352.

 Rozrzutnik 10-tonowy, cyklop, siewnik 
zbożowy, tel. 665-103-042.

 Oryginalne tylne koła c-330, 
20% zużycia tanio sprzedam, tel. 
606-901-931.

 Sprzedam orkan, tel. 507-544-380.

 kosiarka rotacyjna polska, walec 
do ziemniaków, dwukółka, tel. 
880-500-224.

 Sprzedam rozrzutnik obornika, 
siewnik poznaniak, tel. 517-415-026.

 waga inwentarska, tel. 607-494-146.

 Rozsiewacz wapna Rcw3, tel. 
691-715-486.

 żmijka z wózkiem 4m, mocny 
silnik, wydajna; felgi z pierścieniami 
do przyczepy na 8 otworów, tel. 
504-561-585.

 Grabiarka 7, karuzela, kos, tel. 
570-980-770.

 Sprzeda żmijkę 6 metrów, tel. 
518-103-986.

 Sprzedam podbierak do rzepaku  
do kombajnu, tel. 601-227-927.

 c-330, 1976 rok, I właściciel, 10.500 
zł, tel. 602-584-266.

 kosiarka ogrodowa 1,8m szer., 
1.700zł, tel. 602-584-266.

 Sprzedam łuparkę, tel. 692-668-521.

 wóz paszowy 6m3, tel. 663-127-473.

 Sprzedam agregat podorywkowy 
3 m, 7 łap, mało używany, tel. 
608-022-269.

 Rozrzutnik obornika 3-tonowy, 
przyczepa samozbierająca T072, tel. 
607-318-501.

 Prasa rolująca 6700, tel. 
793-022-959.

 ciągnik zetor 7211, 24.000 zł, Orkan, 
tel. 607-809-288.

 zetor 5320, 1997 rok, szerokie 
opony; prasa z-224/1, 2006 rok, stan 
dobry.

 Dmuchawa ssąco-tłocząca, pługi 
obrotowe, zagonowe, opryskiwacze, 
grubery, wycinak do kiszonki, rozrzutnik 
obornika, śrutownik bijakowy, tel. 
509-293-050.

 Ładowacze czołowe do ursus c-330, 
c-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. 608-686-489.

 Przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza Hardi, 
rozsiewacz Amazone zAu-1500, 
przyczepa, tel. 727-472-512.

 Prasa kostka Sipma, kopaczka i inne, 
tel. 723-958-499.

 Sprzedam Massey Ferguson z 
ładowaczem czołowym 1993r, tel. 
608-691-072.

 Sprzedam ciągnik c-330M, 
zarejestrowany, tel. 660-099-072.

 Prasa Sipma 279/1 Farma II, 2008 
rok, stan bdb., tel. 501-389-031.

 kupię kombajn (bolko, Anna, karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, tel. 
511-713-596.

inne
 w sprzedaży folie rolnicze (pryzmowe, 

do owijania), tunelowe, siatki, 
ekogroszek workowany. Dostawa - 
wysyłka, hurt - detal, Janinów 13, 99-423 
bielawy, tel. 504-504-783.

 Sprzedam schładzalnik do mleka Alfa 
Laval 500l, tel. 698-371-521.

 Schładzalnik do mleka 570 litrów, 
tanio, tel. 692-996-054.

  Igla do cielaków, tel. 511-862-710.

 Obornik, tel. 603-243-414.

 Dojarka do mleka, tel. 663-074-485.

rolnicze - usługi
 białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, tel. 505-928-735.

 Dojenie krów, tel. 726-811-028.

 usługi prasą, prasowanie siana, 
sianokiszonki, tel. 606-569-727.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam 2 owczarki niemieckie 

półroczne długowłose,  
tel. 661-422-519.

 Oddam małe kotki, tel. 532-365-546.

 Oddam 3-miesięczną suczkę, tel. 
518-301-554.
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 ŁOwIcz I OkOLIcE

ważne telefony
   Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
(42) 205 55 15
  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
 Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
Dworcowa: 602-774-552
 taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFz w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-
tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091

 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. wolności 6b, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, Pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 Kościół o.o. Pijarów:   
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział Organizacyjny 46 837 59 02
 urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80

 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 zGM tel. 837 60 63
 zuK tel. 837 36 62
 zuM tel. 46 830 91 82
 zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 MOPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 ŚDS tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa 46 837 38 74
 Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  
wydział cywilny 46 830-43-01,  
wydział karny 46 830-43-02  
wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 830-43-03; 
wydział ksiąg wieczystych 46 830-43-05;  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10
 PttK o/Łowicz tel. 513 767 511;
 zAz „Ja-ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 uG Bielawy 46 838 26 95
 uG Chąśno 46 838 14 23
 uG Domaniewice 46 830 17 60
 uGKiernozia 24 277 90 80, 
 uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 uG Łowicz 46 830 26 30;
 uG Łyszkowice 46 838 87 78
 uG Nieborów 46 838 56 13, 
 uG Sanniki 24 277 78 10
 uG zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 Orlik, ul. Grunwaldzka 9 tel. 735-048-951
 Orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 Stadion ul. Jana Pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06
 hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3, 

tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00 
 hala OSiR nr 2 ul. topolowa 2,  

tel. 46-837-09-04
 Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551, 

czynne: pon.-pt. 12-20.00, sob.-ndz. 12-20;
 SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 lO im. Chełmońskiego 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne OSiR, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta OSiR, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Arkadia – ogrody: czynne codziennie 
w godz. 10.00–18.00.
 Muzeum i skansen w Łowiczu czynne 
od wtorku do niedzieli w godzinach 
11.00-15.00 (ostatnie wejście o 14.30). 
Wystawy stałe: Sztuka baroku w Pol-
sce; Historia miasta i regionu; Etnografia 
księstwa Łowickiego; Izba Pamięci 
żydów Łowickich;
Wystawy czasowe:
• „Kamienie mówią. Skamieniałości  
z kolekcji Edwarda Noniewicza”  
– czynna do 30 sierpnia.
 Skansen w Maurzycach  
czynny codziennie w godzinach 10.00-
18.00 (ostatnie wejście o 17.30). 
 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. 691 979 262, 
46 838 56 53; wystawa malarstwa:  
Robert Bubel „Real i[n]sta[nt]” 
 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45; 
czynne: od poniedziałku do czwartku w 
godz. 10.00–16.00, w piątki i soboty w 
godz. 10.00–14.00.
 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
  Izba Pamięci Stanisława Klickiego –  
I piętro baszty im. gen. klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, Nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 
65 roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 Pałac w Nieborowie czynny:  
do 5 lipca w piątki, soboty i niedziele  
w godz. 12.00–18.00; od 6 lipca  
do 30 września we wtorki, środy, czwartki 
w godz. 10.00–16.00, w piątki, soboty i 
niedziele w godz. 12.00–18.00;  
od 1 października do 30 listopada we 
wtorki, środy, czwartki, piątki, soboty i 
niedziele w godz. 12.00–16.00.
 Ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00.
 Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00.  
bilety do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł 
(ulgowy); na teren parku – wstęp wolny. 
 Sromów: Muzeum ludowe Rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12–17.
 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:   
zwiedzanie pałacu wyłącznie po 
wcześniejszej rezerwacji, tel. 693 422 
684; bilety do pałacu: ulgowy 10,00 zł, 
normalny 15,00 zł; bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.

koncerty
 Niedziela, 5 lipca:
godz. 14.00 – „Chopin-muzyka-poezja” 
– koncert fortepianowy i wernisaż wy-
stawy malarstwa pt. „Sztuka bez maski”; 
Pałac w Sannikach, ul. warszawska 142. 

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy urząd Pracy w zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76; sekretariat 42-714-12-77, 
42-714-12-78; fax 42-717-41-60;  
lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 2 lipca:
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
piątek, 3 lipca:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
sobota, 4 lipca: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
niedziela, 5 lipca: 
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
poniedziałek, 6 lipca:  
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12
wtorek, 7 lipca:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
środa, 8 lipca:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej  
do godz. 8.00 dnia następnego;  
w soboty 20–8 dnia nast.; w niedziele 
18–8 dnia nast., w święta 8–8 dnia nast.
 Stryków: 5 lipca:  
pl. Łukasińskiego 15,tel. 42 719-80-85. 
Dyżur w godz. 9.00-14.00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 
665-530-294; Stryków, 665-529-866

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

urzędy i instytucje
 urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach 722-007-525
 urząd Miejski w Głownie- sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 
 urząd Stanu Cywilnego w Głownie:  
798 831 572, wwronska@glowno.pl
 Miejski Ośrodek Kultury 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i Ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  
w woli zbrożkowej 42 717-20-77
 uMiG w Strykowie 42-719-80-02
 OKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁODR bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury Niesułków 42-719-70-94

GŁOwNO I STRyków 

ważne telefony
 Policja w Żychlinie 24 253 00 14
 Policja w Pacynie 47 70-53-271
 Policja w Sannikach: 47 7053-275
 KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 OSP w Żychlinie 24 285-12-10
 OSP w Pacynie 604-349-406
 OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie energetyczne  991
 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 zakład Energetyki Cieplnej  
24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:  
606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w kutnie 24  355 71 00
 Powiatowy urząd Pracy w kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NzOz Red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: urząd Gminy w żychlinie, 
ul. barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

 Regionalny Interwencyjny  
tel. zaufania dla Dzieci i Młodzieży 726 
611 611, codziennie w godz. 12.00–20.00 
infolinia; w godz. 20.00–0.00 wsparcie spe-
cjalistów na Snapchacie i Messengerze

msze święte 
w niedziele i święta

 Żychlin, parafia pw. św. Apostołów Piotra 
i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 Żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska sportowe
 Orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w Żychlinie,  

ul. waryńskiego 8 – Piotr wojciechowski, 
tel. 607-574-261

muzea i wystawy
 Muzeum – zamek w Oporowie  

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa: 10.00–15.30); w soboty 
i niedziele 10.00–17.00 (kasa 10.00–16.30), 
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy zamku w Oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

  Agnieszka Kołach i Andrzej Rybak 
oboje z Łowicza|

  Monika Szczepańska z Dąbkowic 
Dolnych i Jakub haczykowski  
z zabostowa Małego

  Katarzyna Bończak z Łowicza  
i Piotr lewandowski z kraszewa

  Marta Anna Stolarczyk i Paweł Godos 
oboje z Łowicza

  Mirella Waśkiewicz i Grzegorz lewiń-
ski, oboje z Dąbkowic Dolnych

  Katarzyna Sut i Marek ufa  
oboje z Łowicza

  Michalina Dzięgielewska  
i Maciej Banasiewicz oboje z Łowicza

ŚluBOWAlI SOBIE

SKARB ROlNIKA
NOTOwANIA z TARGOwISkA MIEJSkIEGO 
– ceny z dnia 30.06.2020 r.

w Łowiczu
agrest kg 4,50-5,00 zł
borówki 0,25 kg 10,00 zł
botwinka pęczek 2,50 zł
bób kg 14,00 zł
brokuły szt. 4,00 zł
buraki czerwone kg 4,00 zł
cebula kg 3,50-5,00 zł
cebula dymka pęczek 3,50 zł
cukinia kg 6,00-6,50 zł
czereśnie kg 12,00-15,00 zł
czosnek szt. 3,50 zł
fasola zielona kg 17,00 zł
fasola żółta kg 18,00 zł
gruszki kg 8,00-9,00 zł
jabłka kg 7,00-900 zł
jagody litr 14,00 zł
jaja fermowe 15 szt. 10,00 zł
jaja wiejskie 15 szt. 13,00 zł
kalafior szt. 4,00-5,00 zł
kapusta biała szt. 3,00-5,00 zł
kapusta kiszona kg 5,50 zł
kapusta pekińska kg 3,50 zł
koperek pęczek 2,50 zł
maliny 0,25 kg 12,00 zł
miód 0,9 litra 35,00-40,00 zł
marchew kg 4,00 zł
natka pietruszki pęczek 2,50 zł
ogórki kiszone kg 8,00 zł
ogórek gruntowy kg 6,00 zł
ogórek zielony kg 4,50 zł
papryka czerwona kg 12,00 zł
papryka zielona kg 7,00 zł
papryka żółta kg 9,00 zł
pieczarki kg 800-12,00 zł
pietruszka kg 4,00 zł
pomidor malinowy kg 6,50 zł
pomidor szklarniowy kg 4,50-5,00 zł
por szt. 2,00 zł
porzeczka czarna kg 13,00-14,00 zł
porzeczka czerwona kg 13,00-14,00 zł
rzodkiewka pęczek 2,50-3,00 zł
sałata szt. 1,50 -2,50 zł
seler szt. 2,50 zł
szczypiorek pęczek 1,50 zł
wiśnie kg 12,00 zł
włoszczyzna pęczek 3,50 zł
ziemniaki kg 2,00-2,50 zł
ziemniaki młode kg 1,50 2,50 zł

OFERty PRACy
z dnia 1.07.2020 r.

POWIAtOWy uRząD PRACy W ŁOWICzu:
  kierowca samochodu ciężarowego
  kierowca-magazynier
  Robotnik gospodarczy
  Pizzerman
  kelner
  kierowca operator wózków jezdniowych 

(widłowych)
  Magazynier
  Operator maszyn tartacznych
  Operator maszyn tartacznych 

POWIAtOWy uRząD PRACy W zGIERzu:
  Robotnik budowlany
  Pracownik gospodarczy
  Sprzątaczka
  Pomocnik elektryka
  Magazynier
  Pracownik produkcji
  Elektromechanik
  Pomoc administracyjna

POWIAtOWy uRząD PRACy W KutNIE:
  Pracownik budowlany
  kierowca c+E
  Operator podnośnika koszowego
  Obsługa myjni samochodowej
  Pracownik gospodarczy
  Pracownik biurowy
  Pracownik na produkcji
  woźny/a
  Monter konstrukcji stalowych
  Portier
  Dekarz-blacharz

życHLIN I OkOLIcE

REkLAMA

ROlNIK SPRzEDAJE
ceny z dnia 30.06.2020 r.

Żywiec wieprzowy:
  Domaniewice: 4,80 zł/kg+VAT
  Różyce: 5,10 zł/kg+VAT
  kiernozia: 4,80 zł/kg + VAT
  Skowroda Płd.: 5,00 zł/kg+VAT
  chąśno: 5,00 zł/kg+VAT
  karnków: 4,80 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
  Domaniewice: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Różyce: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Skowroda Płd.: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  

krowy 5,20 zł/kg+VAT; byki 7,20 zł/kg+VAT
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Aktualności
Wybory 2020 | Głowno, Stryków, Dmosin – jak głosowaliśmy w I turze? 

Duże różnice w głosowaniu pomiędzy wsią a miastem 
dokończenie ze str. 3
Tutaj Rafał Trzaskowski uzy-

skał 14,96% głosów. To pokazuje 
jak ważne wydają się być wyjazdy 
w teren całej ekipy PiS wspiera-
jącej kampanię prezydenta. Przy-
pomnijmy, że przecież całkiem 
niedawno, w sobotę, 13 czerwca, 
w sali OSP w Koźlu odbyło się 
spotkanie rolników z ministrem 
rolnictwa i rozwoju wsi Janem 
Krzysztofem Ardanowskim. Tego 
samego dnia minister był również 
w Łowiczu. Pisaliśmy o spotkaniu 
na łamach WG. 

Wizyta Joanny Kopcińskiej  
w Głownie, 20 czerwca w sali 
OSP, wydaje się, że aż takiego 
efektu nie przyniosła, ale przecież 
nie wiadomo do końca jaki wy-

nik wyborczy byłby, gdyby do niej 
nie doszło. Równo 50% głosów 
prezydent Duda zdobył jeszcze 
w obwodowej komisji wyborczej  
w Domu Kultury w Niesułkowie. 
Frekwencja w gminie wyniosła 
69,68%. W skali całego powiatu 
zgierskiego Andrzej Duda uzyskał 
poparcie 41,53%, zaś Rafał Trza-
skowski 32,92%.  

W gminie Dmosin w powiecie 
brzezińskim Andrzej Duda zdo-
był 57,69% poparcia, Rafał Trza-
skowski 18,26%, Szymon Hołow-
nia 9,79%. Tutaj odmiennie niż  
w powyższych analizowanych 
przez nas gminach więcej głosów 
od Krzysztofa Bosaka (5,24%) 
zdobył Władysław Kosiniak Ka-
mysz: 6,27%. Na Roberta Biedro-

nia głosowało 1,85% (43 głosy),  
a pozostali kandydaci zdobyli do-
słownie po kilka głosów: od pięciu 
(0,21%) do trzech (0,13%).  

Jeśli chodzi o głosowania  
w poszczególnych komisjach ob-
wodowych, to urzędujący prezy-
dent uzyskał największe poparcie 
w komisji nr 4, która mieściła się  
w świetlicy w Dmosinie. Tam 
głosowało na niego 212 spośród 
312 wyborców, co dało procen-
towe poparcie 67,95%. Tutaj na 
Rafała Trzaskowskiego głos od-
dały 42 osoby (13,46%). Najsłab-
szym poparciem prezydent Duda 
cieszył się w komisji obwodowej 
nr 7 mieszczącej się w świetlicy  
w Osinach, gdzie za jego kandy-
daturą głosowało 38,49% (102 

głosy). Jednak i w tym miejscu 
Rafał Trzaskowski nie zdołał go 
prześcignąć, zdobywając 27,55% 
(73 głosy). Frekwencja w gminie 
wyniosła 63,55% i była najniższa 
spośród pięciu gmin powiatu brze-
zińskiego. 

W skali całego powiatu brze-
zińskiego, na terenie którego leży 
gmina Dmosin urzędujący pre-
zydent uzyskał poparcie 53,88% 
wyborców, Rafał Trzaskow-
ski 20,97%, Szymon Hołownia 
12,66%, Krzysztof Bosak 6,11%, 
Władysław Kosiniak-Kamysz 
3,97%, Robert Biedroń 1,61%, 
a pozostali kandydaci poniżej 
0,22% (tyle zdobył Stanisław Żół-
tek). Frekwencja w powiecie brze-
zińskim wyniosła 66,05%. 

REkLAMA
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Gospodarstwo rolne | Nabór wniosków

Rolniku, możesz starać się 
o szacowanie szkód
W niektórych gminach 
powiatów zgierskiego  
i brzezińskiego trwa nabór 
wniosków o szacowanie 
szkód wynikających  
z wystąpienia przymrozków 
wiosennych. Rolnicy, którzy 
chcą ubiegać się  
o ich oszacowanie mają na 
złożenie wniosków jeszcze 
kilka dni.

W ramach trwającego wła-
śnie naboru chętni mogą ubiegać 
się o oszacowanie szkód w upra-
wach rolniczych spowodowanych 
niekorzystnym zjawiskiem atmos-
ferycznym, jakim są przymrozki 
wiosenne. Wzory dokumentów 
dostępne są na stronach interne-
towych poszczególnych gmin lub  
w biurze podawczym urzędów. 
Dodajmy, że do składanego wnio-
sku chętni zobowiązani są do-
łączyć wniosek o płatności bez-
pośrednie (wydruk z aplikacji 
eWniosekPlus) celem weryfikacji 
informacji o powierzchni gospo-
darstwa rolnego za rok 2020. We 
wniosku o oszacowanie strat na-
leży wpisać powierzchnię wszyst-
kich działek, a więc również tych, 
na których nie wystąpiła szkoda. 
Powierzchnia upraw musi być 
zgodna z danymi zamieszczony-
mi we wniosku o dopłaty bezpo-
średnie na 2020 r.

Gdzie i do kiedy?
Aktualnie trwa nabór wnio-

sków od rolników z terenu Głow-
na. Dokumenty można składać do 

4 lipca br. W najbliższych dniach 
zostanie powołana komisja, któ-
rej zadaniem będzie oszacowa-
nie strat. W jej skład wejdą m.in. 
specjaliści z Łódzkiego Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego w Brato-
szewicach i Izby Rolniczej, a tak-
że Urzędu Miejskiego w Głownie. 
Komisja podejmie pracę w terenie 
po zakończeniu terminu składania 
wniosków. 

O szacowanie strat w związ-
ku z wystąpieniem przymrozków 
na terenie gminy Głowno mogą 
już ubiegać się także rolnicy za-
mieszkujący jej teren. Wypełnio-
ny wniosek, którego wzór wraz  
z załącznikami znajduje się na 
stronie internetowej gminy można 
składać w terminie do 3 lipca br.  
w Urzędzie Gminy Głowno. 
Szczegóły można uzyskać w go-
dzinach pracy urzędu, czyli mię-
dzy 7.30 a 15.30 pod nr telefonu 
(42) 719-12-91 wew. 115.

Stosowne wnioski przyjmowa-
ne są również w gminie Dmosin. 
Należy je składać w nieprzekra-
czalnym terminie do 30 czerwca 
w siedzibie Urzędu Gminy Dmo-
sin w biurze podawczym w go-
dzinach od 8.00 do 16.00. Wzór 
wniosku wraz z załącznikami do-
stępny jest na stronie internetowej 
www.dmosin.pl oraz w urzędzie. 
Bliższe szczegóły można uzyskać 
pod numerem telefonu (46) 874-
62-94 wew. 10, 23 lub 25 albo bez-
pośrednio w urzędzie.

W związku z brakiem zaintere-
sowania ze strony rolników gmina 
Stryków nie uruchomiła możliwo-
ści szacowania szkód z powodu 
przymrozków.  aw, mak
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Gmina Domaniewice | Raport o stanie gminy

Pięknieje z każdym rokiem?
– Dzięki odpowiedzialnej, zgodnej i merytorycznej 
współpracy Rady Gminy, sołtysów, jednostek 
organizacyjnych i pomocniczych, gmina 
Domaniewice pięknieje. Możemy wspólnie 
planować i realizować nasze budżety w harmonii  
z potrzebami mieszkańców, wymogami 
ustawowymi, jednocześnie nie narażając płynności 
finansowej naszej gminy – czytamy w raporcie  
o stanie gminy Domaniewice.

Wspomniany dokument zapre-
zentował wójt Paweł Kwiatkowski 
podczas sesji Rady Gminy, odby-
wającej się w środę 17 czerwca. 
Uwzględnia on najważniejsze dla 
funkcjonowania jednostki admini-
stracyjnej dziedziny, a więc m.in. 
działalność rolną i gospodarczą, 
sytuację finansową, ochronę śro-
dowiska, politykę społeczną, in-
formacje z zakresu oświaty i kul-
tury, a wreszcie dane dotyczące 
realizacji uchwał podjętych przez 
Radę Gminy.

Mieszkańców nieco 
mniej
Na podstawie prowadzonego 

przez gminę rejestru mieszkań-
ców można stwierdzić, że w cią-
gu roku ich liczba zmniejszyła 
się o 26 osób, a zgodnie z dany-
mi na temat ewidencji ludności na 
koniec ubiegłego roku wynosiła 
4.617 osób – w tym 2.372 kobiety 
i 2.245 mężczyzn.

rolnictwo na 
pierwszym miejscu
Z raportu wynika, że gmina 

Domaniewice nadal posiada cha-
rakter typowo rolniczy. Na jej te-
renie wykazano w ubiegłym roku 
1.683 gospodarstwa. Ogólna wiel-

kość powierzchni zajmowanej 
przez nie to 6879,23 ha. Dodaj-
my, że 32 gospodarstwa rolne po-
siadają powierzchnię powyżej 20 
ha. Dominującym kierunkiem 
produkcji rolnej w ostatnich latach  
w tym miejscu stała się hodowla 
bydła mlecznego. Ważnym źró-
dłem dochodów rolników jest 
także uprawa warzyw, głównie 
pomidorów oraz owoców (m.in. 
truskawek i wiśni). 

Co ważne, rok 2019, którego 
dotyczy raport, był czasem trud-
nym dla rolników. Doszło wów-
czas do spowodowania wielu 
szkód, będących efektem grado-
bicia oraz suszy. Komisja powo-
łana do spraw szacowania szkód 
stwierdziła ich wystąpienie w 9 
gospodarstwach rolnych z powodu 
gradobicia i w 69 gospodarstwach 
rolnych z powodu suszy.

Poprawa jakości dróg
Wśród najważniejszych inwe-

stycji zrealizowanych w ubiegłym 
roku w dokumencie wymieniono 
modernizacje dróg, a konkretnie 
przebudowę ul. Brzozowej w Do-
maniewicach, której koszt opiewał 
na 411.442,94 złotych, przebudo-
wę drogi dojazdowej do gruntów 
rolnych w miejscowości Reczyce 

z udziałem dotacji z Urzędu Mar-
szałkowskiego w Łodzi w wyso-
kości 105.700 złotych (koszt cał-
kowity – 251.903,06 złotych) oraz 
remont drogi gminnej na odcinku 
Sapy-Strzebieszew, której koszt 
całkowity wyniósł 389.250,27 
złotych, obejmując także dotację  
z Funduszu Dróg Samorządo-
wych w wys. 291.891 złotych. 

Pośród najważniejszych inwe-
stycji znalazły się również m.in. 
budowa wielofunkcyjnego boiska 
sportowego oraz zakup samocho-
dów ratowniczo-gaśniczych na 
potrzeby strażaków z OSP. Przy-
pomnijmy, że w 2019 r. gmina Do-
maniewice zakupiła średni samo-
chód ratowniczo-gaśniczy marki 
Volvo z 1996 roku o wartości 70 
tysięcy z przeznaczeniem dla OSP 
w Stroniewicach oraz przekazała 
dotację w wysokości 419.758 zło-
tych dla OSP w Rogóźnie na za-
kup nowego średniego samocho-
du ratowniczo-gaśniczego marki 
Mercedes. Całkowity koszt pojaz-
du wynosił 829.758 złotych.

coraz więcej 
czytelników
Miniony rok był dla miesz-

kańców gminy czasem wzmożo-
nej aktywności kulturalnej oraz 
czytelniczej. Gminny Ośrodek 
Kultury w Domaniewicach zre-
alizował wówczas 69 wydarzeń 
i imprez o zróżnicowanym cha-
rakterze, przeznaczonych dla od-
biorców w każdym wieku. Był to 
również moment wytężonej pracy 
nad wdrożeniem systemu interne-
towych wypożyczeń na potrzeby 
funkcjonującej w ośrodku biblio-
teki. W praktyce zakończono pro-
ces elektronicznego katalogowa-
nia książek, poprawiono estetykę 

i atrakcyjność księgozbioru oraz 
przeprowadzono skontrum zbio-
rów. 

Z zaprezentowanego raportu 
wynika, że w ubiegłym roku z za-
sobów biblioteki korzystało 432 
czytelników. Liczba wypożyczeń 
wzrosła o 724 książki w porów-
naniu do danych z poprzedniego 
roku i wyniosła 6.586.

kilkadziesiąt uchwał, 
najwięcej finansowych
W 2019 roku Rada Gminy Do-

maniewice podjęła 69 uchwał na 
10 sesjach. Tematycznie oscy-
lowały one wokół: spraw finan-
sowych – 31 uchwał, miejsco-
wego planu zagospodarowania 
przestrzennego – 3 uchwały, go-
spodarki nieruchomościami – 6 
uchwał, wyborów ławników – 5 
uchwał, wydarzeń związanych 
z oświatą, sportem i kulturą – 5 
uchwał oraz gminnych progra-
mów – 13 uchwał i polityki spo-
łecznej – 6 uchwał. Raport zawie-
ra również szczegółową analizę 
aktualnej sytuacji finansowej gmi-
ny z uwzględnieniem Wielolet-
niej Prognozy Finansowej. Z do-
kumentem można zapoznać się 
za pośrednictwem oficjalnej stro-
ny internetowej gminy Domanie-
wice.

kiedy dyskusja?
Debata na temat stanu gminy 

odbędzie się podczas kolejnej sesji 
Rady Gminy Domaniewice. W jej 
trakcie będzie miało jednocześnie 
miejsce głosowanie nad projek-
tem uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium wójtowi. Dokładny 
termin tych obrad nie jest jeszcze 
znany – wstępnie przewidziano je 
w pierwszej połowie lipca.  aw

Przyroda | Galaretowata maź

Żabi skrzek na kostce
Czytelnik z Wyborowa w gmi-

nie Chąśno przysłał nam kilkuse-
kundowy film, na którym pokazu-
je zagadkową przezroczystą maź, 
która o poranku pojawiła się na 
kostce brukowej na jego podwór-
ku. Nie wiedział, co to jest. Ponie-
waż udostępniliśmy to nagranie 
na naszym Facebooku Łowicza-
nin.info, internauci daleko puścili 
wodze fantazji.

Wśród komentarzy pojawiły się 
skojarzenia mniej i bardziej przy-
jemne, fantastyczno-naukowe, 
czy może raczej baśniowe. Od-
rzucając kosmitów i działanie siły 
nadprzyrodzonych, wydaje się, że 
jedna osoba miała rację – ta, która 
rozpoznała w galarecie skrzek jed-
nego z gatunku żab lądowych. Po-
dobne zdanie miało dwóch biolo-
gów, którym film pokazaliśmy. To 

są oczywiście przypuszczenia, bo 
rozpoznanie ze 100-procentową 
możliwe jest po zbadaniu. 

Płazy jaja składają grupowo, 
aby uchronić je przed wyschnię-
ciem lub zjedzeniem przez inne 
gatunki (jest on chętnie zjadany 
przez czaple i mięsożerne owa-
dy). Skrzek ma różne formy np. 
gron, pasów, kłębów, w którym są 
jaja otoczone galaretą. Żaby wod-
ne składają go na dnie zbiorników 
wodnych, lądowe – na lądzie. 

Jeśli kogoś dziwi bardzo duża 
ilość skrzeku, to warto pamiętać, 
że tylko niewielka część jajeczek 
przetrwa. Z wyklutych kijanek 
niewiele przeżyje i przekształci się 
w dorosłe osobniki, dlatego natura 
jest taka „rozrzutna” i jedna sami-
ca żaby może złożyć kilka tysięcy 
jajeczek.  mwk 

REkLAMA

Rzut OKIEM | SIŁOwNIE „ODMROżONE”

Od 8 czerwca możemy już ćwiczyć na siłowniach. To dobre miejsce, 
by po okresie przymusowej izolacji odbudować fizyczną formę i zgubić 
zbędne kilogramy. Tym bardziej, że w wielu z nich (na przykład na siłowni 
w hali OSiR) wykorzystano przerwę do przeprowadzenia renowacji sal  
i sprzętu. Tutaj zamieszczamy zdjęcie z łowickiej siłowni przy ul. Długiej  
należącej do sieci Platinum Gym, która po gruntownym remoncie 
znacznie poszerzyła powierzchnię, na której można ćwiczyć. tm
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Łowicz – Katowice | uczennica II LO wśród laureatów

Tematyka „na czasie”
W większości, ale 
nie we wszystkich 
międzyszkolnych 
konkursach etapy 
ogólnokrajowe zostały 
odwołane z powodu 
epidemii COVID-19.

Organizatorzy konkursu pod 
hasłem „Wszczep sobie zdrowie” 

przeprowadzili drugi i trzeci etap 
konkursu online.

Wśród tych, którzy przez inter-
net rozwiązywali 29 maja test fi-
nałowy była reprezentantka II LO 
w Łowiczu Gabriela Anyszewska. 
Po ogłoszeniu wyników, okaza-
ło się, że zajęła 7, miejsce wśród 
uczestników z całej Polski. 

Sprawdzian obejmował wiedzę 
z zakresu parazytologii, bakterio-

logii, wirusologii  oraz immunolo-
gii. Gabriela jest uczennicą klasy 
o profilu medycznym, więc tema-
ty te mieszczą się w jej szerokich 
zainteresowaniach.

Głównymi organizatorami kon-
kursu były Prywatne Liceum im. 
M. Wańkowicza w Katowicach  
i katowicki oddział Polskiego To-
warzystwa Parazytologicznego.  
 tm

Gabriela Anyszewska podczas 
pracy. 
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Galaretowata masa na kostce wygląda nietypowo, ale do jej powstania 
nie przyczyniły się żadne siły nadprzyrodzone. 
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dokończenie ze str. 17

waldemar 
wojciechowski: 
Była moc, była siła! 
– Do godziny 21.00 były ogrom-

ne nerwy, ale potem już wszystko 
minęło – powiedział nam wspo-
mniany przez Igielskiego Wal-
demar Wojciechowski, przewod-
niczący Klubu Radnych PiS w 
Sejmiku Województwa Łódzkie-
go, który był bezpośrednio pod 
sceną na Błoniach, gdy wchodził 
na nią prezydent Andrzej Duda i 
gdy podano pierwsze sondażowe 
wyniki wyborów. 

Dla niego momentem najwięk-
szej euforii był przyjazd prezy-
denta z małżonką i ich wejście na 
scenę. Publiczność skandowała: 
„Andrzej Duda” i „Zwyciężymy”. 
– To ja zaintonowałem śpiewanie 
hymnu Polski na zakończenie – 
przyznaje z dumą Wojciechow-
ski, dodając, że wszystkie cztery 
zwrotki zostały zaśpiewane bez-
błędnie. 

Wojciechowski podkreśla, że 
cały wieczór wyborczy na Bło-
niach był nakierowany na promo-
cję Łowicza i powiatu łowickie-
go. – Być może taka okazja już się 

nie powtórzy, żeby w tak ważnym 
dniu prezydent przyjechał do Ło-
wicza. To był pierwszy raz, kiedy 
wieczór wyborczy prezydenta od-
był się poza Warszawą – podkre-
śla rangę wydarzenia. W ramach 
przygotowań, jego zadaniem było 
znalezienie dwóch kół, które wy-
stawią swoje stoiska promocyjne 
podczas wieczoru wyborczego 
– były to KGW i Stowarzyszenie 
„Dla Naszej Wsi” w Wiciu oraz 
KGW w Kocierzewie Płd. 

Starosta: zrobiliśmy 
dużą rzecz! 
Zadowolony z przebiegu wie-

czoru wyborczego Andrzeja 
Dudy na łowickich Błoniach jest 
starosta łowicki Marcin Kosio-
rek, który od początku był prze-
konany, że będzie to świetna pro-
mocja dla Łowicza.

Przyznaje, że sam moment 
ogłaszania wyników wykorzy-
stał na rozmowę z premierem 
Mateuszem Morawieckim, wi-
cepremier Jadwigą Emilewicz i 
minister sportu Danutą Dmow-
ską-Andrzejuk o sprawach po-
wiatu łowickiego, co ma nadzieję 
przyniesienie niebawem owoce.  
Wbrew temu, co zarzucają orga-

nizatorom wydarzenia niektórzy 
przeciwnicy, Marcin Kosiorek 
uważa, że cel został osiągnięty, 
a wydarzenie przysłuży się pro-
mocji miasta i powiatu łowickie-
go. – Jestem przekonany, że wie-
le osób, które nie znały Łowicza, 
wczoraj o nim usłyszały – mówi 
nam starosta. 

Michał trzoska: to była 
nowa jakość w polityce 
Radny miejski w Łowiczu (były 

przewodniczący RM) i urzędnik 
w Urzędzie Marszałkowskim Mi-
chał Trzoska zwrócił uwagę, że 
już podczas przedstawiania spo-
łecznego komitetu poparcia An-
drzeja Dudy, zasygnalizowano, że 
przygotowywana jest „prawdziwa 

petarda” i niedzielny wieczór wy-
borczy niewątpliwie nią był. 

Podkreślia, że wydarzenie przy-
ciągnęło do Łowicza najbardziej 
znanych polityków, pośród któ-
rych byli m.in. prezydent Andrzej 
Duda wraz towarzystwie małżon-
ki, premier Mateusz Morawiecki, 
wicepremier Jadwiga Emilewicz, 
wicemarszałek Ryszard Terlecki, 
europosłowie Elżbieta Rafalska , 
Ryszard Czarnecki, a także mar-
szałek WŁ Grzegorz Schreiber i 
wojewoda łódzki Tobiasz Bocheń-
ski. Jak jednak zauważył, poza po-
litykami, bardzo licznie przybyli 
sami mieszkańcy. Jego zdaniem, 

wybór Łowicza na miejsce wie-
czoru wyborczego jest pokłosiem 
dobrze zorganizowanego spotka-
nia na Nowym Rynku, na począt-
ku kampanii wyborczej, w lutym. 

Zdaniem Trzoski wczorajsze 
wydarzenie na łowickich Bło-
niach było nową jakością w pol-
skiej polityce. 

Zwykle bowiem kandyda-
ci przeżywali wieczory wybor-
cze w najbliższym gronie szta-
bowców, zaś tym razem walczący 
o reelekcję prezydent Andrzej 
Duda poznał wyniki z mieszkań-
cami Łowicza i tu niejako wygło-
sił przemówienie rozpoczynające 
kampanię przed II turą wyborów. 
Co więcej, wiele osób zauważy-
ło, że podczas przemówienia nie 
wyglądał na zmęczonego, co nie-
jako akcentował mówiąc „Pol-
ska mnie nie męczy!”. Następnie 
dalej wyruszył w trasę i jeszcze 
tego samego wieczora spotkał się 
z mieszkańcami Strzelec Wielkich 
w pow. kutnowskim. Trzoska 
zdradziła nam, że w otoczeniu 
prezydenta mówi się, że wręcz 
„kipi” pozytywną energią. 

nie wszystkim się 
podobało 
Andrzej Jankowski, jeden z za-

łożycieli lokalnej PO i jej były ak-
tywny działacz, wcześniej jeden 
z twórców „Solidarności” na na-
szym terenie, powiedział nam, 
że był przez chwilę na Błoniach, 

gdzie odbywał się wieczór wybor-
czy Andrzeja Dudy i był zniesma-
czony tym, że Łowicz był promo-
wany w taki sposób. 

– Łowicz to nie jest stolica pana 
Dudy, tylko nasze miasto – oburza 
się. Nie kryje także, że od począt-
ku sympatyzował z kandydatami 
KO – najpierw Małgorzatą Kida-
wą-Błońską, zaś później z Rafa-
łem Trzaskowskim. Podkreślił, że 
kibicuje mu dalej i ma nadzieję, że 
to on wygra w II turze wyborów 
12 lipca. 

Zdaniem Jankowskiego, wy-
darzenie, jakim jest wieczór wy-
borczy, niezależnie od opcji po-
litycznej, powinno się odbywać 
w stolicy. Nie podoba mu się, że 
Łowicz został zaangażowany w 
kampanię na szczeblu prezydenc-
kim i obawia się, że nasze miasto 
przestanie się w Polsce kojarzyć 
neutralnie – z produkcji dżemów, 
ale zacznie być postrzegane jako 
to, gdzie był zorganizowany wie-
czór wyborczy Andrzeja Dudy. 

Danuta zakrzewska: 
to jest wydarzenie
Danuta Zakrzewska ze środo-

wiska łowickiej PO, źle ocenia 
politykę PiS, ale uważa, że or-
ganizacja wieczoru wyborczego 
w Łowiczu wypromowała nasze 
miasto. – Zawsze jest to duże wy-
darzenie dla miasta, jeżeli przy-
jeżdża do niego głowa państwa – 
mówi.  tm, mwk, aa

REkLAMA

Łowicz | wyjątkowy wieczór wyborczy Andrzeja Dudy

Prezydent: Tu jest serce Polski,
tu jest serce Europy

eLŻBieta raFaLSka
eurodeputowana

wynik wyborczy Andrzeja 
Dudy to bardzo dobry 
punkt wyjścia do walki w 
drugiej turze. w Łowiczu 
po ogłoszeniu wyników 
sondażowych zapanował 
aplauz i zadowolenie. To 
jest absolutnie nietypowy 
wieczór wyborczy. 
Prezydent, jak zawsze, 
wśród ludzi, są dzieci, 
są całe rodziny, fl agi. 
Jest barwnie, żywo i 
dynamicznie.

rySzarD 
czarnecki
eurodeputowany

Myślę, że prezydent 
pokazał, że jest w bardzo 
dobrej formie, w moim 
odczuciu nie popełnia 
żadnych poważnych 
błędów w tej kampanii. 
zwycięstwo w pierwszej 
turze z tak dużą przewagą 
procentową nad drugim z 
kandydatów, nie może nie 
dawać satysfakcji, ale na 
prawdziwą radość musimy 
poczekać dwa tygodnie. 
Prezydent może się 
cieszyć, ale na pewno nie 
może odpuścić. ważne, 
żeby teraz zabiegać nie 
tyle o poparcie innych 
kandydatów, co o poparcie 
ich wyborców.

Podczas pikniku na Błoniach, którzy poprzedzał wieczór wyborczy 
nie zabrakło KGW z leśniczówki w gminie Bielawy, które pierwszy 
raz w tym roku miały możliwość uczestniczenia w imprezie masowej. 
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„Duda Bus” zaparkowany na Błoniach. wśród postaci na zdjęciu 
widoczny m.in. zbigniew Rau, były wojewoda łódzki, od 2019 roku poseł. 
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Historia
taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 11

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy  
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami  
– oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni.

26 czerwca – 2 lipca
26 czerwca bolszewicy docho-
dzą do zwiahla (Nowogród 
wołyński), na całym froncie 
ukraińskim odrzucając od-
działy armii polskiej na ponad 
200 kilometrów od kijowa.  
1 lipca Sejm uchwala powoła-
nie 19-osobowej Rady Obrony 
Państwa z Józefem Piłsudskim 
jako przewodniczącym oraz 
przedstawicielami parlamentu, 
rządu i wojska – jako tymczaso-
wej władzy w sprawach prowa-
dzenia wojny. borys Sawinkow 
rozpoczyna tworzenie spośród 
internowanych w Polsce woj-
skowych rosyjskich ochotniczej 
formacji podporządkowanej 
Dowództwu wP. 2 lipca na 
Froncie zachodnim Michaił 
Tuchaczewski wydaje rozkaz, 
otwarcie uzasadniając cel ofen-
sywy sowieckiej: „Przez trupa 
białej Polski – do światowego 
pożaru”. 

Michał Kossakowski (dyplo-
mata): 
Po rozmowie z Piłsudskim 
[komisarz generalny zarządu 
cywilnego ziem wschodnich 
Jerzy] Osmołowski przyznał 
mi się, że bardziej jeszcze niż 
po bytności u [premiera wła-
dysława] Grabskiego czuje kry-

tyczność na szego położenia. 
Grabski rozumował, przytaczał 
możliwość dalszego cofania 
się jako pewną ewentualność, 
którą w ana lizie przewidywać 
należy; Piłsudski mówi o niej 
jako o konieczności. „będziecie 
– powiada – mieć teraz chwile 
ciężkie w Mińsku, będę sta-
rał się, zatrzymując się na linii 
dawnych okopów niemieckich, 
utrzymać w swym ręku Moło-
deczno, ale czy to się powiedzie 
– nie wiem.”
coś się w nim zmieniło, wyglą-
da przybity. Odczuwa widać 
dotkliwie, jak bardzo się pomy-
lił, jak bardzo nie docenił tego, 

że pochód na kijów wzmoże  
w Rosji ducha, którego czerwo-
nej Armii dotąd brakowało. […] 
Omylił się, nie do cenił rzeczy 
zaiste subtelnej, on – tak prze-
nikliwy dotąd wyczuwacz możli-
wości politycznych. A podczas 
tego, gdy Piłsudski bada swe 
obliczenia, salony warszawskie 
rozbrzmiewają przechwałkami 
tych, którzy się nie omylili, którzy 
wiedzieli, że pochód na ukrainę 
skończyć się inaczej nie może, 
którzy rzekomo uprzedzali za-
mek i belweder, że wzięcie kijo-
wa obudzi ducha narodowego 
w Rosji. Przechwałki te swym 
zadufaniem, ekspansywnością 

wykrzykników, swym samo-
zadowoleniem, budzą wiele 
niesmaku, bo przypominają mi 
te go rozchełstanego, pijanego 
bolszewika, który w dniu odda-
nia Mińska Niemcom kroczył 
środkiem ulicy i przygrywając 
na harmonijce, śpiewał: „Do-
igralis’! Doigralis’!”.

warszawa, 27 czerw  ca 1920 
[Rok 1920. wojna polsko-radziecka 

we wspomnieniach i innych 
dokumentach, warszawa 1990]

Por. Władysław Broniewski 
(1 Pułk Piechoty legionów):
z patrolu na patrol, z wypadu 
na wypad – i tak bez przerwy, 

bez odpoczynku. Rezerw nie 
mamy, za słabi jesteśmy, aby 
się bronić, więc musimy atako-
wać. Jest to taktyka ofensywnej 
obrony. Teraz dopiero przypo-
mina mi się stara wojna, kiedy 
to nie spało się, nie jadło, tylko 
biło Moskali i wszy. […] zapo-
mniałem od dawna, że jestem 
przemęczony i że przemęczam 
się coraz bardziej, odzwycza-
iłem się od spania i rozbierania 
– w ogóle jakiekolwiek narzeka-
nie w obecnej chwili wydaje się 
takie śmieszne i nieaktualne… 
Przed nami, za nami trupy. […] 

zubkowicze, 29 czerwca 1920
[władysław broniewski, Pamiętnik, 

warszawa 2013]

Łucja hornowska (miesz-
kanka Warszawy):
Notatki moje przerwane przez 
dni kilka idą dalej, zawierając 
czerwcowe wrzenia strajkowe  
w warszawie, przesilenie ga-
binetowe ostre – nieustępliwe 
i niepatriotyczne, bo tylko par-
tyjne, zakończone gabinetem 

Grabskiego, mającym cechy 
czegoś skleconego, słabego. 
Niepowodzenia na froncie, 
przesunięcie linii Dniepru na 
linię Słuczy – wreszcie przerwa-
nie tejże linii... czyni, że piszę: „O 
Jezu, teraz się może pocznie 
walić wszystko”. 
I na tym ciężkim okrzyku prze-
rywam moje notatki, niezdolna 
wykrzesać z siebie nic jaśniej-
szego, nic, co by tchnęło zaufa-
niem do idących dni.

warszawa, 30 czerwca 1920
[Łucja Hornowska, wspomnienia, 
biblioteka Narodowa, mf. 89750]

Dmitrij Mereżkowski (poeta  
i pisarz rosyjski): 
zgaszenie pożaru na wscho-
dzie, z którego idą iskry, a nawet 
cała żagiew na świat, powinno 
być najważniejszym zadaniem 
rządów zachodnich. A Polska, 
która jak niegdyś osłaniała 
Europę przed zalewem dziczy 
tatarskiej, osłania ją dziś przed 
najgorszym i najdzikszym bar-
barzyństwem, jakie kiedykol-

Michaił tuchaczewski i inni dowódcy podczas przeglądu jednostek 
Armii czerwonej na Froncie zachodnim, 1920 r.
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Polscy żołnierze w sowieckiej niewoli. 
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wiek pojawiło się w dziejach 
ludzkości. Ta Polska powinna 
być otoczona szczególniejszą 
pieczą i w szczególniejszy spo-
sób powinna być wspierana 
przez wszystkie rządy cywilizo-
wane. bo tylko ona najskutecz-
niej i najpewniej przyczynić się 
może do rychłego zdławienia 
barbarii… […] 

warszawa, 1 lipca 1920
[Mereżkowski o Lloyd George’u, 

krassinie i Polsce, „Rzeczpospolita” 
nr 17/1920]

Kpt. Charles de Gaulle (czło-
nek francuskiej misji wojsko-
wej w Polsce):
Trzeba było oglądać straszny 
tłum na przedmieściach Pragi 
i woli, aby zgłębić, do jakiego 
stopnia nędza może dosięgnąć 
ludzi. Trzeba było iść wzdłuż 
niekończących się ogonków 
kobiet, mężczyzn i dzieci o 
błędnym spojrzeniu, oczekują-
cych godzinami przed sklepem 
miejskiego piekarza na kawał 
czarnego, raz na tydzień wyda-
wanego chleba, odczuwać cią-
żące na swoim samochodzie 
ponure spojrzenia tego tłumu, 
aby zrozumieć, że nasza cywili-
zacja trzyma się na włosku. […] 
Na murach niezliczone afisze, 
przed którymi tłum zatrzymuje 
się dłużej. Są tu odezwy szefa 
państwa, partii politycznych, na-
woływania pod broń i do pod-
pisywania pożyczek. […] Nikt 
nie krzyczy, nie ma poruszenia  
w tłumie. co to wszystko zna-
czy? Spokój społeczeństwa 
pewnego swojej siły i ufnego 
w swoje przeznaczenie czy 

rezygnacja narodu od wieku 
nieszczęśliwego, który nie miał 
czasu na odbudowanie swojej 
wolnej duszy i którego niepowo-
dzenia nie poruszają?

warszawa, 1 lipca 1920
[charles de Gaulle, bitwa o wisłę. 

Dziennik działań wojennych 
oficera francuskiego, „zeszyty 

Historyczne” z. 19, 1971]

Michaił tuchaczewski (do-
wódca Frontu zachodnie-
go): 
czerwoni żołnierze! wybiła go-
dzina odwetu. Nasze wojska na 
całym froncie przechodzą do na-
tarcia. Setki tysięcy bojowników 
przygotowały się do strasznego 
dla wrogów uderzenia. wielki 
pojedynek rozstrzygnie losy woj-
ny narodu rosyjskiego z polskimi 
gwałcicielami. wojska czerwo-
nego Sztandaru i wojska zabor-
czego orła białego stoją przed 
śmiertelnym starciem. Nim rzu-
cicie się na wrogów, niech was 
przeniknie śmiałość i zdecydo-
wanie. Tylko mając pierś pełną 
odwagi można pokonać wroga. 
Niech nie będzie wśród was 
tchórzy i sobków. w boju zwycię-
ży tylko mężny. Przed natarciem 
niech wasze serce napełni się 
gniewem i bezwzględnością. 
Mścijcie się za spalony bory-
sów, znieważony kijów, spusto-

szony Połock. Mścijcie się za 
pastwienie się polskiej szlachty 
nad rewolucyjnym narodem ro-
syjskim i naszym krajem. w krwi 
rozgromionej polskiej szlachty 
utopcie zbrodniczy rząd Piłsud-
skiego. […] Armia czerwona 
okryje się nową wiekopomną 
sławą. Spojrzenia całej Rosji są 
zwrócone na Front zachodni. 
[…] Spełnimy nadzieje socjali-
stycznej Ojczyzny. Pokażemy 
w praktyce, iż wysiłek kraju nie 
poszedł na marne. bojownicy 
robotniczej rewolucji! Skierujcie 
swe spojrzenie na zachód. Na 
zachodzie decydują się losy 
światowej rewolucji. Przez tru-
pa białej Polski prowadzi droga 
do światowego pożaru. Na ba-

gnetach poniesiemy szczęście 
i pokój pracującemu człowie-
czeństwu. Na zachód! Do de-
cydujących bitew, do głośnych 
zwycięstw! Szykujcie kolumny 
bojowe. wybiła godzina natar-
cia. Na wilno, Mińsk, warszawę 
– marsz!

Smoleńsk, 2 lipca 1920
[Na zapad! Prikaz wojskam 
zapadnogo fronta nr 1423, 

„krasnoarmiejec” nr 326/1920, 
tłum. Michał ceglarek]

zygmunt Klukowski (lekarz):
Na tutejszym terenie też wszczął 
się ożywiony ruch skierowany 
ku możliwie największemu roz-
budzeniu świadomości narodo-
wej, ku utworzeniu tak zwanego 

frontu wewnętrznego i przygo-
towaniu społeczeństwa do znie-
sienia ewentualnych ciężkich 
prób. […] Na Rynku odbyło się 
kilka publicznych wieców pro-
pagandowych, wreszcie przy-
stąpiono do zorganizowania 
miejscowego komitetu Obrony 
Narodowej. […] z uczniów szko-
ły powszechnej zorganizowano 
Harcerski Oddział Straży Mo-
stów. komendantem tej straży 
był uczeń VI klasy gimnazjum 
Stefan Jóźwiakowski […]. chłop-
cy z przejęciem pełnili swą służ-
bę i w dzień, i w nocy. […] 
wobec coraz groźniejszych wie-
ści, młodzież starsza licznie za-
częła się zgłaszać na ochotnika 
do szeregów wojskowych. [...] 
komisja poborowa pracowała 
w zamo  ściu bez przerwy. […] 
A sytuacja stawała się istotnie 
coraz groźniejsza. Dochodziły 
nas hiobowe wieści o cofaniu 
się armii polskiej na całym 
froncie i o szybkim posuwaniu 
się naprzód bolszewików. […] 
w Szczebrzeszynie zaczęły 
pokazywać się pierwsze wozy  
z uciekinierami ze wschodu, wy-
łącznie ze sfer zamożniejszych 
i urzędniczych. Liczne tabory 
wojskowe przeciągały przez 
Szczebrzeszyn, udając się na 
zachód, koleje ograniczyły 
przewóz osób cywilnych, pocz-

ta funkcjonowała coraz gorzej, 
gazety stawały się rzadkością.

Szczebrzeszyn, [zygmunt 
klukowski, zamojszczyzna 

1918–1959, warszawa 2017]

Józef Drążkiewicz (uczeń 
gimnazjum w Sierpcu):
w warszawie długo nie mogli-
śmy znaleźć punktu werbun-
kowego. Po pewnym czasie 
dowiedzieliśmy się, że najbliższy 
znajduje się w cytadeli. zasta-
liśmy tam gromadę mężczyzn 
siedzących na trawie, którzy 
przyszli tak jak my, żeby zgłosić 
się do wojska. Sądząc po czap-
kach, niektórzy byli studentami. 
Trwała przerwa, więc i my poroz-
kładaliśmy się na trawie. Nieba-
wem podszedł do mnie niezna-
ny kolejarz. Mówił dziwnie. Nas, 
ochotników, nazywał głupcami. 
zrozumiałem, że był to albo 
szpieg, albo cudzoziemiec, dla 
którego obrona Polski nie miała 
żadnego znaczenia.

[J. Drążkiewicz, Pod Ossowem 
i Tarnopolem, w: wspomnienia 

sierpczan 1900–1950, Sierpc 1998]

Cykl przygotowany przez Ośrodek 
KARtA na zlecenie biura Programu 
„Niepodległa” w ramach obchodów set-
nej rocznicy odzyskania przez Polskę 
niepodległości i odbudowy polskiej pań-
stwowości. Dowiedz się więcej: www.
niepodlegla.gov.pl,  www.karta.org.pl

REkLAMA

Warszawa, 1920. członkowie francuskiej misji wojskowej z polskimi 
oficerami na plaży nad wisłą. w tle odbudowywany most Poniatowskiego.
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PROGNOzA POGODy | 2.07.2020 – 8.07.2020

SytuACJA SyNOPtyCzNA: 
Pogodę kształtuje południowa część niżu, 
od piątku klin wyżowy. Napływa ciepła masa 
powietrza.

CzWARtEK – PIątEK: 
w czwartek zachmurzenie umiarkowane,  
po południu przelotne opady deszczu i burze, 
ciepło. w piątek słonecznie, zachmurzenie małe 
do umiarkowanego, bez opadów.  
wiatr zachodni, słaby, 2-4 m/s, w czasie burz 
silny i porywisty. Temp. max w dzień:  
od + 25 st. c w czwartek do + 23 st. c w piątek.  
emp. min w nocy: + 14 st. c do + 13 st. c.

SOBOtA – NIEDzIElA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe do 
umiarkowanego, bez opadów oraz bardzo 
ciepło. wiatr południowo-zachodni, słaby, 
2-4 m/s. Temp. max w dzień: + 24 st. c w sobotę 
do + 25 st. c w niedzielę.  
Temp. min w nocy: + 15 st. c do + 14 st. c.

PONIEDzIAŁEK – WtOREK – ŚRODA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe do 
umiarkowanego, bez opadów, ciepło. 
widzialność dobra. wiatr zachodni, słaby do 
umiarkowanego, 3-7 m/s. Temp. max w dzień:  
+ 25 st. c do + 26 st. c. Temp. min w nocy: + 15 
st. c do + 14 st. c.

bIuRO METEOROLOGIczNE cuMuLuS

PROGNOzA BIOMEtEOROlOGICzNA: 
Pogoda na ogół korzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie. 

lekkoatletyka | Mityng

Dwa medale lekkoatletów w Łodzi
28 czerwca ekipa  
z Domaniewic znów 
wywalczyła medale 
w ogólnopolskiej 
imprezie.

Zawodnicy prowadzeni przez 
trenerów Mieczysława Szymaj-
dę i Stanisława Znyka udali się do 
Łodzi, gdzie odbył się Ogólno-
polski Mityn Kwalifikacyjny ŁO-
ZLA. Błyskawicę Domaniewice i 
UKS GOK Zduny reprezentowa-
ła szóstka zawodników. Najlepiej 
spisali się łowiczanie Jakub Pa-
jak i tomasz Wieteska, którzy 
wywalczyli medale.

Niedzielną rywalizację rozpo-
częli sprinterzy w biegu na 100 
m, gdzie pojawili się na starcie 
dwaj zawodnicy UKS GOK Zdu-
ny: występujący w dwóch rolach, 
jako trener i zawodnik Stanisław 
znyk oraz Mateusz Kubica. 
„Nie dostaliśmy się do finału, ale 
osiągnęliśmy, jak na swoje moż-
liwości bardzo dobre wyniki. Po-
biegłem w czasie 11,47 sek. (wiatr 
+ 0,7 m/s) i jest to mój najlepszy 
wynik od kiedy startuje w katego-
rii Masters. Z kolei Mateusz z re-
zultatem 11,92 sek. (wiatr + 2,5 
m/s) o 0,33 sek. pobiegł szybciej 
od rekordu życiowego. Wynik ten jednak nie może być uznany  

jako rekord, bo wiatr przekro-
czył dopuszczalną normę.”– po-
wiedział po zawodach Stanisław 
Znyk.

W biegach sprinterskich wy-
stąpiły również dwie zawodnicz-
ki reprezentujące UKS Błyska-
wicę, które pobiegły na 200 m. 
Julia Perzyńska z wynikiem 
27,66 sek. (wiatr + 1,4 m/s) usta-
nowiła rekord życiowy, a Paulina 
Pakuła pobiegła w czasie 32,28 
sek. (wiatr + 1,1 m/s). „Dziewczę-

ta zajęły miejsca poza czołówką, 
ale z występu Julki można być za-
dowolonym. Z kolei Paulina na-
biera w tej konkurencji doświad-
czenia. Obie wystąpiły również 
w konkursie skoku wzwyż. Pau-
lina startowała w grupie B, gdzie  
z wynikiem 145 cm zajęła 4. miej-
sce. Taką samą lokatę zajęła Jul-
ka, która startowała w mocniejszej 
grupie A, osiągając wynik 159 
cm. To były ich dobre starty.” – 
powiedział trener Mieczysław 
Szymajda.

Na medale trzeba było czekać 
niemal do końca dnia zawodów. 
W skoku wzwyż wśród mężczyzn 
wystartował reprezentujący doma-
niewicki klub Jakub Pająk, który z 
wynikiem 200 cm był drugi, na-
tomiast w skoku w dal jego kole-
ga klubowy, trenowany przez Sta-
nisława Znyka, Tomasz Wieteska  
z wynikiem 6,47 sek. (wiatr + 4,7 
m/s) był trzeci. Żaden z nich nie 
poprawił swoich życiówek, ale 
pierwszy ich start w sezonie let-
nim należy uznać za udany.  wp

Beach soccer | Głowno

BSC Pro-Fart skompletował 
skład na nowy sezon
Głownianie szykują się do 
startu sezonu. BSC Pro-
Fart kompletuje skład, ale 
pewne jest już, że w zespole 
będzie nowy szkoleniowiec. 
Drużynę z Głowna 
poprowadzi Tomasz Lenart.

O zatrudnieniu byłego Repre-
zentanta Polski w beach socce-
rze poinformował Prezes Pro-Fart 
Ernest Kotlarek. Głownianin To-
masz Lenart to obecnie zawodnik 
IV-ligowego zespołu Zjednoczo-
nych Stryków na trawie oraz FC 
10 Zgierz na plaży, a prywatnie 
Radny Głowna. Mimo wielu obo-
wiazków „Lenti” nie odmówił po-
mocy kolegom z Głowna i zgodził 
się przekazać ogrom doświad-
czenia, które nabył na nie tylko 
na polskiej, ale i światowej scenie 
plażowej piłki nożnej.

„W tej chwili ciężko o dużą fre-
kwencję na treningach, bo niektó-
rzy mają swoje zajęcia w klubach 
na trawie i w hali. Mogę jednak 
powiedzieć, że zdążyłem już po-
znać swój zespół i mimo, że to 

bardzo młodzi chłopcy to widać  
u nich chęć nauki i głód wiedzy 
beach soccerowej.” – powiedział 
trener Tomasz Lenart.

Głownianie mają jeszcze tylko 
kilkanaście dni, by podnieść for-
mę przed pierwszym meczem w 
tym sezonie. W dniach 10-12 lip-
ca w Gdańsku odbędzie się Pu-
char Polski, w którym Pro-Fart 
zmierzy się w grupie III z KP 
Łódź, Rapidem Lublin, Sośnicą 
Gliwice i BSC Termami Poddę-
bice. Dwie najlepsze drużyny każ-
dej z grupy awansują do ćwierć-
finałów, a tym samym także do 
Mistrzostw Polski Beach Soccera. 
BSC Pro-Fart Głowno w sezonie 
2020 reprezentować będą: Martyn 
Olejnik, Michał Redzisz, Miko-
łaj Kamańczyk, Miłosz Wypych, 
Robert Ogórek, Sebastian Sobie-
szek, Tomasz Sztaba, Hubert Sza-
liński, Karol Kruk, Krystian Kruk, 
Krystian Pomykała, Amadeusz 
Brzosko, Bartłomiej Grzyb, Bar-
tosz Placek, Ernest Kotlarek, Eryk 
Ignatowski, Eryk Jarzębski i Grze-
gorz Gorący, kierownikiem dru-
żyny będzie Filip Szymajda.  wp

tomasz lenart pomoże głowieńskiej piłce plażowej.

Rajdy samochodowe | Stryków

Nowy rekord Toru Łódź
Jacek Kędzior ustanowił 
nowy rekord okrążenia  
na Torze Łódź.

Niesamowity wynik na pod-
strykowskim torze padł we wto-
rek, 16 czerwca. Jacek Kędzior 
wsiadł w nietypowe auto, uzysku-
jąc po raz pierwszy w historii wy-
nik poniżej 56 sek. na okrążeniu. 

Nowy rekord Ośrodka Doskonale-
nia Techniki Jazdy Tor Łódź wy-
nosi teraz 55,955 sek. Kędzior 
przekazał filmik onboard z prze-
jazdu, gdzie widać jakie osiągał 
prędkości i jakie panowały prze-
ciążenia w bolidzie, którego waga 
to 680 kg, a moc 230 KM. Więcej 
na www.tor-lodz.pl lub na profilu 
na Facebook’u.  wp

Stanisław znyk (z lewej), tomasz Wieteska i Mateusz Kubica podczas ogólnopolskiego mityngu w Łodzi 
godnie reprezentowali klubu ukS błyskawicę Domaniewice i ukS GOk zduny w zawodach lekkoatletycznych.

Medale zdobyli dwa 
łowiccy zawodnicy, 
reprezentujący 
ukS błyskawicę 
Domaniewice.  
wieteska oraz Pająk.

Nietypowe auto i niesamowity rekord Jacka kędziora na Torze Łódź.
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Edycja wspólna z tygodnikiem „Nowy Łowiczanin”

WyDAWCA: 
Oficyna wydawnicza „Nowy Łowiczanin”
waligórscy s.c. w Łowiczu
99-400 Łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: wiesci@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 Łowicz, skrytka pocztowa 68. 

REDAKCJA W GŁOWNIE: 
ul. Łowicka 40, tel./fax 42 710-82-55
Redaktor naczelny: wojciech waligórski 
Dyrektor zarządzający: Ewa Mrzygłód-waligórska

Dziennikarze:  
Agnieszka wojcieszek, Marcin kucharski,
wojciech Pożarlik (sport) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania nadesła-
nych tekstów, zmiany ich tytułów, dodawania śródtytu-
łów. Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Skład tekstu własny. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem:  
42 710-82-55 w Głownie;  
46 837-37-51, 46 830-34-08 w Łowiczu, 
e-mailem: reklama@lowiczanin.info lub osobiście  
w biurze ogłoszeń w Głownie: ul. Łowicka 40  
od poniedziałku do piątku w godz. 8.30-15.30  
lub w Łowiczu: ul. Pijarska 3a w pon., wt. i pt.  
w godz. 7.30-18.00, śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 20, a także przez stronę internetową:  
www.lowiczanin.info

Druk: POLSkA PRESS Sp. z o.o. 
90-532 Łódź, ul. Skorupki 17/19.

Nakład wieści z Głowna i Strykowa  
1.580 egz. 
Nakład wraz z wydaniem głównym  
(Nowy Łowiczanin): 7.580 egz.

100%
własności polskiej

Piłka nożna | Sparingi

Dwa zwycięstwa głowieńskiej Stali w sparingach
Drużyna IV-ligowej 
Stali Głowno 
rozpoczęła okres 
letnich sparingów 
do nowego sezonu 
2020/2021. 
Podopieczni trenera 
Przemysława Gibały 
pokazali się z dobrej 
strony i odnieśli dwa 
zwycięstwa.

W środę, 24 czerwca głownia-
nie zmierzyli się w Chąśnie z tam-
tejszą Olimpią, która na co dzień 
występuje w Skierniewickiej Kla-
sie Okręgowej. Do przerwy rywa-
le postawili Stali trudne warunki, 
ale po zmianie stron zespół prowa-
dzony przez trenera Gibałę wrzu-
cił szósty bieg i odjechał gospoda-
rzom, wygrywając ostatecznie 4:1. 
Gole dla Stali zdobyli Kacper 
Osiński, Damian Mospinek, 
Dawid Szymczak i Radosław 
Kuciński. W ekipie goście wy-
stąpił testowany bramkarz, który 
będzie sprawdzany także w kolej-
nych meczach.

 Olimpia Chąśno – Stal Głowno 
1:4 (1:1)

Bramki dla Stali: Osiński, Mospi-
nek, Szymczak i kuciński.

Stal: zawodnik testowany – Albert 
waśkiewicz, Osiński, T. Florczak, 
Grzyb – Tuliński, będor, kuciński 
– Szymczak, Antoni waśkiewicz, 

Ogórek. Grali także: Aleksy waś-
kiewicz, Andrzejewski, Nowak, 
D. Florczak, Tomczyk, Mospinek  
i wasilewski.

W miniony weekend benia-
minek IV Ligi łódzkiej pod-

jął wyzwanie z GKS Ksawerów.  
W wyjazdowym meczu przeciw-
ko niedawnemu ligowemu rywa-
lowi. Gospodarze to dla Stali nie-
wygodny rywal i tak było także i 
tym razem. Głownianie znów po-
kazali się jednak z dobrej strony 

i wygrali 2:1 po golach Bartło-
mieja Grzyba i Alberta Waś-
kiewicza. Trener Gibała nie 
mógł być jednak do końca zado-
wolony z postawy swoich pod-
opiecznych. „W obydwu meczach 
było widać dłuższą przerwę od 

gry. Zagraliśmy poniżej naszych 
możliwości, więc tym bardziej 
cieszy, że udało się je wygrać. 
Jest jeszcze sporo mankamentów 
w naszej grze, ale będziemy pra-
cowali nad tym, aby je wyelimi-
nować do rozpoczęcia rozgrywek 

ligowych.” – powiedział trener 
Przemysław Gibała.

 GKS Ksawerów – Stal Głowno 
1:2 (0:1)

Bramki dla Stali: Grzyb i Albert 
waśkiewicz.

Stal: Leszczyński – Grzyb, Flor-
czak, Ignatowski, Albert waśkie-
wicz – Nowak, będor, Mospinek 
– Aleksy waśkiewicz, Antoni waś-
kiewicz i Szymczak. Grali także: 
Tuliński, Andrzejewski, Osiński, D. 
Florczak, zawodnik testowany, wit-
czak i Ogórek.

Stal od zwycięstw zaczęła za-
tem okres letnich sparingów. Ko-
lejny sprawdzian piłkarze z Głow-
na rozegrają u siebie na stadionie 
przy ul. Kopernika 37 w piątek  
3 lipca lub w niedzielę, 5 lipca.  
O szczegółach spotkania po usta-
leniu z rywalem Unią Czermno  
z Płockiej Klasy Okręgowej, klub 
poinformuje za pośrednictwem 
oficjalnego profilu Stali Głowno 
na Facebook’u.  wp

Piłkarze Stali Głowno (żółto-niebieskie stroje) świetnie spisali się w dwóch pierwszych letnich sparingach w ramach przygotowań do IV Ligi.

w grze Stali jest 
jeszcze sporo 
mankamentów, ale  
do startu ligi pozostało 
wciąż całkiem sporo 
czasu na poprawę.

Motocross | Stryków

Kadra na torze im. Kazimierza Witczaka
W dniach 20-21 czerwca tor 
motocrossowy w Strykowie 
gościł najlepszych 
zawodników w kraju. Tym 
razem nie chodziło jednak 
o rozegranie corocznej 
imprezy w ramach kolejnej 
rundy Mistrzostw Polski.

Do Strykowa zawitali zawodni-
cy Kadry Narodowej w motocros-
sie w klasie 65/85 cc. 14-osobowa 
kadra pod okiem trenera Polskie-
go Związku Motorowego Marci-
na Wójcika odbywała szkolenie 
oraz testowała innowacyjny sprzęt 
ratunkowy, dla poprawy bezpiecz-
ńestwa na zawodach motocros-
sowych w całej Polsce. Główna 
Komisja Sportu Motocyklowe-
go PZM od wielu miesięcy pra-
cowała nad projektem, którego 
owoce mogliśmy oglądać właśnie  
w Strykowie. By zminimalizować 
czas na dojazd do poszkodowane-
go na torze i zwiększych możliwo-
ści pomocy sprawdzano funkcjo-

nowanie innowacyjnej przyczepki 
do quada ratowniczego, wyposa-
żonego w mnóstwo niezbędnych 
ratownicznych sprzętów.

Szkolenie na torze im. Kazimie-
rza Witczaka w Strykowie odbyło 
się na zlecenie Zarządu Głównego 
Polskiego Związku Motorowego. 
Klub Motorowy w Strykowie ma 
w planach jeszcze kilka ważnych 
wydarzeń w tym roku. W dniach 

19-20 września odbędzie się prze-
sunięta z czerwca VII Runda Mi-
strzostw Polski w Motocrossie,  
a 25 października finałowa odsło-
na i VI Runda Mistrzostw Okrę-
gu Łódzkiego w Cross Country. 
Do rozegrania pozostała III Run-
da Mistrzostw Strefy Polski Cen-
tralnej w Motocrossie, która miała 
odbyć się 14 czerwca, ale jej nowy 
termin jest ustalany. wp

Spływ kajakowy | Mroga Extreme 2020

Dzika rzeka czeka na odważnych
Już w najbliższą sobotę,  
4 lipca odbędzie się V 
edycja spływu kajakowego 
Mroga Extreme.  
W tegorocznej rywalizacji 
na rzecze Mrodze udział 
weźmie ponad 100 osób.

„Dzika Rzeka Dla Odważ-
nych” – takim hasłem zachęca-
ją do udziału organizatorzy spły-
wu, czyli Hufiec ZHP w Głownie 
oraz Yacht-Club Głowno. Jak, co 
roku zainteresowanie imprezą jest 
duże, a dla uczestników przygoto-
wano do wyboru cztery trasy. Naj-
krótsza trasa brązowa to nic inne-
go jak odcinek znany kajakarzom 
z Mroga Trophy, gdzie zawodni-
cy rywalizują na czas. Ma on dłu-
gość ok 5 km, a uczestnicy startują  
z okolic Dmosina. Kolejne dłuż-
sze trasy to srebrna o długości ok 
12 km z Nagawek i złota – 18 km 
z miejscowości Koziołki. Najdłuż-
sza trasa diamentowa to aż 22 km 

z okolic Kołacina. Wszystkie na-
jeżone są przeszkodami w posta-
ci powalonych drzew, małych wo-
dospadów, mielizn, żerów bobrów 
i mają swoją metę w Głownie,  
a pokonanie ich to od 2 do nawet 
12 godzin. Uczestnicy po opłace-
niu wpisowego mają zapewnio-
ne kajaki, wiosła, kapoki, pamiąt-

kową koszulkę, gorący posiłek,  
a po zakończeniu spływu certyfi-
kat, ognisko, kawę i herbatę. Zgło-
szenia przyjmowane są poprzez 
profil Yacht-Club Głowno na Fa-
cebook’u oraz u harcmistrza ZHP 
i retmana YCG Alberta Waśkie-
wicza pod tel. 604-273-466 lub 
meilowo: atz1@wp.pl.  wp

Kadra trenowała na torze w Strykowie i chwaliła sobie warunki.

uczestnicy Mroga Extreme będą musieli często przenosić kajaki.
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Sport Stal Głowno
wygrywa
dwa sparingi. str. 31

Dwa medale
lekkoatletów
na mityngu w Łodzi. str. 30

KAlENDARz
IMPREz
SPORtOWyCh

Sport
Weszliśmy 
w IV etap 
odmrażania sportu
Rząd RP w IV etapie 
odmrażania sportu znacznie 
poluzował obostrzenia 
związane z rywalizacją 
i współzawodnictwem 
sportowym, czy szeroko 
rozumianą turystyką 
i rekreacją.

Od 30 maja można prowa-
dzić treningi na otwartej prze-
strzeni i przeprowadzać współza-
wodnictwo sportowe aż do 150 
osób. Podczas uprawiania sportu 
na otwartej przestrzeni (np. biega-
nia czy jazdy na rowerze) nie mu-
simy już zakrywać ust i nosa, pod 
warunkiem, że zachowamy dwa 
metry odstępu od innych. Po kil-
ku miesiącach przerwy powraca 
także możliwość organizacji wy-
darzeń sportowych do 150 osób, 
na razie bez udziału publiczności. 

Z kolei od 6 czerwca otwar-
te zostały baseny, kluby fi tness 
oraz siłownie. Więcej informacji 
na stronie Ministerstwa Sportu: 
www.gov.pl/web/sport.  wp

Kolarstwo | Szosa

Strykowianie podbili Warszawę
W swoim drugim 
starcie w sezonie 
kolarskim 2020 
zawodnicy LUKS 
Dwójki Danielo 
Sportswear Stryków 
znów pokazali się 
z bardzo dobrej strony.

W czwartek, 25 czerwca na To-
rze Służewiec w Warszawie odby-
ła się I Edycja Czwartków Kolar-
skich 2020. W zawodach udział 
wzięli m.in. kolarze ze Stryko-
wa pod opieką trenerów Wła-
dysława Króla i Wojciecha 
Pożarlika. Organizatorami im-
prezy byli Klub Kolarski Legia 
Warszawa, Stowarzyszenie Mazo-
via Team oraz Totalizator Sporto-
wy Oddział Wyścigi Konne – Tor 
Służewiec.

W ramach tegorocznych 
Czwartków Kolarskich planowa-
ne jest rozegranie mniej imprez 
niż tradycyjnie. W związku z pan-
demią koronawirusa w 2020 roku 
mają odbyć się jedynie cztery edy-
cje, a pierwszą z nich rozegrano 
w miniony czwartek. Wyniki 
trzech najlepszych liczone są do 
klasyfi kacji generalnej. Zmagania 
w kilku kategoriach wiekowych 
odbywają się na rundzie długości 
2,5 km w formie kryterium (co 4 
okrążenie punktowane) oraz na 
kreskę. W najmłodszych grupach 
wiekowych wyścigi zdominowali 
strykowscy zawodnicy.

W kategorii wiekowej 11-12 lat 
wśród chłopców nie miał sobie 
równych Bartosz zelcer. Pod-
opieczny trenera Wojciecha Po-
żarlika wygrał oba lotne fi nisze 
i zwyciężył zarówno w kryterium, 
jak i na etapie, zdobywając łącz-
nie 55 pkt. do klasyfi kacji gene-
ralnej, a więc maksymalnie, ile 
to możliwe. Wysoko sklasyfi ko-
wano także kolejnego zawodnika 
LUKS Dwójki Jakuba Pacholca, 

który zajął 5. miejsce. Z kolei na 
14. miejscu uplasował się Miłosz 
Grochocki. W tej samej grupie 
wiekowej wśród dziewcząt na po-
dium stanęła Barbara Chojnac-
ka, która była trzecia, natomiast 
tuż za nią uplasowała się Klaudia 
Piasecka.

Jeszcze większe sukcesy ko-
larze Strykowa odnieśli w grupie 
13-14 lat, czyli kategorii młodzik/
młodziczka. Podopieczni trenera 
Władysława Króla nadawali ton 
rywalizacji i wśród chłopców za-
jęli wszystkie miejsca na podium. 
Wygrał po samotnej ucieczce Erik 
Pacholec, który zdobył w kryte-
rium 10 pkt. i był także pierwszy 
na mecie. Na 2. miejscu uplaso-

wał się Michał Strzelecki, któ-
ry także oderwał się od peletonu 
i przyjechał kilkanaście sekund 
za swoim klubowym kolegą i wy-
przedził na mecie kolejnego re-

prezentanta LUKS Dwójki Jaku-
ba Gadeckiego. W czołowej 
dziesiątce uplasowała się jeszcze 
dwójka reprezentantów Strykowa. 
Szósty był Łukasz Machniewicz, 
a ósmy Sebastian Szklarek, z ko-
lei na 13. miejscu sklasyfi kowano 
Oskara Piaseckiego.

Wśród młodziczek dzielnie 
walczyła trójka zawodniczek stry-
kowskiego klubu. Kilka okrą-
żeń przed metą „kapcia” złapała 
Aleksandra Patora, która jed-
nak po szybkiej zmianie koła zdo-
łała jeszcze fi niszować w głównej 
grupie i po zaciętej walce zajęła 1. 
miejsce. Na szóstej pozycji upla-
sowała się Oliwia Wylazłowska, a 
siódma była Weronika Skrzyńska.

Kolejna edycja Czwartków Ko-
larskich 2020 odbędzie się już dzi-
siaj, 2 lipca, ale tym razem nie 
wezmą w niej udziału młodzicy 
LUKS Dwójki, którzy pod opie-
ką trenerów Władysława Króla 
i Mirosława Pożarlika przebywa-
ją na zgrupowaniu w Kobylej Gó-
rze i szykują się na etapowy XXX 
Ogólnopolski Wyścigu Kolarski 
Szukamy Następców Olimpijczy-
ków, który rozegrywany będzie 
w dniach 3-5 lipca. Na warszaw-
skim Służewcu barw Strykowa 
bronić będą jednak młodsi kole-
dzy w kategorii żak/żaczka. Ko-
lejne edycja Czwartków Kolar-
skich zaplanowano na 30 lipca, 
a fi nał na 13 sierpnia.  wp

I edycja czwartków kolarskich 2020

K12:

1. Maria Ambrożkiewicz wkk warszawa

2. Elżbieta Szymańska Olimpic Piaseczno

3. Barbara Chojnacka luKS Dwójka Stryków

4. Klaudia Piasecka luKS Dwójka Stryków

M12:

1. Bartosz zelcer luKS Dwójka Stryków

2. Mikołaj Pożyczka Opty Grodzisk Maz.

3. Mikołaj Mroczkowski Stajnia Intercars Team

...5. Jakub Pacholec luKS Dwójka Stryków

...14. Miłosz Grochocki luKS Dwójka Stryków

K13:

1. Aleksandra Patora luKS Dwójka Stryków

2. Marcelina świderska Opty Grodzisk Maz.

3. Milena Tuszyńska Opty Grodzisk Maz.

...6. Oliwia Wylazłowska luKS Dwójka Stryków

...7. Weronika Skrzyńska luKS Dwójka Stryków

M13:

1. Erik Pacholec luKS Dwójka Stryków

2. Michał Strzelecki luKS Dwójka Stryków

3. Jakub Gadecki luKS Dwójka Stryków

...6. Łukasz Machniewicz luKS Dwójka Stryków

...8. Sebastian Szklarek luKS Dwójka Stryków

...13. Oskar Piasecki luKS Dwójka Stryków

kolarze ze Strykowa 
zdominowali 
najmłodsze kategorie 
wiekowe, zdobywając 
aż 6 medali, 
w tym trzy złote.

PIątEK, 3 lIPCA:
 godz. n/u, stadion im. Tomasza 

Szcześniaka przy ul. kopernika 37 
w Głownie, sparing w ramach 
letniego okresu przygotowaw-
czego do rozgrywek IV ligi: 
Stal Głowno – unia czermno.

SOBOtA, 4 lIPCA:
 godz. 09:00, most przy kołaci-

nie, start uczestników trasy 
diamentowej V edycji Mroga 
Extreme 2020,

 godz. 10:00, most przy kozioł-
kach, start uczestników trasy 
złotej V edycji Mroga Extreme 
2020,

 godz. 12:00, most przy Nagaw-
kach, start uczestników trasy 
srebrnej V edycji Mroga Extre-
me 2020,

 godz. 14:00, most przy Dmo-
sinie, start uczestników tra-
sy brązowej V edycji Mroga 
Extreme 2020.

NIEDzIElA, 5 lIPCA:
 godz. n/u, stadion im. Tomasza 

Szcześniaka przy ul. kopernika 37 
w Głownie, sparing w ramach 
letniego okresu przygotowaw-
czego do rozgrywek IV ligi: 
Stal Głowno – unia czermno.

Strykowskie trio na podium, wygrywa Erik Pacholec (w środku), drugi był Michał Strzelecki (z lewej), a trzeci Jakub Gadecki (z prawej). kolarze 
LukS Dwójki Danielo Sportswear Stryków zdominowali I edycję czwartków kolarskich, które odbyły się na warszawskim Torze Służewiec. Strykowianie 
zanotowali świetnie otwarcie sezonu kolarskiego 2020.
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Drużyna młodzików ze Strykowa zdominowała rywalizację w grupie wiekowej 13-14 lat. zespół pod wodzą trenera władysława króla należy do 
krajowej czołówki.
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